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Ă Na poczŃtku byğ chaos..ò 

/Jan Parandowski/ 

 

ZESPčĞ 

Nowy ZarzŃd Okrňgu Mağopolskiego ZHR zostağ wybrany 18.05.2014 roku. Na pierwszym 

posiedzeniu ZarzŃd ukonstytuowağ siň nastňpujŃco: 

phm. Anna Stawiarska HR ï przewodniczŃca  

phm. Magdalena Drabik HR ï wice przewodniczŃca ( do dnia  1.01.2015) 

hm. Paweğ PajŃk HR ï skarbnik 

hm. Maciej Sady HR ï czğonek zarzŃdu ( do dnia 30.07.2015) 

phm. Katarzyna Sňk HR ï czğonek zarzŃdu 

phm. Ewa ŧuğawska wňdr ï Okregowy Kierownik KPH ( od 15.01.2016) 

 

z urzňdu skğad ZarzŃdu uzupeğnili 

hm. Mağgorzata Wczelik HR ï Komendantka Mağopolskiej ChorŃgwi Harcerek 

hm. Dominik Skwierawski HR ï Komendant Mağopolskiej ChorŃgwi Harcerzy im. Andrzeja 

Mağkowskiego 

 

W zwiŃzku z rezygnacjŃ wice przewodniczŃcej oraz czğonka do ZarzŃdu zostağy dokooptowane 

dwie osoby : 

hm. Magdalena CzyŨowicz HR ( od dnia 12.05.2015) wice przewodniczŃca od dnia 

(17.11.2015) 

pwd. Ğukasz BrzeziŒski ĺw ( od dnia 7.09.2015) 

 

WSPčĞPRACA 

 

1. Biuro Okrňgu 

Wsp·ğpraca z pracownikiem biura ï EwŃ SiemianowskŃ byğa bardzo dobra. Ewa jest osobŃ 

bardzo rzetelnŃ i samodzielnŃ w dziağaniu. Wszystkie sprawy zağatwiane byğy sprawnie. Do 

obowiŃzk·w Ewy naleŨy:  

- prowadzenie obsğugi kancelaryjnej (zgodnie z instrukcjŃ kancelaryjnŃ),  

- przygotowywanie i prowadzenie korespondencji sğuŨbowej i okolicznoŜciowej Okrňgu, 
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- przyjmowanie i rozdzielanie pism, przesyğek oraz korespondencji skierowanej do wğadz 

Okrňgu i jednostek mu podlegğych, prowadzenie wysyğek i ekspedycja korespondencji, 

- bieŨŃce przekazywanie informacji czğonkom ZarzŃdu na podstawie napğywajŃcej 

korespondencji, 

- obsğuga poczty elektronicznej, 

- przygotowywanie i rozsyğanie Mağopolskiego Biuletynu informacyjnego  

- bieŨŃca aktualizacja tablicy biura, ZarzŃdu i witryny lokalu Okrňgu, 

- administrowanie adresowŃ bazŃ danych Okrňgu, 

- prowadzenie niezbňdnych ewidencji i rejestr·w zwiŃzanych z funkcjonowaniem biura 

(klucze, pieczŃtki, wypoŨyczeŒ sprzňtu, rezerwacja holu, itd.), 

- utrzymywanie sprawnoŜci urzŃdzeŒ biurowych (telefon, faks, drukarki, ksero, skaner itp.), 

- utrzymywanie czystoŜci i porzŃdku w biurze Okrňgu i pokoju ZarzŃdu oraz nadz·r nad 

jednostkami sğuŨbowymi w lokalu Okrňgu, 

- prowadzenie zestawieŒ grant·w i ich obsğuga pod nadzorem Dyrektora Biura Okrňgu, 

- archiwizacja dokumentacji, 

- przygotowanie techniczno-organizacyjne posiedzeŒ ZarzŃdu (zbieranie materiağ·w na 

posiedzenie, rozesğanie materiağ·w czğonkom ZarzŃdu, przygotowanie listy obecnoŜci, 

aprowizacja), 

- obsğuga spotkaŒ organizowanych przez ZarzŃd Okrňgu (spotkania ze Szczepowymi, 

komendantami oboz·w, itd.) ï po wczeŜniejszym, szczeg·ğowym uzgodnieniu terminu i 

zakresu,  

- powielanie kserograficznie dokument·w oraz materiağ·w ï zlecane przez upowaŨnione osoby, 

- zapewnienie zaopatrzenia biura w niezbňdne materiağy i wyposaŨenie (papier, sprzňt biurowy, 

itp.), 

- realizacja zam·wieŒ na wykonanie pieczŃtek i odznak organizacyjnych oraz ich odbieranie 

od wykonawc·w, 

- wystawianie rachunk·w za pobyt na obozach, 

- czuwanie nad przyjmowaniem grup nocujŃcych w lokalu (rezerwacja termin·w, 

przekazywanie kluczy, odbieranie lokalu), 

- utrzymywanie kontaktu z wğaŜciwymi urzňdami (UrzŃd Miasta, UrzŃd Marszağkowski, itd.), 

- koordynacja P·l Nadziei, 

- obsğuga Akcji Znicz ï kontakt z ZIKiT, powiadamianie Ŝrodowisk o obowiŃzujŃcych 

terminach i decyzjach ZIKiT, 
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Dodatkowo Ewa teŨ zajmuje siň poprawianiem dokumentacji Ŝr·drocznych i akcyjnych oraz 

Ŝciaganiem tych dokumentacji :) 

 

2. Ksiňgowa 

DoŜwiadczenie Gosi bardzo nam pomogğo w wdrŃŨeniu siň w prace ZarzŃdu. Bez jej wiedzy 

co, kiedy, jak i gdzie wiele rzeczy by siň nie wydarzyğo. Kontakt z PrzewodniczŃcymi innych 

Okrňg·w pokazağ mi jak cenne jest posiadanie takiego pracownika jak Gosia :) 

Gosia zajmuje siň sporŃ iloŜciŃ rzeczy, kt·re w innych Okrňgach robiŃ Skarbnicy lub inni 

czğonkowie ZarzŃdu.  

ZarzŃdy siň zmieniajŃ, Gosia nie. Jestem teŨ przekonana, Ũe bez ZarzŃdu Okrňg bňdzie nadal 

funkcjonowağ, ale bez Gosi nie ;)  

 

 

Kilka sğ·w na temat wsp·ğpracy z osobami odpowiedzialnymi w jednostkach 

(szczepach, druŨynach i innych). Ukğadağa siň ona przez ostatnie dwa lata r·Ũnie. SŃ jednostki, 

kt·re oddajŃ wszelkie rozliczenia terminowo, niestety jest ich niewiele. WiňkszoŜĺ jednostek 

ma spore problemy z terminowoŜciŃ. Wiem, Ũe kaŨdy z nas ma wiele, nie cierpiŃcych zwğoki, 

zajňĺ i staram siň to zrozumieĺ. Nie mogň jednak przejŜĺ obojňtnie wobec faktu, Ũe przesuwanie 

wszelkich termin·w koŒczy siň na nas w biurze. Niestety jest to ostatnio nagminne. Proszň 

pamiňtaĺ o tym, Ũe my teŨ mamy swoje inne obowiŃzki, a niedotrzymywanie termin·w przez 

Was wiŃŨe siň z tym, iŨ w pewnym momencie musimy w okrňgu niemal zamieszkaĺ, Ũeby 

zdŃŨyĺ z wszystkimi zobowiŃzaniami sprawozdawczymi. 

 Innym, nawet wiňkszym, problemem jest nieustanna zmiana os·b na funkcjach 

kwatermistrzowskich. Brak ciŃgğoŜci pracy, wczeŜniejszej praktyki powoduje, Ũe osoby, kt·re 

przejdŃ juŨ najgorszy, pierwszy etap, osiŃgnŃ juŨ swobodň w poruszaniu siň po rozlegğym 

temacie kwatermistrzostwa, uciekajŃ i tak w k·ğko. Nie sğuŨy to Ũadnej ze stron. Mam jednak 

nadziejň, Ũe uda nam siň w przyszğoŜci to dopracowaĺ, Ũeby byğo ğatwiej nam wszystkim. 

 

Dziňkujň za dotychczasowŃ wsp·ğpracň i proszň o wiňcej :) 

 

Mağgorzata Bochenek 

 

3. Biuro Prasowe Okrňgu 

JednŃ z pierwszych decyzji ZarzŃdu jeszcze w czerwcu 2014 byğo powoğanie  Rzecznika 

Prasowym Okrňgu. SğuŨby tej zgodziğ siň podjŃĺ Druh pwd. Tomasz Rompalski HO z 

jego inicjatywy zostağo powoğane Biuro Prasowe Okrňgu. Tomek zostağ powoğany na 

swojŃ funkcjň 25.06.2014. Na wniosek Rzecznika Prasowego 11.09.2014 zostağo 

powoğane Biuro Prasowe w kt·rego skğad poza Rzecznikiem weszli: hm. Aleksander 

Rychlik, phm. Ewa Marcinek, wňdr. Barbara Przybyszewska i z czasem doğŃczyli do 

zespoğu: phm. Paulina Ğabuzek, pwd. Maciej Sk·ra, sam. Nadia świetek, a ostatnio 

pwd. Robert Dyjas oraz druhna Joanna Wronka. Praca Rzecznika i biura prasowego 

bardzo mnie odciŃŨyğa. Wiňcej przeczytacie poniŨej w sprawozdaniu Rzecznika.  
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4. KPH ï Niestety od poczŃtku kadencji nie mieliŜmy Okrňgowego Kierownika KPH kt·ry 

m·gğby siň bardziej zaangaŨowaĺ w dziağania k·ğ. Mimo to zauwaŨyğam, Ũe powstağo sporo 

nowych k·ğ i oŨyğo parň takich, kt·re wczeŜniej nie dziağağy zbyt prňŨnie. Takie zjawisko 

cieszy, bo wsp·ğpraca z rodzicami jest dla nas niezwykle waŨna. Zgodnie z pierwotnym 

podziağem obowiŃzk·w KPH zajmowağ siň hm Maciej Sady. Udağo siň zorganizowaĺ jedno 

spotkanie w kt·rym wziňğa udziağ PrzewodniczŃca KPH z Obwodu TatrzaŒskiego, 

PrzewodniczŃcy KPH przy Szczepie Wagabundy, Wichry, przy 3PgDH Wilki oraz 

PrzewodniczŃcy Koğa Przyjaci·ğ Harcerstwa - Stowarzyszenia Byğych Instruktor·w, 

Wychowank·w i Sympatyk·w Szczepu PUSZCZA na kt·rym poruszone zostağy bieŨŃce 

sytuacje k·ğ. PrzewodniczŃcy wszystkich KPH otrzymali od PrzewodniczŃcej ZarzŃdu 

dokumenty do uzupeğnienia ï deklaracje przynaleŨnoŜci. Itp.   Po rezygnacji ze sğuŨby w 

ZarzŃdzie hm Macieja Sady za wsp·ğpracň z KPH odpowiedzialna byğa PrzewodniczŃcŃ, a 

nastňpnie hm. Magdalena CzyŨewicz. Pod przewodnictwem hm. Magdaleny CzyŨewicz 

odbyğo siň drugie spotkanie PrzewodniczŃcych KPH w kt·rym uczestniczyğ 

PrzewodniczŃcy KPH przy 3PgDH Wilki, przy 3PDH Gniazdo oraz w zastňpstwie za 

PrzewodniczŃcego KPH przy Szczepie Zielona Tr·jka Druhna Katarzyna Onderka. Po tym 

spotkaniu zostağa podjňta przez ZarzŃd Okrňgu uchwağa w sprawie zniesienia opğaty skğadek 

czğonk·w KPH. Dziňki niej dobrowolne skğadki wpğacane przez czğonk·w KPH zostajŃ do 

dyspozycji jednostki przy kt·rej dane KPH dziağa. Podczas bieŨŃcej pracy Szczep·w 

mieliŜmy teŨ okazjň wsp·ğpracowaĺ z KPH przy Szczepie Arkona18 oraz Szczepie Zielona 

Tr·jka. W styczniu zostağ wybrany teŨ Okrňgowy Kierownik KPH, kt·rym zostağa phm. 

Ewa ŧuğawska wňdr z urzňdu wchodzŃc do ZarzŃdu Okrňgu.  

5. Naczelnictwo 

Wsp·ğpraca z Naczelnictwem przebiegağa bardzo dobrze. DostaliŜmy od samego poczŃtku 

spore wsparcie od ustňpujŃcej skarbniczki hm. Moniki Kobus, oraz od Skarbnika hm. 

Grzegorza Karczmarczyka. W bieŨŃcej pracy wspierağa nas takŨe hm. Urszula Kret.  

6. Z koordynatorem ds. remont·w harc·wek 

Koordynatorem ds. remont·w harc·wek przez ostatnie dwa lata byğa hm. Maria GodyŒ. 

PieniŃdze na remonty harc·wek zostağy wpisane do budŨetu miasta w kwocie 100 tys 

zğotych na kaŨdy rok. Druhna Maria  zajmowağa siň  zbieraniem potrzeb remontowych od 

Krakowskich Ŝrodowisk, opiniowağa je i przekazywağa do ZarzŃd. Po zatwierdzeniu ich 

przez ZarzŃd  zajmowağa siň koordynacjŃ przebiegu remont·w oraz  kontaktami z 

inspektorami nadzoru budowlanego. W ciŃgu minionych dw·ch lat zostağy wyremontowane 

harc·wki nastňpujŃcych Ŝrodowisk: 
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Rok: 2014  

Huragan 28 

Zielona Gromada 

DŃbie 

Czarna Trzynastka Krakowska 

Ruczaj 

ŧurawie 

Fioletowa Tr·jka 

Lokal Okrňgu Mağopolskiego, dolne pomieszczenie ChorŃgwi harcerek i harcerzy 

Rok 2015: 

Huragan 28 

Fioletowa Tr·jka 

DŃbie 

Czarna Trzynastka Krakowska 

Ruczaj 

Lokal Okrňgu Mağopolskiego ï pomieszczenie dla HOPRu, remont toalet, remont 

pomieszczenia piwnicznego harcerek, odgrzybienie 

 

PODZIAĞ ZADAő I ICH REALIZACJA 

 

Podczas pierwszego posiedzenia ZarzŃdu ustaliliŜmy kto bňdzie za co odpowiedzialny zgodnie 

z naszymi umiejňtnoŜciami i moŨliwoŜciami.  

Przez cağŃ kadencjň funkcjň PrzewodniczŃcej ZarzŃdu Okrňgu peğniğa phm. Anna Stawiarska 

HR a funkcjň Skarbnika hm. Paweğ PajŃk HR. Do koŒca 2014 roku funkcjň wice 

przewodniczŃcej peğniğa Druhna phm. Magdalena Drabik HR po jej rezygnacji przez prawie 

rok byğ vacat na tej funkcji. Od dnia 17.11.2015 podjňğa siň tej funkcji hm. Magdalena 

CzyŨewicz HR 

Sekretarzem Okrňgu do dnia 7.09.2015 byğa Druhna phm. Katarzyna Sňk HR , kt·ra z dniem 

dokooptacji do ZarzŃdu Okrňgu przekazağa swoja funkcjň pwd. Ğukaszowi BrzeziŒskiemu.  

Czğonkiem ZarzŃdu do dnia 30.07.2015 byğ hm. Maciej Sady HR kt·ry  ze wzglňd·w 

zawodowych z dniem 30.07.2015 zğozyğ rezygnacjň z funkcji.  



Sprawozdanie ZarzŃdu Okrňgu Mağopolskiego ZHR 18.05.2014-28.02.2016  

у 

 

Na koniec kadencji do zespoğu doğŃczyğa phm. Ewa ŧuğawska wňdr ï w styczniu zostağa 

wybrana przez PrzewodniczŃcych KPH Okrňgowym Kierownikiem KPH 

PoniŨej przedstawiamy Wam sprawozdanie z dziağaŒ podejmowanych przez kaŨdego z nas.  

Mamy ŜwiadomoŜĺ, Ũe sŃ zadania z kt·rych wykonania jesteŜmy bardzo zadowoleni, ale sŃ i 

takie nad ktorymi trzeba jeszcze sporo popracowaĺ.  
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Lp Imiň i nazwisko 20.05. 26.05. 2.06. 25.06. 3.09. 11.09. 25.09. 8.10. 16.11. 18.11. 3.12. 11.12. 2015 11.01 12.02. 18.03. 27.04. 5.05 12.05 28.05 15.06 16.06 30.06. 3.09. 
 

ZarzŃd Okrňgu:                                           
 

    
 

1 A. Stawiarska + + + + + + + + + + + +   + + + + + + + + + + + 
 

2 P. PajŃk + NU NU + + + + + + + + +   + + + + + + + + + + + 
 

3 M. Drabik + + + + NU + + NU + + NU NU   +                     
 

4 K. Sňk + + + + + + + + + + + +   NU NU + NU + + + + + + + 
 

5 M. Sady + + + + + + + + NU + + +   + + + + + + + + + +   
 

6 M. Wczelik + + + + + + + NU NU + NU +   + + + + + + + + + + + 
 

7 D. Skwierawski + + + + + + + + + + + +   + + + + + + + NU + + NU 
 

8 M. CzyŨewicz                                       + + + + + 
 

9 Ğ. BrzeziŒski                                                 
 

10 E. ŧuğawska                                                 
 

W sumie 7 6 6 7 6 7 7 5 5 7 5 6   6 5 6 5 0 6 7 6  7 7  

Komisja Rewizyjna:                                           
 

    
 

1 D. Romanowicz  +    + +   + + +      +       + 
 

2 P. Rabiej  + +              +     +    
 

Lp Imiň i nazwisko 21.09. 05.10. 19.10. 21.10. 5.11. 17.11. 1.12. 10.12. 15.12. 2016 14.01 4.02 19.02 
 

ZarzŃd Okrňgu:                           
 

1 A. Stawiarska + + + + + + + + NU   + + + 
 

2 P. PajŃk + + + NU + + + + +   + + + 
 

3 M. Drabik                           
 

4 K. Sňk + + + NU + + NU + NU   + + + 
 

5 M. Sady                           
 

6 M. Wczelik + + + + + NU NU + +   + + + 
 

7 D. Skwierawski + + + + NU + NU + +   + + + 
 

8 M. CzyŨewicz NU + + + + + + + +   + + + 
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9 Ğ. BrzeziŒski + + + NU + + + + NU   + + + 
 

10 E. ŧuğawska                       + + 
 

W sumie W sumie 7 7 4 6 6 4 7 4   7 8 8 
 

Komisja Rewizyjna: 
Komisja 

Rewizyjna: 
                        

 

1 D. Romanowicz   +            
 

2 P. Rabiej               
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Na posiedzeniach ZarzŃdu Okrňgu goŜciliŜmy: 

phm. Przemysğawa SzymaŒskiego 

pwd. Jana Bresia 

hm. Piotra Bielaka 

pwd. Mateusza WŃsowicza 

phm. Ewelinň LisowskŃ 

phm. Damiana Bernata 

pwd. Tomasza Staszewskiego 

hm. Rafağa Obarzanka 

hm. Michağa Nowakowskiego 

hm. Hannň Tucznio 

phm. Karolinň WierzejskŃ 

pwd. Jana Onderkň 

pwd. Sylwiň DomoŒ 

pwd. Antoniego Ligňzň 

pwd. Annň Biağas 

phm. Ewň Rychtarczyk 

pwd. Ninň Wojdň 

hm. Mariň GodyŒ 

phm. Piotra Biağko 

pwd. Mikoğaja Biağko 

hm. Bogusğawa KoŜmidera 

pwd. Gabrielň Kongstad 

phm. Radosğawa Podkowň 

pwd. Joannň BalickŃ 

wňdr. Soniň świŃtkowskŃ 

wňdr. Aleksandrň LenczowskŃ 

ĺw. Macieja Tomaszewskiego 

phm. Andrzeja Dorobisza 

pwd. Tomasza Rompalskiego 
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hm. Ewň BorkowskŃ-Pastwň 

hm. Urszulň Kret 

hm. Krzysztofa W·jtowicza  

pwd. Sebastiana Liszkň 

hm. Aleksandta Rychlika 

pwd. Gabrielň ZiernickŃ 

phm. Magdalenň Drabik 

hm. Piotra Homň 

Mağgorzatň Bochenek 

 

PoniŨsza tabelka przedstawia aktywnoŜĺ ZarzŃdu Okrňgu. 

Data ZarzŃd Okrňgu AS PP MD KS MS MW DS MC ĞB 

23.05. 
Spotkanie w sprawie 

referatu ALiZ 
x   x x x   x     

2.06. 

Spotkanie w sprawie 

arkuszu wizytacyjnego 

ALiZ 

x     x x x       

3.06. 
Spotkanie z komendantami i 

kwatermistrzami AL. 2014 
x x x x x x       

4.06. 
Spotkanie w Kurii w 

sprawie oğtarza pod Idzim 
    x             

??.05 
Spotkanie z ksiňdzem od 

wolontariatu śDM 
    x             

14.06 WYKUS x x   x     x     

14/15.06 

Zbi·rka sprawozdawczo-

wyborcza Obwodu 

świňtokrzyskiego 

  x               

8.06 

Odsğoniňcie tablicy w 

Tarnowie w rocznicň 

przyrzeczenia harcerskiego 

na rňcň JP II 

  x         x     
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23.06 

Spotkanie robocze w ZBK w 

sprawie zadğuŨenia lokali ul. 

PrŃdnicka 87 i Batorego 5 

        x         

21.06 

60-lecie ŜwiňceŒ 

kapğaŒskich harcmistrza o. 

Dominika Orczykowskiego 

  x               

3.07 

Spotkanie robocze w ZBK w 

sprawie zadğuŨenia lokaku 

przy ul. PrŃdnickiej 87 

        x         

4.07 

Spotkanie robocze w ZBK w 

sprawie zadğuŨenia lokalu 

przy ul. PrŃdnickiej 87 

        x         

4.09 

Spotkanie w sprawie 

podsumowania wizytacji 

Akcji Letniej 2014 

x x     x   x     

06.09. 
Zğaz Szarych Szereg·w na 

Lubogoszczy 
            x     

24.08 

Spotkanie z Rzecznikiem 

prasowym okrgu odnoŜnie 

zakresu obowiŃzk·w  

x                 

31.08 

Spotkanie z komendantkŃ 

kursu phm - w celu 

uwsp·lnienia tematu bycia 

komendantka na kursie phm 

i kursie kierownik·w 

x     x           

2.09 

Spotkanie z 

przedstawicielam 4Stron 

Zmian w sprawie projektu  

x x   x x x x     

7.09 
Msza na rozpoczcie roku 

harcerskiego  
x x x x   x x     

9.09 

spotkanie z nauczycielkami 

z Brzeska w celu powstania 

nowych Ŝrodowisk 

x           x     

2.09 
Spotkanie z kapelanem 

Okrňgu 
x                 

11.09 
spotkanie z KomendantkŃ 

HOPR  
x   x             

22.09 
Spotkanie z Komitetem 

śDM 
x   x             

27.09. 
UroczystoŜĺ w Muzeum 

Armi Krajowej 
      x   x x     

9.10 
Spotkanie z KadrŃ Szczepu 

wagabundy 
x x x   x x       

13.10 Spotkanie ze szczepowymi x     x x         

11.10 
Spotkanie ze Scautami 

Europy  
    x             

16.10 Spotkanie o śDM x x x x     x     

20.10. 
Spotkanie z Komitetem 

śDM 
x   x             
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29.10 
Spotkanie na Wawelu w 

sprawie 11.11. 
      x           

6.11 
Spotkanie z Marcinem 

Doroszem 
x x   x     x     

13.12 
Spotkanie z 

PrzewodniczŃcymi KPH 
x     x x         

16.12 Spotkanie budŨetowe x x   x x x x     

20.12 
Opğatek Obwodu 

TatrzaŒskiego 
x x         x     

27.12 

Zbi·rka sprawozdawczo-

wyborcza Obwodu 

świňtokrzyskiego 

x x         x     

16.12 Przekazanie HOPRu x   x             

18.12 
Spotkanie z kadrŃ Zielonego 

szczepu i Zielonej Gromady  
x                 

  Spotkanie z Lotnikami x x               

  
Spotkanie wizytator·w 

przed AZ 2015 
x x   x     x     

17.03 
Spotkanie podsumowujace  

wizytacje AZ 
x x     x x x     

31.03 
Spotkanie z kadrŃ Z3  w 

temacie ZBK 
x x     x   x     

31.03 Spotkanie biura prasowego                   

28.04 
Spotkanie w sprawie 

arkuszy wizytacyjnych 
x                 

5.05 
Spotkanie z CTK W 

SPRAWIE AL 
x         x x     

8.05 wizytacja KRZ x x       x x     

9.05 bal wedrownikow x                 

12.05 
Spotkanie z instruktorami 

Szczepu Puszcza 
x x   x x x x     

18.05 
Spotkanie w vsprawie 

arkuszy wizytacyjnych 
x                 

21.06 Spotkanie ze szczepowymi  x     x           

2.06 
spotkanie z komendantami i 

kwatermistrzami AL. 2014 
x x   x   x       

7.09 spotkanie w sprawie SDM x x   x   x       

13-14.06 Wykus   x               

12.09 
Pielgrzymka do 

Czňstochowy 
  x               

18.09 Podsumowanie wizytacji x x   x   x x x   

18.10 
Spotkanie z 

Przewodniczacymi 
x                 

28.10 Pogrzeb Dh Ryszarda x x   x   x x x   

17.11 Spotkanie z Dabiem x x   x     x x x 

19.12 
Opğatek Obwodu 

Tatrzaskiego 
x x         x     

15.01 Msza za Mağkowskich x x   x   x x   x 

7,02 Wybory delegat·w x x   x   x x x x 
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  phm. Anna Stawiarska HR - PrzewodniczŃca ZarzŃdu Okrňgu 

 

1. Reprezentowanie Okrňgu w Radzie Naczelnej 

Brağam udziağ w posiedzeniach i pracach Rady Naczelnej, wsp·ğorganizowağam grudniowe 

posiedzenie Rady Naczelnej w Krakowie. Uczestniczyğam  w spotkaniach Naczelnictwa z 

PrzewodniczŃcymi ZarzŃd·w Okrňg·w, spotkaniach dotyczŃcych światowych Dni MğodzieŨy 

oraz  dw·ch posiedzeniach komisji budŨetowej ZwiŃzku podczas kt·rej sporzŃdzany byğ budŨet 

ZwiŃzku.  

Wsp·ğpracowağam z byğŃ SkarbniczkŃ ZHR ï hm. MonikŃ Kobus oraz hm. Grzegorzem 

Karczmarczykiem  w sprawie oddğuŨenia Okrňgu.  

Odbyğa siň teŨ w tej kadencji wizytacja Okrňgu przez Komisjň RewizyjnŃ ZwiŃzku, kt·ra 

przebiegğa bez zastrzeŨeŒ. Prosiğam teŨ KRZ o wsparcie podczas wizytacji AL.  

Chňtnie teŨ wymieniağam siň doŜwiadczeniami z innymi PrzewodniczŃcymi ZarzŃd·w 

Okrňg·w.  

 

2. Organizacja i nadz·r nad pracami ZarzŃdu, zwoğywanie posiedzeŒ i 

przewodniczenie im. Przygotowanie materiağ·w na posiedzenie ZarzŃdu  

Podczas tej kadencji zwoğağam 35 posiedzeŒ  ZarzŃdu Okrňgu, przed kaŨdym posiedzeniem 

sporzŃdzağam i rozsyğağam do czğonk·w ZarzŃdu plany posiedzeŒ. Przewodziğam  wszystkim 

spotkaniom ZarzŃdu.  

 

3. Wsp·ğpraca z KomisjŃ RewizyjnŃ Okrňgu  

Wsp·ğpraca przebiegağa bardzo dobrze. Cenie sobie takŃ wsp·ğpracň. Komisje Rewizyjna byğa 

dla mnie duŨym wsparciem. Na bieŨŃco konsultowağam problematyczne sprawy dotyczŃce 

pracy ZarzŃdu. Czğonkowie KRO uczestniczyli w posiedzeniach ZarzŃdu z gğosem doradczym 

oraz trudnych spotkaniach z instruktorami. R·wnieŨ mocno wspierağa nas podczas wizytacji 

AliZ i pracach nad zmianami w arkuszach wizytacyjnych. 

 

4. Wsp·ğpraca z obwodami  

W ramach wsp·ğpracy z Obwodem świňtokrzyskim w czerwcu 2014 roku uczestniczyğam w 

Wykusie, w wakacje byğam na wizytacji AL, w grudniu tego samego roku uczestniczyğam w 

zbi·rce sprawozdawczo-wyborczej Obwodu.  Na poczŃtku 2015 roku odbyğo siň spotkanie 

ZarzŃdu Okrňgu z ZarzŃdem Obwodu świňtokrzyskiego podczas kt·rego zostağa om·wiona 

miniona AL  i w zwiŃzku z licznymi zakazami dla organizator·w tej akcji  planowana AL 2015,  

wsparcie finansowe Obwodu w sprawie rozliczenia dotacji pozyskanej na Wykus, kwestia 

obniŨenia skğadek czğonkowskich oraz planowany Wykus. Miağam teŨ systematyczny kontakt 

telefoniczny i e-mailowy z PrzewodniczŃcym ZarzŃdu ï hm. Michağem Nowakowskim, 

kt·remu bardzo serdecznie dziňkujň za wsp·ğpracň. Po zmianie skğadu ZarzŃdu Obwodu 
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wsp·ğpraca byğa mniej systematyczna, ale r·wnieŨ poprawna. Skarbniczka Obwodu phm. 

Ewelina Lisowska wykazağa siň bardzo duŨŃ rzetelnoŜciŃ i sumiennoŜciŃ w peğnieniu swojej 

sğuŨby. 

W ramach wsp·ğpracy z Obwodem TatrzaŒskim odbyğo siň spotkanie z PrzewodniczŃcŃ i 

Czğonkiem ZarzŃdu Obwodu w celu poznania bieŨŃcej sytuacji Obwodu. Uczestniczyğam 

dwukrotnie w spotkaniach opğatkowych Obwodu oraz byğam w odwiedzinach na dw·ch 

obozach.  

 

5. Organizacja pracy referatu ALiZ  

Referat jako referat zostağ rozwiŃzany w tej kadencji w zwiŃzku z brakiem os·b, kt·re chciağy 

podjŃĺ siň tej sğuŨby. KoordynacjŃ przygotowaŒ do ALiZ zajmowali siň czğonkowie ZarzŃdu 

Okrňgu. W temacie ALiZ zajmowağam siň nastňpujŃcymi rzeczami: 

- zbieraniem zgğoszeŒ na akcjň, kontaktem z proponowanymi komendantami i kwatermistrzami 

akcji 

- wraz z  ZarzŃdem zatwierdzaniem kadry zgrupowaŒ 

- rozsyğaniem druk·w preliminarzy przed akcjami 

- koordynowaniem zmian w arkuszach wizytacyjnych 

- koordynowaniem wizytacji akcji letnich i zimowych 

-  przeprowadzaniem wizytacji, oraz spotkania podsumowujŃcego wizytacje i jeŜli zaszğa taka 

potrzeba zapraszağam na spotkania z ZarzŃdem kadry zgrupowaŒ co do kt·rych mieliŜmy 

uwagi.  

- organizowaniem spotkania dla komendant·w i kwatermistrz·w AliZ 

- koordynowaniem przygotowanie wzor·w zakres·w obowiŃzk·w oraz regulamin·w 

przydatnych na akcjach.  

- wydawaniem zgody na AliZ 

- i wszystkimi innymi bieŨŃcymi sprawami 

 

6. Wsp·ğpraca z Kapelanem Okrňgu  

Wsp·ğpraca z Kapelanem Okrňgu przebiegağa bez zastrzeŨeŒ. Ojciec Jacek chňtnie brağ udziağ 

w proponowanych akcjach. Wsp·lnie ustalaliŜmy terminarz dziağaŒ duszpasterskich: Mszy 

harcerskich, rekolekcji, rorat. Przewodziğ dwukrotnie Mszy za Mağkowskich, na rozpoczňcie i 

zakoŒczenie roku, Pasterce. Uczestniczyğ w spotkaniach dla komendant·w i kwatermistrz·w, 

spotkaniu z Naczelnictwem w sprawie światowych Dni MğodzieŨy. Chňtnie odwiedzağ 

Ŝrodowiska podczas akcji letnich i zimowych.  

 

7. Wsp·ğpraca z Rzecznikiem Prasowym Okrňgu ï tak jak pisağam powyŨej dziağania 

Rzecznika i Biura Prasowego bardzo mnie odciŃŨyğy. W sierpniu 2014 ustaliğam z 
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Tomkiem zakres jego obowiŃzk·w, w trakcie kadencji parň razy siň spotykaliŜmy w 

bieŨŃcych sprawach. Uczestniczyğam teŨ w jednym spotkaniu biura prasowego. Tomek 

chňtnie wsp·ğpracowağ z RzeczniczkŃ PrasowŃ ZwiŃzku hm. AniŃ MalinowskŃ. Z 

inicjatywy Wydziağu Komunikacji ZHR zostağy przeprowadzone w Okrňgu warsztaty 

medialne dla kadr obu chorŃgwi w grudniu 2015 roku. Warsztaty prowadziğa hm. 

Magdalena Masiak HR oraz hm. Anna Malinowska HR 

 

8. Nadz·r i koordynacja dziağaŒ Okrňgu, nad pracŃ biura, wydawanie 

peğnomocnictw, dysponent lokalu  

Nadzorowağam prace biura Okrňgu, wydawağam na bieŨŃco potrzebne peğnomocnictwa, 

podpisywağam dokumenty, odpowiadağam na pisma, pilnowağam termin·w, prosiğam i 

pr·bowağam wydobyĺ od Was dokumentacje, zapraszağam na spotkania, uczestniczyğam w 

spotkaniach dotyczŃcych światowych Dni MğodzieŨy, spotkaniach z KPH, z przedstawicielami 

Ŝrodowisk, spotkaniach ze Szczepowymi, brağam udziağ w imprezach okolicznoŜciowych. 

Byğam obecna na dyŨurach ZarzŃdu, nadzorowağam przepğyw informacji ï wysyğka e-maili, 

informacji na stronň internetowŃ, fb, sprawdzanie MBI. WymyŜlağam sprawdzağam, liczyğam, 

rozmawiağam i  wiele innych sympatycznych. Starağam siň robiĺ co byğo trzeba najlepiej jak 

potrafiğam.  

 

Wnioski na przyszğoŜĺ: 

 

- Okrňg Mağopolski jest drugim najwiňkszym Okrňgiem ZHR posiadajŃcym osobowoŜĺ 

prawnŃ. ZadaŒ jakie majŃ do wykonania pracownicy oraz ZarzŃd Okrňgu jest cağe mn·stwo. 

Wedğug mnie to nie sŃ zadania dla 5 os·b. Sugerujň, abyŜmy siň zastanowili nad wyborem 

wiňkszego niŨ 5 osobowego ZarzŃdu. KaŨdy poza peğnieniem sğuŨby w ZarzŃdzie ma teŨ wiele 

innych obowiŃzk·w, kt·re czasem cierpiŃ przez nadmiar ZarzŃdowych obowiŃzk·w. 

- Wybierzmy teŨ Komisjň RewizyjnŃ w takim skğadzie, aby byğa oparciem dla ZarzŃdu jakim 

byğa ta kt·ra teraz ustňpuje. 

- Wesprzyjmy jak tylko siň da Komendň śDM 

- Wiele siň zadziağo w temacie organizacji Akcji Letniej i Zimowej, szkoleŒ pomocnych przy 

przygotowaniu i przeprowadzaniu akcji warto to rozwijaĺ i kontynuowaĺ. 

- Czerpmy od innych Ŝrodowisk, wymieniajmy siň doŜwiadczeniami 

- Chciejmy pozyskiwaĺ fundusze na naszŃ dziağalnoŜĺ 

- RozwaŨmy spotkanie z nowym Kuratorem OŜwiaty 

- Kontynuujmy wsp·ğpracň z biurem Prasowym Okrňgu 

 

Podziňkowania 
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Bardzo dziňkujň za wsp·ğpracň wszystkim z kt·rymi miağam przyjemnoŜĺ wsp·ğpracowaĺ w 

tej kadencji. Tym kt·rzy nas wspierali i bez kt·rych chaos trwağby wciŃŨ! 

Przepraszam tych kt·rzy poczuli siň niedocenieni, zabrakğo mi dla nich czasu czy cierpliwoŜci. 

Wiňcej siň to nie powt·rzy ;) 

 

Gosi Bochenek ï bez kt·rej nic byŜmy nie wiedzieli :) chyba kaŨdy czğonek ZarzŃdu czerpağ z 

doŜwiadczenia Gosi. 

Ewie Siemianowskiej ï za skutecznoŜĺ w dziağaniu, rzetelnoŜĺ. 

hm. Monice Rudnickiej, kt·ra cierpliwie odpowiadağa na wszystkie moje pytania, 

konsultowağa i pomagağa. 

hm. Monice Kobus ï za podjňcie pr·by wprowadzanie mnie( niestety bez skuteczne ;) w buŨet, 

obliczanie skğadek, plan oddğuŨenia Okrňgu, ciasto marchewkowe i kawe. Oraz hm. 

Grzegorzowi Karczmarczykowi ï za bardzo dobra wsp·ğpracň i pizze.  

hm. Uli Kret za bardziej i mniej konstruktywnŃ krytykň :) za pilnowanie Nas i doradzanie.  

Biurze Prasowemu ï na czele z Rompkiem : Basi, Nadi, Paulinie, Olkowi, Maĺkowi, Ani, 

Robertowi ï za chňci, sprawne dziağanie nawet na ostatniŃ chwilň.  

phm. Ewie Marcinek ï za pomoc przy opracowaniu arkuszy wizytacyjnych i wielu innych 

dokument·w oraz prowadzenie strony 

phm. Malwinie BirczyŒskiej ï za wsparcie Zarzadu w pracach Ăreferatuò 

hm. Dominice Romanowicz i phm. Pawğowi Rabiejowi ï za wsparcie i czuwanie nad nami.  

Michağowi ï za wytrwanie 

Kasi Zawalskiej ï za pomoc technicznŃ :) 

ZarzŃdowi ï za wsp·ğpracň, czasem burzliwe dyskusje, chňĺ do dziağania i podejmowania 

nowych wyzwaŒ oraz poczucie humoru :) 

Pawğowi za rzetelnoŜĺ i spok·j 

Magdzie i Ğukaszowiï za podjňcie wyzwania i chňĺ doğŃczenia do nas  

Maĺkowi ï za podjňcie siň wszystkich trudnych spraw, kt·rymi nikt nie chciağ siň zajŃĺ, za 

doprowadzenie wielu spraw do koŒca. 

Kasi ï za pracň w referacie i zorganizowane szkolenia 

Ewie ï za podjňcie siň zadania, kt·re tak dğugo na niŃ czekağo  

Mağyszowi ï za podjňcie wyzwania, determinacje i dobre decyzje 

Komendantom ï za wsp·ğpracň 

 

 hm. Paweğ PajŃk HR - Skarbnik ZarzŃdu Okrňgu 
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Na poczŃtku chciağbym podziňkowaĺ, Ũe na ZjeŦdzie Okrňgu Mağopolskiego w dniu 18 maja 

2014 obdarzyliŜcie mnie tak ogromnym zaufaniem, gdy kandydowağem do ZarzŃdu Okrňgu - 

byğo to dla mnie bardzo duŨe zobowiŃzanie. Mam nadziejň, Ũe Was nie zawiodğem.  

W ZarzŃdzie zostağa mi w tej kadencji powierzona funkcja skarbnika z nastňpujŃcym zakresem 

obowiŃzk·w: 

- nadz·r nad gospodarkŃ finansowŃ i majŃtkowŃ Okrňgu 

- przygotowanie projektu budŨetu 

- kontrola realizacji budŨetu przez Okrňg 

- nadz·r finansowy nad dziağaniami jednostek Okrňgu 

- wsp·ğpraca ze Skarbnikiem ZHR, skarbnikami chorŃgwi i obwod·w 

- wsp·ğpraca z Kwatermistrzami Szczep·w  

- pilotowanie spraw zwiŃzanych z ubezpieczeniem 

- nadz·r nad skğadkami czğonkowskimi i instruktorskimi Okrňgu 

 

W ramach realizacji przedstawionego zakresu obowiŃzk·w wykonağem nastňpujŃce dziağania: 

1. Nadz·r nad gospodarkŃ finansowŃ i majŃtkowŃ Okrňgu. 

MajŃtek Okrňgu to Ŝrodki trwağe w lokalu okrňgu, Ŝrodki trwağe w jednostkach okrňgu oraz 

finanse Okrňgu. W ramach poprawy sprzňtu, jaki posiadamy w Okrňgu w minionej kadencji 

udağo siň wymieniĺ ksero w biurze Okrňgu, oraz wymieniĺ komputery dla pracownik·w biura. 

Ksero, komputer dla ksiňgowej z nowym monitorem oraz monitor dla pracownika biura zostağy 

zakupione z oszczňdnoŜci i bieŨŃcych wpğyw·w do kasy okrňgu. Komputer dla pracownika 

biura zostağ pozyskany w wyniku darowizny. Ale majŃtek Okrňgu to r·wnieŨ sprawy 

finansowe. Na koŒcu mijajŃcej kadencji Okrňg cağy czas posiada pğynnoŜĺ finansowŃ, oraz 

posiada Ŝrodki na dalszŃ bieŨŃcŃ dziağalnoŜĺ. SŃ to gğ·wnie Ŝrodki ze skğadek czğonkowskich i 

instruktorskich oraz koszty poŜrednie od AL i AZ. Okrňg Mağopolski nie jest nigdzie zadğuŨony, 

na bieŨŃco realizuje zobowiŃzania wobec pracownik·w oraz wobec instytucji zewnňtrznych 

(ZBK, UrzŃd Skarbowy, ZUS). Minusem jest to, Ũe za wyjŃtkiem AL i (sporadycznym 

dziağaniem ChorŃgwi oraz dziağaniem obwod·w) nie sŃ pozyskiwane fundusze z dotacji. Jest 

to duŨa praca do wykonania na kolejne kadencje. 

 

2. Przygotowanie projektu budŨetu i kontrola realizacji budŨetu przez Okrňg 

Przygotowağem projekty budŨetu Okrňgu na rok 2015 i 2016. W wyniku prac nad budŨetem w 

roku 2015 zostağa podjňta decyzja o obniŨeniu koszt·w poŜrednich od AZ, obniŨeniu koszt·w 

telefon·w kom·rkowych (obecnie sŃ to trzy telefony: pracownicy Okrňgu oraz PrzewodniczŃca 

ZarzŃdu Okrňgu). W ramach budŨetu zostağy uwzglňdnione minimalne podwyŨki dla 

pracownik·w Okrňgu. W ramach przygotowaŒ budŨetu na rok 2016 zostağa przeanalizowana 
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realizacja budŨetu za rok 2015, oraz zr·wnanie kwoty skğadek czğonkowskich wpğywajŃcych 

do kasy okrňgu jak i kwoty skğadek instruktorskich( obecnie jest to kwota 4 zğ). ObniŨone 

zostağy r·wnieŨ koszty obsğugi konta bankowego poprzez znalezienie lepszej oferty bankowej. 

Minusem obydwu budŨet·w jest fakt, Ũe opiera siň on tylko na stağych kosztach funkcjonowania 

Okrňgu nie ma w nim funduszy na rozw·j, oraz opiera siň on gğ·wnie na wpğywach od naszych 

beneficjent·w (skğadki oraz koszty poŜrednie). 

 

3. Nadz·r finansowy nad dziağaniami jednostek Okrňgu 

W ramach realizacji tego punktu zakresu obowiŃzk·w muszň podziňkowaĺ Mağgorzacie 

Bochenek i Ewie Siemianowskiej, gdyŨ to one mobilizujŃ Ŝrodowiska do oddawania 

dokumentacji, oraz to one poŜwiňcajŃ bardzo duŨo ze swojej pracy na sprawdzanie i 

poprawianie dokumentacji. Wielkie dziňki! Gosiu oraz Ewo - bez Was bym nie dağ rady. Z 

mojej strony w tym zakresie byğa doraŦna pomoc - w tym gğ·wnie rozmowy i wyjaŜnianie 

zaistniağych problem·w. W ramach tego punktu zakresu obowiŃzk·w pomagam r·wnieŨ 

jednostkom w zakğadaniu kont bankowych oraz nadzoruje, aby na tych kontach nie pojawiğ siň 

debet, kt·ry by nadszarpnŃğ dobre imiň Okrňgu Mağopolskiego. 

 

4. Wsp·ğpraca ze Skarbnikiem ZHR, skarbnikami chorŃgwi i obwod·w 

Wsp·ğpracň ze Skarbnikiem ZHR oceniam bardzo dobrze. Z obu stron byğa widoczna duŨa chňĺ 

wsp·ğpracy i zrozumienie.  

U skarbnik·w chorŃgwi widziağem bardzo duŨy zapağ do pracy, chňĺ nauki i bardzo duŨŃ 

determinacjň do wywiŃzywania siň ze swoich obowiŃzk·w. Olu, Asiu i Wojtku - bardzo 

dziňkujň Wam za Wasz zapağ w dziağaniach i sğuŨbň na posterunku nawet w trudnych chwilach. 

Wsp·ğpraca ze Skarbnikami obwod·w bywağa r·Ũna. Skarbnik Obwodu TatrzaŒskiego jest 

doŜwiadczonŃ w kwatermistrzostwie osobŃ i bez wiňkszych problem·w pogodziğ funkcjň 

skarbnika obwodu i czğonka zarzŃdu Okrňgu, ale Obw·d TatrzaŒski nie wywiŃzağ siň z 

przekazania czňŜci skğadek instruktorskich do kasy Okrňgu. W minionej kadencji byğo trzech 

Skarbnik·w Obwodu świňtokrzyskiego. U Ewy widziağem duŨŃ determinacjň do dziağania, ale 

jak wielu z nas, odkğadağa duŨo dziağaŒ na ostatniŃ chwilň, co czasem moŨe zgubiĺ. Ewelina - 

bardzo sumienna i terminowa instruktorka i wsp·ğpraca miňdzy nami ukğadağa siň bardzo 

dobrze. Zbyszek dopiero zaczyna swojŃ funkcjŃ, dlatego mogň mu tylko Ũyczyĺ powodzenia. 

 

5. Wsp·ğpraca z Kwatermistrzami Szczep·w 

W ramach wywiŃzywania siň z zakresu obowiŃzk·w tego punktu przez pierwszy rok sğuŨby na 

funkcji skarbnika sğuŨyğem radŃ, pomagağem, gdy ktoŜ miağ jakieŜ problemy z prowadzeniem 

dokumentacji. W drugim roku r·wnieŨ realizowağem te dziağania, oraz poprowadziğem kurs 

kwatermistrzowski, w ramach kt·rego wyszkoliğem siedmiu nowych kwatermistrz·w. Cağy 

czas wspieram zainteresowanych radŃ i jak jest potrzeba - doradzam zainteresowanym przy 

organizacji AL i AZ, biwak·w i przy prowadzeniu dokumentacji finansowych. 

 



Sprawozdanie ZarzŃdu Okrňgu Mağopolskiego ZHR 18.05.2014-28.02.2016  

нм 

 

6. Pilotowanie spraw zwiŃzanych z ubezpieczeniem 

ZwiŃzkowa polisa NNW prowadzona jest na bieŨŃco na poziomie Okrňgu. Cieszy siň bardzo 

duŨym zainteresowaniem. Jednostki na bieŨŃco mogŃ doğŃczaĺ do ubezpieczenia oraz 

korygowaĺ iloŜĺ os·b ubezpieczonych. Poprzez udziağ we wsp·lnym ubezpieczeniu dla 

wszystkich jednostek Okrňgu stawka ubezpieczenia jest bardzo korzystna. 

 

 

 

 

 

7. Nadz·r nad skğadkami czğonkowskimi i instruktorskimi Okrňgu 

W ramach bardzo duŨej determinacji podjňtej przez wszystkich skarbnik·w chorŃgwi i 

obwod·w, oraz przez rygorystyczne sprawdzanie przez komendant·w chorŃgwi czy jednostki 

nie zalegajŃ ze skğadkami czğonkowskimi, udağo siň doprowadziĺ do tego, Ũe zbieralnoŜĺ 

skğadek w Okrňgu klasyfikuje siň miňdzy 70 a 80%. Dziňki temu ZarzŃd Okrňgu m·gğ na 

bieŨŃco realizowaĺ zobowiŃzania wobec Naczelnictwa, oraz m·gğ wynegocjowaĺ zasady 

umorzenia dğugu w Naczelnictwie. Z koŒcem 2015 roku umowa z Naczelnictwem zostağa 

zrealizowana i obecnie Okrňg Mağopolski nie posiada Ũadnych dğug·w w Naczelnictwie, oraz 

na bieŨŃco realizuje bieŨŃce zobowiŃzania skğadkowe. Jest to wielki plus dla naszego Okrňgu, 

ale sŃ teŨ minusy, gdyŨ cağy czas Ăkulejeò przekazywanie do ZarzŃdu rozkaz·w o zmianie 

statusu druŨyn w hufcach, oraz wiele jednostek zapomina w spisie napisaĺ, Ũe sŃ jednostkŃ 

pr·bnŃ. Gdyby nie bardzo duŨy nadz·r ze strony skarbnik·w chorŃgwi i skarbnika okrňgu oraz 

zrozumienie po stronie skarbnika ZHR, warunk·w umowy nie udağoby siň zrealizowaĺ, gdyŨ 

musielibyŜmy odprowadzaĺ do Naczelnictwa skğadki za nieistniejŃce jednostki. SŃ to aspekty 

nad kt·rymi trzeba cağy czas pracowaĺ, tak, aby nie trzeba byğo ponownie szukaĺ rozwiŃzaŒ na 

oddğuŨanie Okrňgu. 

Na koŒcu pragnň podziňkowaĺ Mağgorzacie Bochenek i Ewie Siemianowskiej za wielkŃ pomoc przy pracy z dokumentacjami oraz, Ũe 

w kaŨdej chwili mogğem na Was liczyĺ. Cağemu ZarzŃdowi (Ani, Magdzie, Magdzie, Gosi, Kasi, Maĺkowi, Dominikowi i Ğukaszowi) - 

za super wsp·ğpracň w minionej kadencji. Skarbnikowi ZHR ï GrzeŜku, dziňki za pomoc i zrozumienie. Skarbnikom chorŃgwi i 

obwod·w (Oli, Asi, Ewelinie, Ewie, Maĺkowi, Wojtkowi i Zbyszkowi) - dziňki za wsp·ğprace. Dziňki za pomoc w prowadzeniu kursu - 

Dominiko, Kasiu, Gosiu, Ewo i Pawle bez was bym sobie nie poradziğ. Dziňkujň wszystkim za wsp·ğpracň w tej kadencji i poddaje siň 

ocenie Zjazdowi Okrňgu. 
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Wyszczeg·lnienie 

                    Razem 

 I II III IV V VI VII VIII IX X XI XII 12 m-cy 

 zğ zğ zğ zğ zğ zğ zğ zğ zğ zğ zğ zğ zğ 

1 2 3 4 5 6 7 8 9 10 11 12 13 14 15 

1 wyposaŨenie      
   2 460,00 zğ 

   2 460,00 zğ 

2 materiağy  biurowe  65,40 zğ 169,98 zğ  370,44 zğ 
  33,21 zğ  

103,92 zğ 145,95 zğ 124,70 zğ 1 013,60 zğ 

3 materiağy programowe 30,00 zğ     
97,98 zğ   120,00 zğ 

 119,80 zğ  367,78 zğ 

4 energia elektryczna 645,10 zğ  614,09 zğ  695,43 zğ 
 500,70 zğ  602,81 zğ 

  530,38 zğ 3 588,51 zğ 

5 telefony stacjonarne + internet 182,42 zğ 182,04 zğ 197,05 zğ 184,93 zğ 182,04 zğ 
182,04 zğ 182,04 zğ 183,47 zğ 131,49 zğ 

131,49 zğ 131,49 zğ 131,49 zğ 2 001,99 zğ 

6 telefony  kom·rkowe 806,50 zğ 764,29 zğ 792,76 zğ 783,15 zğ 779,37 zğ 
650,39 zğ 1 114,66 zğ 1 110,62 zğ 709,07 zğ 

443,47 zğ -160,74 zğ 314,52 zğ 8 108,06 zğ 

7 najem lokalu 2 137,50 zğ 2 146,36 zğ 2 146,36 zğ 2 146,36 zğ 2 146,36 zğ 
2 146,36 zğ 2 146,36 zğ 2 146,36 zğ 2 146,36 zğ 

2 146,36 zğ 2 146,36 zğ 2 146,36 zğ 25 747,46 zğ 

8 
usğugi pocztowe (znaczki, 
opğaty) 

50,00 zğ 458,70 zğ 63,50 zğ 311,50 zğ 77,80 zğ 
 47,50 zğ   

67,20 zğ  203,00 zğ 1 279,20 zğ 

9 usğugi bankowe 116,00 zğ 120,00 zğ 108,00 zğ 102,00 zğ 114,00 zğ 
160,90 zğ 138,20 zğ 104,00 zğ 99,80 zğ 

96,30 zğ 90,30 zğ 85,94 zğ 1 335,44 zğ 

10 usğugi pozostağe 276,75 zğ  276,75 zğ 126,70 zğ 499,00 zğ 
18,00 zğ 1 082,07 zğ   

43,05 zğ 241,85 zğ 118,85 zğ 2 683,02 zğ 

11 pracownicy etatowi 4 615,89 zğ 4 615,89 zğ 4 986,57 zğ 4 789,01 zğ 4 724,84 zğ 
6 080,50 zğ 8 488,03 zğ 4 986,57 zğ 4 986,57 zğ 

4 986,57 zğ 4 986,57 zğ 4 986,57 zğ 63 233,58 zğ 

12 ubezpieczenie majŃtku      
  235,00 zğ  

   235,00 zğ 

13 koszty podr·Ũy sğuŨb. Okrňg 133,30 zğ 1 266,48 zğ 86,08 zğ 1 544,69 zğ  
401,56 zğ 1 344,97 zğ 4 506,17 zğ  

 104,35 zğ 173,97 zğ 9 561,57 zğ 

14 transport      
132,00 zğ    

   132,00 zğ 

15 wyŨywienie 31,35 zğ     
  39,10 zğ  

 256,61 zğ  327,06 zğ 

16 pozostağe      
    

   0,00 zğ 

 Suma 9 024,81 zğ 9 619,16 zğ 9 441,14 zğ 9 988,34 zğ 9 589,28 zğ 
9 869,73 zğ 

15 044,53 

zğ 

13 344,50 

zğ 

11 256,10 

zğ 8 018,36 zğ 8 062,54 zğ 8 815,78 zğ 122 074,27 zğ 
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Wyszczeg·lnienie 

            
Razem 

 I II III IV V VI VII VIII IX X XI XII 
12 m-cy 

 zğ zğ zğ zğ zğ zğ zğ zğ zğ zğ zğ zğ 
zğ 

1 wyposaŨenie          2 592,00 zğ 209,00 zğ  2 801,00 zğ 

2 materiağy  biurowe 212,99 zğ     24,11 zğ  122,63 zğ  281,70 zğ  106,30 zğ 747,73 zğ 

3 materiağy programowe    92,23 zğ 23,96 zğ     235,00 zğ   351,19 zğ 

4 energia elektryczna 643,40 zğ  509,24 zğ  566,83 zğ  560,42 zğ  473,19 zğ  482,50 zğ  3 235,58 zğ 

5 telefony stacjonarne + internet 131,49 zğ 131,49 zğ 131,49 zğ 131,49 zğ 131,49 zğ 131,49 zğ 131,49 zğ 131,49 zğ 131,49 zğ 131,49 zğ 131,49 zğ 131,49 zğ 1 577,88 zğ 

6 telefony  kom·rkowe 314,90 zğ 311,14 zğ 311,14 zğ 310,54 zğ 310,06 zğ 308,73 zğ 312,09 zğ 309,33 zğ 310,74 zğ 308,98 zğ 308,73 zğ 316,25 zğ 3 732,63 zğ 

7 najem lokalu 2 147,87 zğ 2 147,87 zğ 2 147,87 zğ 2 147,87 zğ 2 147,87 zğ 2 147,87 zğ 2 147,87 zğ 2 147,87 zğ 2 147,87 zğ 2 147,87 zğ 2 147,87 zğ 2 147,87 zğ 25 774,44 zğ 

8 usğugi pocztowe (znaczki, 

opğaty) 

14,50 zğ 210,00 zğ  32,15 zğ 74,00 zğ  127,70 zğ 11,00 zğ 84,00 zğ   283,50 zğ 836,85 zğ 

9 usğugi bankowe 83,00 zğ 83,00 zğ 83,00 zğ 83,00 zğ 83,00 zğ 83,00 zğ 83,00 zğ 83,00 zğ 83,00 zğ 83,00 zğ 83,00 zğ 83,00 zğ 996,00 zğ 

10 usğugi pozostağe  232,47 zğ 24,60 zğ  214,02 zğ   450,00 zğ  740,67 zğ 158,67 zğ 255,00 zğ 2 075,43 zğ 

11 odbitki ksero Kserkop 106,20 zğ 87,59 zğ 83,62 zğ 71,14 zğ 44,59 zğ 121,86 zğ 108,67 zğ 98,15 zğ  116,67 zğ 120,02 zğ 128,49 zğ 1 087,00 zğ 

12 pracownicy etatowi brutto 4 300,00 zğ 4 300,00 zğ 4 300,00 zğ 4 300,00 zğ 4 300,00 zğ 8 950,00 zğ 4 300,00 zğ 4 300,00 zğ 4 300,00 zğ 4 300,00 zğ 4 300,00 zğ 4 300,00 zğ 56 250,00 zğ 

13 pracownicy etatowi narzuty 891,84 zğ 891,84 zğ 891,84 zğ 891,84 zğ 886,24 zğ 1 844,60 zğ 886,24 zğ 886,24 zğ 886,24 zğ 886,24 zğ 886,24 zğ 886,24 zğ 11 615,64 zğ 

14 ubezpieczenie NNW 658,08 zğ 273,60 zğ     943,50 zğ      1 875,18 zğ 

15 ubezpieczenie majŃtku        250,00 zğ     250,00 zğ 

16 koszty podr·Ũy sğuŨb. Okrňg   2 019,33 zğ 556,05 zğ  41,01 zğ 1 753,46 zğ 3 568,15 zğ 174,44 zğ 258,20 zğ 224,00 zğ 403,00 zğ 8 997,64 zğ 

17 transport     125,00 zğ        125,00 zğ 

18 wyŨywienie      18,80 zğ  46,85 zğ    236,62 zğ 302,27 zğ 

19 pozostağe   138,77 zğ 15,98 zğ 27,98 zğ 87,00 zğ 208,75 zğ  38,01 zğ   1 424,63 zğ 70,00 zğ 157,00 zğ 2 168,12 zğ 

 Suma 9 643,04 zğ 8 684,98 zğ 10 530,11 zğ 8 703,31 zğ 9 115,81 zğ 13 671,47 zğ 11 392,45 zğ 12 404,71 zğ 8 590,97 zğ 13 506,45 zğ 9 121,52 zğ 9 434,76 zğ 124 799,58 zğ 
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phm. Magdalena Drabik HR - WiceprzewodniczŃca ZarzŃdu Okrňgu 

 

1.Wsp·ğpraca z HOPR  

2. zmiana wyglŃdu i aktualizacja bieŨŃca strony Okrňgu 

3. zarzŃdzanie fb Okrňgu  

4. zmiana wizualizacji komunikat·w Okrňgu, bieŨŃce ich wydawanie  

5. animowanie dziağaŒ zwiŃzanych z Dniami MğodzieŨy  

6. pozyskanie i wsp·ğpraca z koordynatorami projekt·w grantowych  

 

Do koŒca 2014 roku wsparcie koordynatorki HOPR OM ï pwd. Aleksandry PoğŃczak, a 

nastňpnie przejňcie ten funkcji od niej.  

 

Zaktualizowanie i oŨywienie funpagu Okrňgu Mağopolskiego, zmiana logo Okrňgu. 

 

Od poczŃtku kadencji zostağa zmieniona nazwa oraz wyglŃd Mağopolskiego Biuletynu 

Informacyjnego, zostağa podjňta decyzja o zmianie czňstotliwoŜci ich wydawania ï raz na dwa 

tygodnie. Do wrzeŜnia 2014 byğ on wydawany przeze mnie, a nastňpnie obowiŃzki te zostağy 

przekazane pracownikowi biura okrňgu.  

 

Do grudnia 2014 angaŨowağam siň w sprawy zwiŃzane ze światowymi Dniami MğodzieŨy. 

Uczestniczyğam w spotkaniach z Komitetem Organizacyjnym, Skautami Europy, 

Naczelnictwem. W grudniu zrezygnowağam z funkcji Komendantki śDM.  

 

hm. Magdalena CzyŨewicz HR ï WiceprzewodniczŃca ZarzŃdu Okrňgu 

 

Sprawozdanie z dziağalnoŜci od maj 2015 do lutego 2016 rok. Funkcja w ZarzŃdzie po phm. 

Magdalenie Drabik HR. 

Zakres obowiŃzk·w: 

1.  wsp·ğpraca z KPH 

- odtworzenie dokumentacji KPH 

- czuwanie nad procesem powoğywania oraz rozwiŃzywania KPH 

- wsp·ğpraca z PrzewodniczŃcymi 

2. Kwestie prawne, regulaminowe, statutowe, nowoŜci w obowiŃzujŃcych przepisach 
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3. Wizytacje akcji letnich i zimowych 

3. pomoc w przeprowadzeniu zajňĺ na kursie kwatermistrzowskim 

4. Odznaczenia  

 

W koŒczŃcej siň kadencji odbyğy siň r·wnieŨ dwa spotkania z PrzewodniczŃcymi KPH 

dziağajŃcymi na terenie Mağopolskiego Okrňgu ZHR. 

Zostağ wybrany Okrňgowy Kierownik KPH ï Druhna Ewa ŧuğawska. 

 

W ramach  pracy w ZarzŃdzie Okrňgu przeprowadziğam w latach 2014-2016 wizytacje AZ i AL  

jednostek podlegğych Okrňgowi. Brağam udziağ w pracach nad nowymi arkuszami 

wizytacyjnymi oraz w spotkaniach planujŃcych i podsumowujŃcych wizytacje. 

 

ZarzŃd Okrňgu Mağopolskiego w latach 2014-2016 wnioskowağ o nastňpujŃce oznaczenia: 

- opiekun miejsc pamiňci Narodowej dla Stowarzyszenia Szarych Szereg·w Oddziağ w  

Krakowie- dh. hm.  Barbara Pajor  , dh.hm . Wğadysğaw ZawiŜlak. 

- Honoris Gratia ï dh.hm . Wğadysğaw ZawiŜlak ; Stowarzyszenie Szarych Szereg·w dh. hm. 

Barbara Pajor ; Ojciec  hm . Dominik Orczykowski. 

- Order UŜmiechu dh. hm. Wğadysğaw ZawiŜlak 

- ZHR ïRodzicom dla :  Magdaleny BocheŒska , Wojciech Radecki, Bohdan 

Twardowski, Dariusz ťbik. 

Dziňkuje za wsp·ğpracň w tym temacie hm. Marcinowi KapuŜcie, phm. Marcinowi Tatarze oraz 

phm. Pawğowi Lisowskiemu.  

        

hm. Maciej Sady HR ï Czğonek ZarzŃdu Okrňgu 

Sprawozdanie z dziağalnoŜci Ăreferatu ds. trudnych i niemoŨliwychò 

 

Podczas podziağu obowiŃzk·w mnie przypadğy nastňpujŃce zadania: 

1. Wsp·ğpraca z KPH 

2. Kwestie zwiŃzane z telefonami 

3. Animowanie kontakt·w zewnňtrznych 

4. Prowadzenie dokumentacji fotograficznej imprez Okrňgu 

5. Inwigilacja przepis·w i regulamin·w (pod kŃtem zmian) 
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6. Opracowanie uchwağ ZarzŃdu Okrňgu 

7. Opracowanie nowej formuğy kurs·w kwatermistrzowskich 

8. Przygotowanie i organizacja kurs·w kwatermistrzowskich 

9. Inne: dğugi Okrňgu, remont lokalu, nowy wz·r ksiŃŨki finansowej. 

 

1. Wsp·ğpraca z KPH 

Koğa Przyjaci·ğ Harcerstwa istniejŃ przy kilku Ŝrodowiskach. W wiňkszoŜci sŃ to jednostki 

stworzone i dziağajŃce w zgodzie z Regulaminem k·ğ przyjaci·ğ harcerstwa, ale istniejŃ r·wnieŨ 

przy szczepach niezaleŨne stowarzyszenia speğniajŃce podobnŃ rolň, co KPH. Niestety 

Regulamin k·ğ jest bardzo nieprecyzyjny w kwestii zwiŃzanej z rejestracjŃ k·ğ, nadzorem nad 

nimi oraz prowadzeniem szeroko rozumianej statystyki tych jednostek. Z tego teŨ powodu nie 

istniejŃ (lub nie zostağy przekazane przez poprzedni ZarzŃd) spisy k·ğ, w szczeg·lnoŜci dane 

kontaktowe do przewodniczŃcych wraz z wskazaniem przy kt·rych jednostkach koğa dziağajŃ. 

Zgodnie z Regulaminem o powstaniu koğa przy jednostce powiadamia ZarzŃd Okrňgu szef tej 

jednostki (druŨynowy, szczepowy, przewodniczŃcy obwodu). ZarzŃd natomiast formalnie nie 

powoğuje KPH ï przyjmuje tylko do wiadomoŜci fakt, nie prowadzi ich ewidencji oraz nie 

zbiera danych statystycznych dotyczŃcych liczebnoŜci k·ğ. Sugerujň, by nowy ZarzŃd 

zaproponowağ Naczelnictwu rozwiŃzanie dajŃce moŨliwoŜĺ zaprowadzenie formalnego 

porzŃdku w temacie powoğywania i rozwiŃzywania k·ğ oraz zbierania przynajmniej przez 

jednostkň nadrzňdnŃ danych statystycznych (w tym osobowej listy przyznanych odznak i 

legitymacji). 

Podczas mojej kadencji udağo siň zorganizowaĺ jedno spotkanie z przewodniczŃcymi k·ğ oraz 

stowarzyszeŒ. Odbyğo siň ono w grudniu 2014 roku i miağo charakter zapoznawczo-formalny. 

ZarzŃd Okrňgu poznağ dotychczasowy dorobek k·ğ, dowiedziağ siň o ich zdolnoŜci 

organizacyjnej, chňci do pomocy zar·wno dla Ŝrodowisk przy kt·rych dziağajŃ, jak i dla innych 

jednostek ZHR. ZarzŃd zadeklarowağ teŨ pomoc w rozwiŃzywaniu bieŨŃcych problem·w 

druŨyn, zwğaszcza lokalowych. Do kolejnego spotkania nie doszğo, choĺ byğo ono zaplanowane 

na poczŃtek roku. 

W tym zakresie pozostaje duŨo do zrobienia, a moja praca nie przyczyniğa siň do rozwiŃzania 

problem·w zwiŃzanych z funkcjonowaniem k·ğ. 

Sugestie na przyszğoŜĺ: 

- zmiana Regulaminu k·ğ, dajŃca uprawnienia do powoğywania, rozwiŃzywania, zawieszania 

koğa oraz nadzorcze jakiejkolwiek jednostce w okrňgu (druŨyna, hufiec, chorŃgiew, zarzŃd 

okrňgu) wzglňdem koğa 

- doprowadzenie do wyboru okrňgowego kierownika k·ğ, a w przypadku braku takiej 

moŨliwoŜci powoğanie koordynatora ds. k·ğ przyjaci·ğ harcerstwa; gğ·wnym jego obowiŃzkiem 

powinno byĺ ewidencjonowanie dziağajŃcych k·ğ oraz stağy kontakt z przewodniczŃcymi 
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2. Kwestie zwiŃzane z telefonami 

Po poprzednim ZarzŃdzie odziedziczyliŜmy w sumie 12 aktywacji GSM. W Ŝr·d nich byğy 

r·wnieŨ aktywne karty sim do Internetu mobilnego. Dotychczas telefon sğuŨbowy posiadali 

wszyscy czğonkowie zarzŃdu, pracownicy biura, komendanci chorŃgwi i przewodniczŃcy 

obwod·w. Jedna aktywacja przekazana byğa do uŨytku czğonka Naczelnictwa ï rozliczenia 

nastňpowağy aportem ze skğadkami czğonkowskimi. ĞŃcznie koszty utrzymania aktywacji 

wynosiğy od okoğo 600 zğ w okresie promocji, do ponad 1.200 zğ miesiňcznie poza promocjŃ. 

Moje dziağania zmierzağy do maksymalnego ograniczenia aktywnych kart sim, a co za tym idzie 

do zmniejszenia wydatk·w zwiŃzanych z telefonami w Okrňgu. Wszyscy czğonkowie ZarzŃdu 

zrzekli siň prawa do posiadania dodatkowej aktywacji sğuŨbowej ï w wiňkszoŜci posiadamy 

wğasne telefony z abonamentami bez limit·w zar·wno na poğŃczenia, jak i wiadomoŜci 

tekstowe sms. W dyspozycji ZarzŃdu pozostağy 3 aktywne numery telefon·w kom·rkowych ï 

dla przewodniczŃcej zarzŃdu, kierownika biura/ksiňgowej oraz asystentki zarzŃdu. Ze wzglňdu 

na potrzebň wymiany urzŃdzeŒ na nowsze technologicznie i sprawniejsze jakoŜciowo zostağa 

przedğuŨona umowa na okres 24 miesiňcy z nowymi sğuchawkami telefonicznymi. Abonament 

obejmuje rozmowy telefoniczne i smsy bez limitu do wszystkich oraz pakiet internetowy. Okres 

promocji koŒczy siň w czerwcu 2016 roku. 

R·wnieŨ na naszym rachunku widnieje abonament czğonka Naczelnictwa. Sprawy zwiŃzane z 

cesjŃ telefonu utknňğy w martwym punkcie ze wzglňdu na brak chňci Naczelnictwa do 

przygotowania potrzebnych dokument·w. Po kilku pr·bach uzyskania stosownych 

dokument·w zrezygnowağem z tego zadania. Abonament i poğŃczenia wykonywane na tym 

numerze sŃ rozliczane wraz ze skğadkami naleŨnymi. 

OszczňdnoŜci zwiŃzane z likwidacjŃ aktywacji pozwoliğy ZarzŃdowi na zakup nowego 

(uŨywanego, ale w dobrym stanie i po przeglŃdzie serwisowym) urzŃdzenia kopiujŃco-

drukujŃcego. 

Sugestie na przyszğoŜĺ: 

- przy aktualnych ofertach sieci kom·rkowych dotyczŃcych kart przed pğacowych (prepaid) i 

szerokich moŨliwoŜci ich zakupu wydaje siň bardziej opğacalny (w przypadku organizacji duŨej 

akcji) zakup kart tego typu z doğadowaniem kilkudziesiňciu zğotych lub nawet kilkuset dla szefa 

przedsiňwziňcia, niŨ wiŃzanie siň umowami dğugoterminowym z operatorem kom·rkowym 

- nie staĺ nas na utrzymywanie bizantyjskich wymysğ·w pochodzŃcych z koŒca XX wieku 

majŃcych na celu Ăuatrakcyjnienieò sğuŨby w zarzŃdzie 

 

3. Animowanie kontakt·w zewnňtrznych 

ZawiğoŜĺ tego zadania uniemoŨliwiğa mi jego wykonanie. Jedyne zainicjowane przeze mnie 

kontakty zewnňtrzne to rozmowy z ZBK oraz Orange. 
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4. Prowadzenie dokumentacji fotograficznej imprez Okrňgu 

Nie prowadziğem dokumentacji fotograficznej imprez Okrňgu. 

Sugestie na przyszğoŜĺ: 

- tego typu dokumentacjň powinna prowadziĺ jednostka wydzielona dziağajŃca przy ZarzŃdzie, 

np. biuro prasowe; czğonek zarzŃdu nie powinien zajmowaĺ dokumentowaniem fotograficznym 

swoich dziağaŒ 

 

5. Inwigilacja przepis·w i regulamin·w (pod kŃtem zmian) 

W okresie sprawowania przeze mnie funkcji czğonka zarzŃdu opiniowağem zmiany w 

regulaminach gospodarczych ZwiŃzku. Wprowadzenie ich przez Naczelnictwo byğo 

koniecznym krokiem dajŃcym nam nowe zapisy dostosowane do bieŨŃcych potrzeb oraz 

wymagaŒ prawnych. Wprowadzony zostağ r·wnieŨ nowy plan kont ksiňgowych. 

 

6. Opracowanie uchwağ ZarzŃdu Okrňgu 

Przygotowağem nowy wz·r Ăpapieru firmowegoò na kt·rym prowadzona jest korespondencja 

zewnňtrzna oraz wewnňtrzna ZarzŃdu. Przy okazji wz·r zostağ wykorzystany jako podkğad pod 

uchwağy ZarzŃdu. 

Opracowağem r·wnieŨ nowe wzory peğnomocnictw i zapis·w kompetencyjnych dla zarzŃd·w 

obwod·w. 

 

7. Opracowanie nowej formuğy kurs·w kwatermistrzowskich 

 Dotychczasowa formuğa kurs·w kwatermistrzowskich serii "KsiŃŨka finansowa bez tajemnic", 

kt·ra doczekağa siň ponad 30 edycji, a jej zağoŨenia pamiňtajŃ koŒc·wkň poprzedniego wieku, 

choĺ speğniağa podstawowe zağoŨenie, czyli ksztağcenia nowych kwatermistrz·w pozbawiona 

byğa ducha harcerskiej przygody. Kwatermistrzowie po ukoŒczeniu kursu posiadali odpowiedni 

patent umoŨliwiajŃcy im prowadzenie obozu pod kŃtem ksiňgowym, ale pozbawieni byli 

przekonania do potrzeby dziağaŒ kwatermistrzowskich w charakterze sğuŨby. Byli z pewnoŜciŃ 

Ŝwietnymi ksiňgowym, ale nie byli w stanie zajŃĺ siň sprawami czysto kwatermistrzowskimi, 

takimi jak choĺby zbudowanie realnego preliminarza, rezerwacja transportu dla uczestnik·w, 

przygotowanie kalorycznych jadğospis·w, a na ich podstawie listy zakup·w. 

"KsiŃŨka finansowa bez tajemnic" miağa jeszcze jednŃ duŨŃ wadň. Bardzo duŨo przeszkolonych 

os·b moŨna byğo nazwaĺ doŜĺ og·lnie "jednosezon·wkami". Byğy to osoby bardzo czňsto na 

wylocie z harcerstwa, kt·re macierzyste Ŝrodowiska wypychağy celowo, ale bez przekonania o 

sukcesie, na szkolenie. NajczňŜciej przyczyna takiego zachowania i motywacja opisywana byğa 

kr·tkim stwierdzeniem "jak nie ty, to ob·z siň nie odbňdzie, bo potrzebujemy kogoŜ z 

patentem". Osoby takie pozbawione wsparcia ze strony Ŝrodowiska, a czňsto r·wnieŨ 
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komendanta zgrupowania, rzucane byğy na bardzo gğňbokŃ wodň i r·wnie czňsto tonňğy jeszcze 

przed rozpoczňciem na dobre obozu. Po akcji czym prňdzej "rozliczağy" jŃ i znikağy nie 

odbierajŃc telefon·w i nie zadajŃc sobie trudu by poprawiĺ bğňdy lub skompletowaĺ resztň 

dokument·w, czasami bardzo potrzebnych do rozliczenia dotacji. To oczywiŜcie bardzo 

drastyczny przykğad dziağania, ale stanowi jednŃ z przyczyn, dla kt·rych poszukiwane byğo 

rozwiŃzanie w nowej formule. 

Powstağa idea zmiany sposobu szkolenia kwatermistrz·w, gdzie poprzez metodycznŃ ciŃgğŃ 

pracň w formule wňdrowniczej (praca nad sobŃ i podnoszenie swoich kwalifikacji) oraz bardzo 

mocne zaakcentowanie patrzenia na kwatermistrzostwo w charakterze sğuŨby uzyska siň 

zadowalajŃcy efekt w postaci zgranej grupy (rocznik szkoleniowy), wykwalifikowanych 

harcerzy gotowych do pracy, a przede wszystkim ludzi czujŃcych swojŃ wartoŜĺ dla Ŝrodowiska 

chcŃcego dalej siň rozwijaĺ. Ze wzglňdu na potrzebň ksztağcenia r·wnieŨ skarbnik·w druŨyn 

zaproponowane zostağo obniŨenie wieku przystŃpienia do kursu na ukoŒczone 15 lat 

(rocznikowo rozpoczňte 16). 

Zaproponowana zmiana polegağa r·wnieŨ na skr·ceniu do jednej rocznie edycji szkolenia dla 

kwatermistrz·w akcyjnych i jednoczeŜnie Ŝr·drocznych, odbywajŃcej siň na jesieni kaŨdego 

roku, a przy wyraŦnej potrzebie przeszkolenia Ŝr·drocznego tworzenie grupy wiosennej. Takie 

rozwiŃzanie daje wiňcej czasu na zajňcia dla kwatermistrz·w akcyjnych (od paŦdziernika do 

stycznia) oraz tworzy moŨliwoŜĺ "przetestowania" przyszğych kwatermistrz·w podczas akcji 

zimowej w formie pomocnik·w kwatermistrza - praktykant·w, dziağajŃcych na AZ 

samodzielnie, ale pod nadzorem osoby doŜwiadczonej. 

Podstawowym zağoŨeniem do kursu byğo jego "uharcerzowienie". Odbywaĺ siň to powinno 

bynajmniej nie przez zakğadanie mundur·w przed zajňciami, a poprzez wprowadzenie metody 

pracy zbliŨonej do zbi·rek. Przodowaĺ powinna wiňc przemiennoŜĺ form zar·wno kursu jako 

cağoŜci, jak i kaŨdego spotkania. Biwak, ognisko, wyjŜcie do muzeum, czy kina, wsp·lne 

Ŝniadanie przed cağodziennymi zajňciami, a podczas zajňĺ czas na piosenkň, luŦne rozmowy i 

dyskusje, przerwy kawowe to podstawa kursu nazwanego roboczo SUPERkwatermistrz. Skoro 

nasi kwatermistrzowie sŃ harcerzami, noszŃ takie same mundury jak reszta braci i zdobywajŃ 

te same stopnie oraz sprawnoŜci ich ksztağcenie nie moŨe bardzo odbiegaĺ od ksztağcenia 

zastňpowego czy druŨynowego. Potrzebna jest formacja instruktorska i uŜwiadamianie na 

kaŨdym kroku jak waŨna jest to sğuŨba dla druŨyny, szczepu, obwodu, hufca, czy okrňgu i 

ZwiŃzku. 

UczestniczŃc jako szkoleniowiec w poprzednich edycjach kursu "KsiŃŨki finansowej bez 

tajemnic" zauwaŨyğem, Ũe bardzo duŨo z przypisanego mi tematu zajňĺ uczestnicy juŨ znajŃ, 

gdyŨ byğo to juŨ wyjaŜnione wczeŜniej przy omawianiu jakiegoŜ innego problemu. RobiŃc 

dobrŃ minň do zğej gry i kontynuujŃc zajňcia zastanawiağem siň dlaczego tak siň dzieje. 

OdpowiedŦ jest bardzo prosta - brak wyraŦnego podziağu tematycznego wŜr·d wykğadowc·w 

przy jednoczesnym przeplataniu siň temat·w pokrewnych oraz brak nadzoru merytorycznego 

nad zajňciami osoby bňdŃcej "profesorem" wŜr·d doŜwiadczonych kwatermistrz·w. 

RozwiŃzanie tego problemu zaproponowane przeze mnie jest r·wnieŨ proste. Ograniczenie do 

minimum szkoleniowc·w oraz kierowanie kursem przez osobň znajŃca dokğadnie kaŨdy 

omawiany temat. R·wnieŨ oczekiwania co do wykğadowc·w sŃ bardzo wysokie pod wzglňdem 

wiedzy. Powinni byĺ to mistrzowie kwatermistrzowskiego fachu. 

Takie zağoŨenia wstňpne przyŜwiecağy idei nowego kursu. ZarzŃd nie znağ szczeg·ğ·w nowego 

kursu powierzajŃc jego organizacjň mojej osobie. Dlatego juŨ w tym punkcie dziňkujň za 
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zaufanie jakim mnie obdarzyli czğonkowie ·wczesnej wğadzy Okrňgu. Mam nadziejň, Ũe 

przynajmniej w czňŜci speğniğem te zağoŨenia i danego zaufania nie zawiodğem. 

8. Przygotowanie i organizacja kurs·w kwatermistrzowskich 

MoŨliwe, Ũe czňŜĺ os·b to zmartwi, a innym da pretekst do kopania zarzŃdu, ale 

przystňpujŃc do organizacji kursu nie miağem jego planu. Istniağ zarys, byğ okreŜlony 

bardzo wyraŦnie cel, ale zajňcia przygotowywane byğy na bieŨŃco. A gdy siň odbyğy 

zostawağy zapisane w dzienniku kursu. Dopiero zapiski oraz p·Ŧniejsze konsultacje 

pozwoliğy na napisanie konkretnego planu pracy z podziağem na zajňcia tematyczne. 

Pierwszy kurs w nowej formule SUPERkwatemistrz odbyğ siň jesieniŃ 2014 roku. 

Zgğosiğo siň na niego 20 os·b, z czego w zajňciach uczestniczyğo okoğo 14, a egzamin 

zaliczyğo 9. SpoŜr·d abiturient·w szkolenia trzy osoby byğy kwatermistrzami podczas 

AZ 2015, a jedna spoŜr·d nich prowadziğa r·wnieŨ kwatermistrzostwo obozu letniego. 

Wypada w tym miejscu zaznaczy 

, Ũe byğ to najmğodszy uczestnik kursu - zaledwie 16 letni - ale zar·wno egzamin zaliczyğ 

z najwyŨszŃ ocenŃ, jak i jego dokumentacja po akcyjna miağa najmniej uwag (w 

wiňkszoŜci byğy to uwagi merytoryczne do wyjaŜnienia ustnego). 

 

9. Inne: dğugi Okrňgu, remont lokalu, nowy wz·r ksiŃŨki finansowej. 

Od wielu lat pojawiağ siň problem zadğuŨenia skğadkowego Okrňgu wzglňdem Naczelnictwa. 

NajczňŜciej usğyszeĺ moŨna byğo podczas Zjazdu Okrňgu od wğadz ustňpujŃcych, Ũe "siň nie 

da". Przy takiej sile argument·w byğo doŜĺ prosto przekonaĺ PrzewodniczŃca i Skarbnika by 

rozpoczňli rozmowy z Naczelnictwem o umorzeniu dğugu. Zostağa wytyczona prosta droga 

dajŃca nam szansň na likwidacjň kilkudziesiňciu tysiňcy zğotych zalegğoŜci. Przez czas mojej 

sğuŨby w ZarzŃdzie zmierzaliŜmy tŃ drogŃ bardzo dokğadnie. 

Kolejnym trudnym tematem byğy rozmowy z ZarzŃdem Budynk·w Komunalnych w Krakowie 

w sprawie zadğuŨenia dw·ch lokali wynajmowanych przez nasze Ŝrodowiska. Pomimo duŨej 

ŨyczliwoŜci ze strony pracownik·w ZBK spotkağem siň z bardzo duŨŃ niechňciŃ do zağatwienia 

tej sprawy ze strony przedstawicieli jednego z dğuŨnik·w. Drugi szczep byğ bardziej ugodowy 

i jeszcze przed akcjŃ letniŃ 2014 zawarta zostağa umowa pomiňdzy szczepowym, a zarzŃdem 

okrňgu dotyczŃca spğaty czňŜci zobowiŃzaŒ. Po wstňpnych ustaleniach z ZBK wyznaczyliŜmy 

drogň, kt·rŃ p·Ŧniej zmierzaliŜmy. Najpierw wpğata 6.000 zğ tytuğem zalegğych faktur, a 

nastňpnie pismo z proŜbŃ o umorzenie reszty zalegğoŜci - ponad 9.600 zğ. Na jesieni 2014 

podpisane zostağo porozumienie pomiňdzy ZBK, a ZarzŃdem reprezentujŃcym szczep o 

umorzeniu pozostağych zalegğoŜci czynszowych wraz z naleŨnymi odsetkami. Przy trwajŃcym 

cağy czas bardzo mocnym sprzeciwie drugiego szczepu, kt·ry uwaŨağ Ũe wszystkie faktury 

zostağy zapğacone, ale nie posiadajŃ potwierdzeŒ przelew·w lub Ũe zostağ Ŧle naliczony czynsz 

- ZBK skorygowağ kilka faktur na kilka zğotych - zostağem upowaŨniony przez ZarzŃd do 

wynegocjowania podobnej umowy umorzeniowej. W jej wyniku szczep wpğaciğ kwotň w 

wysokoŜci 2.643,19 zğ, a ZBK umorzyğ pozostağŃ kwotň wraz z odsetkami w wysokoŜci 4.000 

zğ. Po 12 miesiŃcach od wybor·w z maja 2014 oba szczepy zostağy oddğuŨenie, a nasze konto 

w ZBK oczyszczone z zalegğych dğug·w. OczywiŜcie moŨna byğo nadal kwestionowaĺ zalegğe 
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nieopğacone faktury, udawaĺ Ũe to nie nasze dğugi tylko poprzedniego zarzŃdu lub 

szczepowego, a na dokğadkň wytoczyĺ proces sŃdowy, ale warto zauwaŨyĺ dwie kwestie. 1. Co 

miesiŃc zadğuŨenie rosğo o okoğo 100 zğ z tytuğu odsetek. 2. Prawo Harcerskie nie zwalnia nas 

z obowiŃzku pğacenia za odebrane usğugi, ale zobowiŃzuje nas do moralnego postňpowania, co 

raczej powinno wykluczaĺ pr·by wymuszeŒ ukryte w prawniczym haŜle "dğug ulegğ 

przedawnieniu". 

Od kilku lat otrzymujemy pieniŃdze z "miasta" na remont harc·wek. Do tej pory wiňkszoŜĺ 

pieniňdzy inwestowana byğa w harc·wki Ŝrodowisk lub w lokale chorŃgwi  (gğ·wnie harcerzy). 

Ze wzglňdu na fakt, Ũe spora czňŜĺ Ŝrodk·w nie zostağa rozdysponowana w 2014 roku 

przeprowadzony zostağ remont holu gğ·wnego pomieszczeŒ Okrňgu oraz remont instalacji 

elektrycznej wraz z oprawami oŜwietleniowymi w harc·wkach obu chorŃgwi. Na rok 2015 

zaplanowany zostağ remont obu toalet oraz przebudowa jednego pomieszczenia dajŃca 

moŨliwoŜĺ wydzielenie odrňbnego lokalu magazynowego z przeznaczeniem na potrzeby 

HOPR. Owszem, lokal straciğ sw·j urok "sklepu z harcerzami", ale zyskağ nowy charakter 

pokazujŃcy, Ũe harcerstwo mimo ponad stu lat tradycji nie utknňğo na stağe w latach 

szeŜĺdziesiŃtych poprzedniego wieku. UwaŨam, Ũe naleŨy kontynuowaĺ remont lokalu, 

gğ·wnie holu, i poprzez likwidacjň "akwarium" oraz sklepowego magazynu uzyskaĺ przestrzeŒ 

dajŃcŃ wiele moŨliwoŜĺ adaptacji zar·wno tymczasowej (np. wystawa zdjňĺ po akcyjnych, 

organizacja konferencji dla ponad 100 os·b itp.), jak i trwağych (np. nowoczesna szklana 

przesuwna zabudowa dla referatu ds. akcji letnich i zimowych, dwupoziomowa zabudowa dla 

cel·w tymczasowego noclegu dla grup odwiedzajŃcych Krak·w itp.) 

 

Wnioski, uwagi i propozycje na przyszğoŜĺ: 

Ze wzglňdu na mojŃ pracň mogň byĺ z Wami tylko duchowo podczas Zjazdu, ale materialnie 

chciağem siň podzieliĺ kilkoma uwagami, wedğug mnie cennymi. MoŨe trafiŃ na odpowiedni 

grunt i pomogŃ otworzyĺ siň na PrzyszğoŜĺ. 

1. NaleŨy powaŨnie zastanowiĺ siň nad wykupieniem od Miasta lokalu przy ul. Grzeg·rzeckiej 

w Krakowie. Po wykonaniu studium opğacalnoŜci naleŨy ten pomysğ zrealizowaĺ. Proponujň 

podobnie postŃpiĺ z harc·wkŃ Obwodu TatrzaŒskiego przy ul. Sğonecznej w Zakopanem. 

2. Poprzednie zarzŃdy zastanawiağy siň nad powoğaniem fundacji. UwaŨam, Ũe fundacja jest 

nam potrzebna, mam w tym temacie bardzo powaŨne przemyŜlenia i jeŨeli zbierze siň grupa 

os·b chcŃcych sfinalizowaĺ pomysğ sğuŨň swojŃ pomocŃ i radŃ. Przy czym zwracajŃc uwagň, 

iŨ  fundacja ma byĺ pomocŃ w realizacji naszych cel·w, a nie celem naszych dziağaŒ decyzjň o 

jej powstaniu powinni podjŃĺ instruktorzy, a nie ZarzŃd Okrňgu. MoŨe to byĺ kilka os·b, a nie 

cağe czcigodne grono instruktorskie. 

3. OglŃdajŃc co kilka miesiňcy podczas r·Ũnych spotkaŒ instruktorskich mğode twarze 

zastanawiam siň jak to siň dzieje, Ũe na poczŃtku XXI wieku Ũyjemy w przekonaniu z poczŃtku 

wieku XX. ŧyjemy w przekonaniu i sposobie myŜlenia. Mam nadziejň, Ũe bňdzie wŜr·d nas 

coraz wiňcej os·b myŜlŃcych o harcerstwie wieku XXII i wprowadzajŃcych ten wiek w nasze 

szeregi. Zar·wno pod wzglňdem myŜlenia, jak i sposobie dziağania, a do tego zachowujŃc 

piňkne tradycje i wiekowŃ spuŜciznň. 
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4. KtoŜ kiedyŜ powiedziağ "chcieĺ to m·c". RozwijajŃc to hasğo tw·rczo moŨna bardzo duŨo 

zdziağaĺ, przy czym efekty tego dziağania w wiňkszoŜci bňdŃ dobre i pozytywne. Zachňcam do 

tw·rczego dziağania. 

5. WiňkszoŜĺ uczelni ksztağci rzesze ekonomist·w. PowinniŜmy podŃŨaĺ za nimi i ksztağciĺ 

rzesze kwatermistrz·w. Bez os·b potrafiŃcych sprostaĺ organizacyjnej zawiğoŜci obozu lub 

zlotu za kilka lat zamiast jeŦdziĺ na obozy bňdziemy wykupywaĺ dla naszych harcerzy wczasy 

i kolonie w biurach podr·Ũy (czňsto zresztŃ prowadzonych przez byğych harcerzy). Ale 

ksztağciĺ to znaczy r·wnieŨ dawaĺ wiedzň praktycznŃ, bo samo wymaganie teorii nie 

wystarczy.  

6. Wr·ĺmy do podstaw harcerskiej metody. Wychowujmy mğodych Polak·w przez przykğad 

wğasny. Nie da siň byĺ przykğadnym instruktorem przez 2 godziny w tygodniu. Nasza sğuŨba, 

ta harcerska, a w szczeg·lnoŜci instruktorska, trwa non stop - 24h/7 dni w tygodniu. Warto teŨ 

pamiňtaĺ o niesieniu chňtnej pomocy i stağym podnoszeniu swoich umiejňtnoŜci by stawaĺ siň 

coraz lepszym Polakiem, wychowawcŃ, mistrzem-harcu. 

 

Podziňkowania: 

Bardzo dziňkujň za zaufanie jakim mnie obdarzyliŜcie podczas poprzednich wybor·w. Te kilka 

miesiňcy sğuŨby dla Was byğo dla mnie bardzo waŨne i pracowite, choĺ wiem Ũe staĺ mnie na 

wiňcej. Mam nadziejň, Ũe pozostawiam po sobie choĺ trochň lepszy Okrňg, Nasz Okrňg. 

Dziňkujň Ani za podjňty trud przewodzenia mağopolsko-Ŝwiňtokrzyskiej harcerskiej braci. Byğo 

mi bardzo miğo wykonywaĺ twoje polecenia. Bardzo dziňkujň!! 

Dziňkujň czğonkom ZarzŃdu (zar·wno tym rozpoczynajŃcym kadencjň w maju 2014, jak i tym 

koŒczŃcym jŃ dzisiaj) za wsp·lnŃ sğuŨbň, liczne uwagi i konstruktywne dyskusje. Bez rozm·w, 

bez wzajemnej komunikacji, nasza praca byğaby mdğa i bez polotu. 

 

phm. Katarzyna Sňk HR ï Sekretarz ZarzŃdu Okrňgu 

 

- kursy wychowawc·w i kursy kierownik·w 

 

Od maja 2014 do lutego 2016 roku Okrňg Mağopolski ZHR dwukrotnie zğoŨyğ wniosek 

i zachowağ uprawnienia do organizacji kurs·w przygotowawczych dla kandydat·w na 

wychowawc·w plac·wek wypoczynku dzieci i mğodzieŨy oraz kurs·w instruktaŨowych dla 

kierownik·w plac·wek wypoczynku dla dzieci i mğodzieŨy. Kursy odbywağy siň pod nadzorem 

Kuratorium OŜwiaty i zgodnie z RozporzŃdzeniem Ministra Edukacji Narodowej z dnia 21 

stycznia 1997 r. w sprawie warunk·w, jakie muszŃ speğniaĺ organizatorzy wypoczynku dla 

dzieci i mğodzieŨy szkolnej, a takŨe zasad jego organizowania nadzorowania (Dz. U. z dnia 10 

lutego 1997 r. z p·Ŧniejszymi zmianami). 

W sumie w tym czasie odbyğy siň 3 kursy kierownik·w plac·wek wypoczynku i 4 kursy 

wychowawc·w kolonijnych.  
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Szczeg·ğowe zestawienie z datami kurs·w oraz liczbŃ os·b, kt·re je ukoŒczyğy przedstawia 

poniŨsza tabela: 

 

Data Kurs kierownik·w Kurs wychowawc·w 

24-26.10.2014 9 os·b 7 os·b 

22-24.05.2015 
nie odbyğ siň ze wzglňdu na 

za mağŃ liczbň zgğoszeŒ 
14 os·b 

29-31.05.2015 

 - kursy organizowane w 

ramach wsp·ğpracy z 

Zakonem Braci Mniejszych 

Kapucyn·w 

8 os·b 34 osoby 

24-25.10.2015 5 os·b 
nie odbyğ siň ze wzglňdu na za 

mağŃ liczbň zgğoszeŒ 

27-29.12.2015 - 4 osoby 

9-10.01.2016  

ï kurs organizowany na 

proŜbň nauczycieli 

szkolnych 

16 os·b - 

 

W sumie przeszkolono 59 os·b w kierunku peğnienia roli wychowawc·w kolonijnych i 

38 os·b w kierunku kierownika wypoczynku. Uczestnicy brali w nich udziağ nieodpğatnie.  

1 lipca 2015 roku Okrňg Mağopolski ZHR zostağ skontrolowany przez Kuratorium 

OŜwiaty w Krakowie po kŃtem prowadzenia kurs·w zgodnie z RozporzŃdzeniem Ministra 

Edukacji Narodowej. Nie wniesiono Ũadnych uwag. 

Zajňcia na obydwu kursach prowadzone byğy przez instruktor·w Okrňgu 

Mağopolskiego ZHR. SŃ to gğ·wnie osoby z doŜwiadczeniem organizowania akcji letniej lub 

zimowej dla wiňkszych lub mniejszych Ŝrodowisk. 

Dziňkujň wszystkim osobom, kt·re zgodziğy siň poprowadziĺ zajňcia podczas 

organizowanych przez Okrňg kurs·w! 

 

Koordynacja Akcji 1% 

 

Szczepowi, przewodniczŃcy obwod·w oraz druŨynowi druŨyn samodzielnych mieli 

moŨliwoŜĺ zweryfikowania kod·w jednostek dziağajŃcych w Okrňgu Mağopolskim ZHR. Kody 

byğy aktualizowane na bieŨŃco i sŃ dostňpne na stronie Okrňgu. 
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Suma przekazana jednostkom w ramach 1% za rok 2013 to: 24 350,17 zğ , za rok 2014: 

36 617,69 zğ. 

 

 

Wsp·ğpraca ze szczepowymi i druŨynowymi druŨyn samodzielnych 

 

Podczas tej kadencji wsp·ğpracň z wodzami jednostek rozpoczňliŜmy od 

indywidualnych spotkaŒ z kadrami szczepu. Spotkania te odbyğy siň w miesiŃcach czerwiec - 

wrzesieŒ 2014 roku. Gğ·wnym zağoŨeniem byğo rozeznanie siň w sytuacjach jednostek Okrňgu 

i zaktualizowanie bazy danych o nich. Rozmowy te przyniosğy wiele znaczŃcych dla ZarzŃdu 

informacji. Gğ·wne wnioski to: 

- DuŨa liczba szczep·w ma problemy z magazynowaniem sprzňtu - nie majŃ na to miejsca 

lub posiadajŃ je daleko i pğacŃ za nie duŨe kwoty. 

- Spora czňŜĺ Ŝrodowisk nie ma usystematyzowanej sytuacji z iloŜciŃ i stanem sprzňtu. 

Nie jest prowadzona solidna dokumentacja w tym celu, stan sprzňtu (czňsto ze wzglňdu na 

czňste przenosiny lub brak miejsca) pozostawia wiele do Ũyczenia. Brakuje magazynier·w 

sprzňtu. 

- środowiska sŃ bardzo r·Ũnorodne - w niekt·rych akcje szczepu sŃ co najmniej raz na 

miesiŃc, a w niekt·rych raz na rok. 

- Problemem jest funkcja kwatermistrza - w wielu Ŝrodowiskach szczepowy speğnia 

podw·jnŃ role. 

- Problematyczna staje siň wsp·ğpraca z dyrektorami plac·wek, przy kt·rych dziağajŃ 

jednostki. Dyrektorzy nie zawsze sŃ przychylni harcerzom, niechňtnie dzielŃ siň z nimi 

dostňpnymi pomieszczeniami. Wiele Ŝrodowisk nie posiada um·w o wsp·ğpracň ze szkoğŃ - byĺ 

moŨe w niekt·rych przypadkach mogğoby to byĺ duŨym zabezpieczeniem przed 

ñwyrzuceniemò harcerzy ze szkoğy. Faktem jest, Ũe nie wszystkie Ŝrodowiska dbajŃ o dobre 

relacje z dyrekcjŃ szk·ğ i plac·wek. Zawsze milej widziane jest nie tylko przychodzenie raz na 

rok przy okazji zaciŃgu, ale teŨ np. wspomaganie szkoğy przy jej akcjach, wysyğanie poczt·wek 

z wyjazd·w, itp 

- Zdecydowana wiňkszoŜĺ nie wyraziğa duŨej aprobaty na czňste spotkania szczepowych, 

druŨynowych druŨyn samodzielnych i przewodniczŃcych obwod·w. Przebijağa siň proŜba o 

kontakt mailowy lub indywidualny.  

- WiňkszoŜĺ Ŝrodowisk nie boryka siň z problemami finansowymi, a wrňcz sŃ Ŝrodowiska, 

kt·re dysponujŃ wysokŃ nadwyŨkŃ finansowŃ. Gğ·wnym wpğywem sŃ pieniŃdze pozostağe po 

akcjach zimowych i letnich. 

- Niekt·rzy szczepowi zgğosili problem braku przygotowania ich do peğnienia tej funkcji 

przez poprzednik·w. Niekt·re kadry pracowağy juŨ razem od wielu miesiňcy, a nadal nie byğy 

oficjalnie przekazane w Okrňgu albo mianowane na funkcje. 

- środowiska widzŃ zasadnoŜĺ organizowania akcji letnich i zimowych wğasnymi siğami 

i dŃŨŃ do tego celu. 

- Niekt·re Ŝrodowiska nie posiadağy konta w banku lub miağy problemy z istniejŃcym. 
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W odpowiedzi na potrzeby i problemy wynikajŃce z powyŨszych wniosk·w w czasie 

kadencji 2014-2016 podjňto poniŨsze dziağania: 

WiňkszoŜĺ szczepowych i przewodniczŃcych obwod·w byğa takŨe organizatorami akcji 

letnich, na spotkaniach kt·rych ZarzŃd omawiağ wiňkszoŜĺ spraw bieŨŃcych. Osobne spotkania, 

jedynie dla szczepowych, przewodniczŃcych i samodzielnych druŨynowych odbyğy siň 

13.10.2014 i 21.06.2015. Pozostağe kontakty odbywağy siň drogŃ mailowŃ lub indywidualnie. 

Wsp·lnie z kadrami Ŝrodowisk ustalony zostağ grafik sğuŨb - zar·wno na rok 2014/2015 

jak i 2015/2016. SğuŨbami tymi byğy : 

- SprzŃtanie lokalu Okrňgu przy ulicy Grzeg·rzeckiej 

- Oprawa Mszy świňtej w koŜciele św. Idziego. SğuŨba obejmowağa stawienie siň na 

mszy cağym szczepem, Ŝpiew, czytania, sğuŨbň przy oğtarzu. Dotychczas Okrňg Mağopolski nie 

przeprowadzağ takiej sğuŨby. Zostağa ona wprowadzona, aby zwr·ciĺ uwagň harcerzy na koŜci·ğ 

Ŝwiňtego Idziego jako waŨne miejsce w historii i toŨsamoŜci mağopolskiego harcerstwa i 

wzbudziĺ poczucie odpowiedzialnoŜci w jednostkach za harcerski charakter tego miejsca. 

Do koŒca roku 2015 udağo siň uaktualniĺ sprawň przekazywania siň jednostek - 

odbywağo siň to (oczywiŜcie poza wyjŃtkami) w miarň systematycznie. Odpowiednia 

dokumentacja zostağa posegregowana i umieszczona w lokalu Okrňgu. Wnioski o mianowania 

i zwolnienia na funkcjach byğy przygotowywane i przekazywane na bieŨŃco. Na ten moment 

(luty 2016) 2 kadry Ŝrodowisk, pomimo ich ewidentnych dziağaŒ na tym polu, nie dokonağy 

oficjalnych przekazaŒ siň - wynika to z rozbieŨnoŜci zdaŒ pomiňdzy przekazujŃcym a 

przyjmujŃcym. ZarzŃd Okrňgu w jednym i drugim przypadku pozostaje w kontakcie z 

zainteresowanymi, odbyğy siň spotkania z przedstawicielami tych jednostek. 

Udağo siň rozwiŃzaĺ problemy z zadğuŨeniami dw·ch Ŝrodowisk (zadğuŨenia wzglňdem 

ZarzŃdu Budynk·w Komunalnych) - zostağy one spğacone lub w czňŜci umorzone. 

Mağopolskie Ŝrodowiska coraz czňŜciej korzystajŃ z kont bankowych. By wspom·c je 

w tym zostağy przeprowadzone warsztaty dotyczŃce ksiňgowania operacji bankowych, 

prowadzenia ksiŃŨki bankowej. 

 

Wnioski na przyszğoŜĺ: 

- Warto poszukaĺ rozwiŃzania problemu ciŃgğego braku odpowiednich miejsc dla 

sprzňt·w Ŝrodowisk. Niekt·re jednostki poğŃczyğy siğy i poszukağy czegoŜ wsp·lnie, ale 

problem nadal istnieje. 

- Dobrze jest mieĺ ciŃgğŃ pieczň nad przekazywaniem siň jednostek - w przypadku jej 

braku mogŃ zdarzyĺ siň duŨe nieporozumienia miňdzy przekazujŃcym a przyjmujŃcym. W 

szczeg·lnoŜci warto zwr·ciĺ uwagň na dokğadne przeliczenie finans·w i dopilnowanie by 

przekazujŃcy miağ aktualnŃ, zrobionŃ na bieŨŃco ksiŃŨkň finansowŃ w momencie 

przekazywania. 

- SğuŨby w koŜciele świňtego Idziego dajŃ pozytywne skutki - koŜci·ğ stağ siň miejscem 

zbi·rek, niekt·re Ŝrodowiska organizowağy tam msze w swoich intencjach. Sugeruje siň 

kontynuowanie tej sğuŨby. 
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- Coraz bardziej widaĺ problem we wsp·ğpracy miňdzy organizacjami harcerskimi - 

zgğoszono do ZarzŃdu przypadki, gdzie w szkole pojawiali siň harcerze z ZHP pomimo tego, 

Ũe od lat dziağa tam nasza organizacja. Warto utrzymywaĺ dobre stosunki z przedstawicielami 

ZHP i systematycznie rozmawiaĺ na temat teren·w dziağaŒ. 

 

Wsparcie dziağaŒ zwiŃzanych z organizacjŃ Akcji Letniej i Zimowej 

 

We wrzeŜniu 2014 zostağ opracowany nowy formularz zgğoszenia biwak·w - na 

podstawie wytycznych Kuratorium OŜwiaty i Instrukcji Organizowania Oboz·w i Biwak·w 

ZHR. UproŜciliŜmy system skğadania formularzy Bi-R, moŨna go teraz wysyğaĺ pocztŃ 

mailowŃ na specjalnie w tym celu utworzony adres Referatu: mlp.referataliz@zhr.pl. Ze 

wzglňdu na to, Ũe wiadomoŜĺ trzeba wysğaĺ z kopiŃ do przeğoŨonego pozwala to na wiňkszŃ 

kontrolň wyjazd·w Ŝr·drocznych. Jest widoczny postňp ze zgğoszeniami biwak·w - coraz 

wiňcej jednostek robi to w wymaganym terminie i poprawnie. Warto jednak dalej promowaĺ 

zgğaszanie biwak·w i uŜwiadamiaĺ w tym temacie hufcowych. 

Zmieniony zostağ teŨ system zgğaszania wyjazd·w zimowych i letnich. Zgğoszenie 

rozpoczyna siň wypeğnieniem elektronicznej ankiety, dziňki kt·rej ZarzŃd ma w jednym pliku 

kto, gdzie, z kim i kiedy chce wyjechaĺ. Jest to szybszy spos·b na rozeznanie siň, kt·re 

Ŝrodowiska majŃ problem np. ze znalezieniem komendanta, albo kt·re Ŝrodowiska nie majŃ z 

kim jechaĺ. Jak dotŃd wszystkie pierwsze zgğoszenia byğy papierowe - trzeba byğo przyjŜĺ do 

lokalu Okrňgu z wstňpnym preliminarzem i zebraĺ sporo podpis·w (takŨe od wychowawc·w). 

Nastňpny etap zgğoszenia akcji teŨ siň zmieniğ - zatwierdzeni przez ZarzŃd komendanci 

poprzez link internetowy mieli dostňp do pliku z elektronicznym preliminarzem, raportem 

obozowym, terminarzem akcyjnym oraz dokumentami potrzebnymi do oddania przed i po 

akcji. Uzupeğnione elektronicznie preliminarze finansowe byğy przeglŃdane przez wyznaczone 

do tego osoby (raz byğ to Maciej Sady, raz Mağgorzata Bochenek, podczas jednej akcji siň to 

nie udağo), co dawağo moŨliwoŜĺ skonsultowania z komendantem przewidzianych wydatk·w 

jeszcze w fazie planowania akcji. Dopiero po tej fazie organizatorzy mieli przyjŜĺ do lokalu 

Okrňgu, a wymagane podpisy skğadağa tylko Ŝcisğa kadra zgrupowania. 

Zmieniğ siň teŨ sam wyglŃd preliminarzy i raportu a do elektronicznego pliku z czasem 

dodawane zostağy inne zakğadki ï np. wykaz kadry. Gğ·wnie sŃ to dokumenty potrzebne do 

oddania przed akcjŃ. 

 

Wnioski na przyszğoŜĺ: 

- W ankiecie zgğoszeniowej umieszczane byğy propozycje warsztat·w dla kadr akcji - 

niekt·re Ŝrodowiska z nich skorzystağy. Warto tematy warsztat·w aktualizowaĺ wzglňdem 

teraŦniejszych potrzeb i kontynuowaĺ spotkania. 

- MoŨliwoŜĺ elektronicznego zgğoszenia akcji spotkağa siň z aprobatŃ wiňkszoŜci 

Ŝrodowisk. 
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- Warto kontynuowaĺ sprawdzanie preliminarzy jeszcze na etapie planowania akcji 

(przed oddaniem je w wersji papierowej do Okrňgu). Trzeba jednak pamiňtaĺ by robiĺ to na 

bieŨŃco, wyznaczyĺ do tego odpowiednie osoby. 

- Najbardziej problematycznym elementem okazywağo siň uzyskanie zgody z Kuratorium 

OŜwiaty. Niekt·re Ŝrodowiska faktycznie nie wypeğniağy formularzy odpowiednio lecz czňsto 

byğa to sytuacja od nas niezaleŨna - dğugo czekano na odpowiedŦ z Kuratorium lub pismo 

zostağo wysğane pod zğy adres (nie ten oznaczony do korespondencji). Dobrze by byğo 

przemyŜleĺ sprawň w przyszğoŜci - moŨe przypominaĺ kadrom o jak najwczeŜniejszym 

zgğoszeniu lub przeprowadzaĺ szkolenia z uzupeğniania formularzy. 

- Drugim najczňstszym problemem przy zgğaszaniu akcji byğ brak personelu obozowego. 

Zdarzağy siň sytuacjň, w kt·rych Ŝrodowisko podejmowağo wsp·ğpracň z ratownikiem tuŨ przed 

samym wyjazdem. ZarzŃd uczulağ na to by szukaĺ personelu odpowiednio wczeŜnie lecz nie 

zawsze to byğo problemem - pracownicy czasem rezygnowali z wyjazdu na tydzieŒ przed. 

- środowiska nadal sp·ŦniajŃ siň z oddawaniem dokumentacji zar·wno przed jak i po 

akcji. Nie skğadajŃ ksiŃŨek finansowych na czas, co jest bardzo problematyczne szczeg·lnie 

przy rozliczanych dotacjach. Gğ·wnie z przyniesieniem dokument·w sp·ŦniajŃ siň te kadry 

zgrupowaŒ, kt·re robiŃ to pierwszy lub drugi raz. 

 

Inne 

 

 Do wrzeŜnia 2015 roku peğniğam funkcjň sekretarza ZarzŃdu i do tego czasu wszystkie 

protokoğy byğy robione na bieŨŃco, notowağam teŨ obecnoŜĺ czğonk·w ZarzŃdu na spotkaniach. 

 Byğam teŨ odpowiedzialna za zorganizowanie mszy za Mağkowskich w roku 2015  

i 2016. 

 

Podziňkowania 

 

Dziňkujň wszystkim szczepowym, przewodniczŃcym obwod·w oraz druŨynowym 

druŨyn samodzielnych za owocnŃ wsp·ğpracň oraz zaangaŨowanie w Ũycie Ŝrodowisk. 

Dziňkujň: 

¶ pwd.GraŨynie Aondo-Akaa 

¶ pwd. Joannie Balickiej 

¶ phm. Grzegorzowi Baziurowi 

¶ hm. Piotrowi Bielakowi 

¶ pwd. Katarzynie Bilskiej 

¶ phm. Bernadecie BirczyŒskiej 

¶ phm. Malwinie BirczyŒskiej 

¶ pwd. Janowi Bresiowi 

¶ phm. Andrzejowi Dorobiszowi 
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¶ hm. Marcinowi Doroszowi 

¶ hm. Marii GodyŒ 

¶ pwd. Agnieszce GrzŃdziel 

¶ pwd. Maciejowi Hağoniowi 

¶ phm. Piotrowi Hausnerowi 

¶ pwd. Przemysğawowi Kalecie 

¶ Krzysztofowi Kolbuszowi 

¶ pwd. Antoniemu Ligňzie 

¶ pwd. Sebastianowi Liszce 

¶ phm. Paulinie Ğabuzek 

¶ phm. Helenie Michaluk 

¶ phm. Aleksandrze Mioduszewskiej 

¶ phm. Michağowi Musiağowi 

¶ pwd. Grzegorzowi Nodze 

¶ hm. Michağowi Nowakowskiemu 

¶ pwd. Janowi Onderce 

¶ phm. Radosğawowi Podkowie 

¶ phm. Wojciechowi Przybylskiemu 

¶ phm. Pawğowi Rabiej 

¶ pwd. Tomaszowi Rompalskiemu 

¶ pwd. Stanisğawowi RoŜciszewskiemu 

¶ phm. Ewie Rychtarczyk 

¶ pwd. Barbarze Sabal 

¶ pwd. Tomaszowi Semenowiczowi 

¶ pwd. Annie Suğkowskiej 

¶ phm. Przemysğawowi SzymaŒskiemu 

¶ phm. Grzegorzowi Urbanowi 

¶ phm. Annie WarzyŒskiej 

¶ pwd. Gabrieli Ziernickiej 

 

pwd. Ğukasz BrzeziŒski  ï Sekretarz ZarzŃdu Okrňgu 

Opracowanie protokoğ·w po posiedzeniach ZarzŃdu i pilnowanie ich 

dokumentowania 

1. Dystrybucja uchwağ i pilnowanie ich dokumentowania 

2. Przygotowanie i organizacja Zbi·rki Delegat·w na Zjazd ZHR 

3. Przygotowanie i organizacja Zbiorki Sprawozdawczo-Wyborczej Okrňgu 

Mağopolskiego 

 



Sprawozdanie ZarzŃdu Okrňgu Mağopolskiego ZHR 18.05.2014-28.02.2016  

оф 

 

Po przejňciu od Kasi obowiŃzk·w Sekretarza ZarzŃdu na bieŨŃco byğa prowadzona 

dokumentacja.  

Byğem PrzewodniczŃcym Komisji Wyborczej Okrňgu i terminowo wywiŃzağem siň z tej 

funkcji.  

Na bieŨŃco zajmuje siň tematem Zbi·rki Sprawozdawczo-Wyborczej Okrňgu.  

2.1. Sprawozdanie kapelana Okrňgu Mağopolskiego  Jacka Siepsiaka SJ 

 

 Dziağania kapelana Okregu mağopolskiego ZHR w ostatnich dw·ch latach (dokğadnie 

dwa i p·ğ) nie przedstawiajŃ siň jakoŜ imponujŃco. Ale proszň wziŃĺ pod uwagň to , Ũe jestem 

poczŃtkujŃcym kapelanem harcerskim. 

 Po rocznym okresie koncelebrowania z dominikanami mszy Ŝw. o 9.00 u Ŝw. Idziego 

przejŃğem cağkowicie odpowiedzialnoŜĺ za te eucharystie. R·wnieŨ przewodniczň 

uroczystoŜciom takim jak triduum paschalne czy pasterka. Raz w miesiŃcu mamy mszň Ŝw. z 

uroczystŃ oprawŃ harcerskŃ przygotowywanŃ przez wyznaczone Ŝrodowisko. Poza tym cyklem 

bywağem szereg razy proszony o przewodniczenie eucharystii podczas rocznic i ŜwiŃt w 

r·Ũnych szczepach, corocznej celebracji za Mağkowskich u Ŝw. Anny, 11 listopada (dla 

dziewczŃt), na palcu przed Idzim (lub u jezuit·w) na zakoŒczenie i rozpoczňcie roku szkolnego. 

PrzygotowywaliŜmy teŨ oğtarz na BoŨe Ciağo (z moim komentarzem). 

 WyjeŨdŨağem na obozy i kolonie zuchowe: kaŨdego lata na kilkanaŜcie a zimŃ na kilka 

lub kilkanaŜcie. 

 Spowiadam co niedzielň przed godz. 9.00 u Idziego. Cieszy to, Ũe coraz wiňcej harcerzy 

i instruktor·w umawia siň ze mnŃ indywidualnie na spowiedŦ. PrzychodzŃ teŨ na rozmowň w 

ramach wykonywanych zadaŒ. 

 Udağo siň nam przeprowadzaĺ rekolekcje adwentowe i wielkopostne. ZmieniliŜmy ich 

termin, co wyraŦnie podniosğo frekwencjň. Roraty Ŝrodowe cieszŃ siň zadziwiajŃcŃ 

popularnoŜciŃ. 

 Zdarzağo siň, choĺ sporadycznie, Ũe byğem proszony na zbi·rki, by porozmawiaĺ na 

zadany temat z harcerzami. Brağem teŨ udziağ kilka razy w spotkaniach HAK-u przy 

Ignatianum. 

 Przez p·ğ roku prowadziğem spotkania biblijne po Mszy Ŝw. u Idziego w salkach przy 

koŜciele Ŝw. Barbary na Mağym Rynku. RozwaŨaliŜmy tam czytania z niedzieli. Ale 

zrezygnowağem z tego, poniewaŨ zainteresowanie byğo minimalne (i pewnie termin niezbyt 

szczňŜliwy). RozpoczňliŜmy teŨ harcerski DKF. Ale jakoŜ siň nie rozkrňca, mimo duŨej chňci. 

 Nie powstağa Ũadna rada duszpasterska. Trochň siň wok·ğ tego krňciğem, rozmawiağem 

z paroma osobami (gğ·wnie klerykami), lecz pomimo poczŃtkowych deklaracji nie mogli oni 

braĺ w tym udziağu. Moje kontakty z innymi kapelanami i duszpasterzami sŃ doŜĺ sporadyczne. 

 Dziňki moim kontaktom zawodowym mogğem doŜĺ obficie uzupeğniĺ biblioteczkň dla 

harcerek. Doszğy mnie sğuchy, Ũe cieszy siň ona powodzeniem. 

 Wnioski: poszukaĺ lepszego ;-). 
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2.2. Sprawozdanie Harcerskiego Ochotniczego Pogotowia Ratunkowego 

przy Okrňgu Mağopolskim ï phm. Magdalena Drabik HR 

 

Harcerskie Ochotnicze Pogotowie Ratunkowe zwane dalej ĂHOPRò, powoğane na 

podstawie Ä 37 Statutu ZHR z dn. 2 kwietnia 1989 r. z 40op. Zm. jest ruchem programowo-

metodycznym dziağajŃcym w ramach ZwiŃzku Harcerstwa Rzeczypospolitej. MisjŃ HOPR jest 

wsparcie wychowania czğonk·w ZHR w sğuŨbie bliŦniemu poprzez nauczanie pierwszej 

pomocy, propagowanie zdrowego trybu Ũycia oraz zdobywanie i wykorzystywanie 

umiejňtnoŜci ratowniczych. 

 Okrňg Mağopolski HOPR zostağ reaktywowany na przeğomie 2011/2012 roku i dziağa 

nieprzerwanie do teraz. W tym czasie dwa razy zmieniğa siň struktura HOPR, co powodowağo 

lekkŃ dezorganizacjň pracy. Rada Naczelna zatwierdziğa 22.03.2015 roku nowy regulamin 

HOPR, kt·ry jasno okreŜla nowŃ strukturň i zadania poszczeg·lnych organ·w. I tak 

Komendantem Gğ·wnym HOPR zostağ hm. Adam Niemkiewicz HR, PeğnomocniczkŃ 

Naczelniczki  hm. Agata Mrall-Markowicz HR, a Peğnomocnikiem Harcerzy Jan Stachurski. W 

czasie obecnej kadencji ZarzŃdu Okrňgu Mağopolskiego najpierw funkcjň Koordynatorki OM 

HOPR peğniğa pwd. Aleksandra PoğŃczak HR, kt·ra pod koniec 2014 roku przekazağa OM 

HOPR w rňce phm. Magdaleny Drabik HR.  

  JesieniŃ 2014 roku miağo miejsce waŨne wydarzenie jakim byğy ĂWarsztaty 

Ratownik·w HOPRò nasi mağopolscy Ăhoprowcyò mieli moŨliwoŜĺ uczestniczyĺ w 

warsztatach GOPR, WOPR byĺ w CPR oraz wsp·ğpracowaĺ z OchotniczŃ StraŨŃ PoŨarnŃ w 

Kostrzu. Ĺwiczenia byğy sfinansowane ze Ŝrodk·w Urzňdu Miasta Krakowa. KaŨdy uczestnik 

nie doŜĺ, Ũe nabyğ nowe umiejňtnoŜci ratownicze to i otrzymağ nowŃ apteczkň osobistŃ. W 

grudniu 2014 odbyğ siň pierwszy po reaktywacji OM HOPR kurs instruktora. W ciŃgu 2015 

roku wyszkolonych zostağo ok. 80 nowych Sanitariuszy HOPR oraz 8 ratownik·w 

kwalifikowanej pierwszej pomocy. Poziom znajomoŜci zasad udzielania pierwszej pomocy 

przez Ăhoprowc·wò z mağopolski jest na najwyŨszym poziomie. Podczas zeszğorocznych 

Manewr·w HOPR w Bieszczadach na podium znalazğy siň patrole, kt·rym dowodzili 

ratownicy z OM HOPR. W lutym 2016 stery nad Mağopolskim HOPRem przejmie pwd. Paweğ 

SzczerbiŒski HO, kt·ry aktualnie jest szefem dziağu szkoleŒ w OM HOPR oraz zastňpcŃ 

koordynatorki. 

 Okrňg Mağopolski HOPR w najbliŨszym czasie najwiňcej uwagi bňdzie musiağ skupiĺ 

nad przygotowaniami do  śDM, zwğaszcza w kwestii wyposaŨenia patroli KPP oraz 

wyszkoleniu nowych ratownik·w KPP. MyŜlň, Ũe pod wodzŃ nowego koordynatora oraz 

Komendy Gğ·wnej HOPR zabezpieczenie medyczne podczas śDM, bňdzie dor·wnywağo 

profesjonalnym jednostkom ratowniczym. 
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2.3. SPRAWOZDANIE BIURA PRASOWEGO OKREGU MAĞOPOLSKIEGO  

- pwd. Tomasz Rompalski HO 

 
1. Powoğanie Rzecznika Prasowego oraz Biura Prasowego Okrňgu Mağopolskiego ZHR. 

 UchwağŃ ZarzŃdu Okrňgu Mağopolskiego nr 11 z dnia 25.06.2014 r. na funkcjň 

Rzecznika Prasowego Okrňgu Mağopolskiego zostağ powoğany pwd. Tomasz Rompalski 

HO. 

 

Na podstawie wniosku ZarzŃdu Okrňgu Mağopolskiego z dnia 11.09.2014 r. powoğane 

zostağo Biuro Prasowe Okrňgu Mağopolskiego.  

 

2. Zakres obowiŃzk·w Rzecznika Prasowego Okrňgu.  

- ustalanie wsp·lnie z ZarzŃdem Okrňgu stanowiska w poszczeg·lnych kwestiach  

i prezentowaniego w kontaktach z mediami i grupami opinii 

- koordynowanie wystŃpieŒ wğadz Okrňgu w ramach dziağaŒ planowych i kryzysowych. 

- budowanie, zgodnego z ustaleniami ZarzŃdu Okrňgu, wizerunku Okrňgu 

- wspieranie ZarzŃdu w reprezentowaniu Okrňgu na uroczystoŜciach 

- zarzŃdzanie informacjŃ bieŨŃcŃ oraz planowanie dziağaŒ komunikacyjnych przez 

realizowanie, stworzonego we wsp·ğpracy z ZarzŃdem Okrňgu, kalendarza aktywnoŜci 

- wsp·ğpraca z Rzecznikiem Prasowym ZHR 

- prowadzenie podstrony w serwisie zhr.pl (stağe informacje prasowe i materiağy fotograficzne, 

okazjonalne komunikaty, kontakt do rzecznika prasowego) 

- tworzenie dokumentacji fotograficznej z imprez Okrňgu 

- przygotowywanie i kolportowanie do medi·w informacji, materiağ·w prasowych 

(komunikat·w), na temat wybranych wydarzeŒ w Okrňgu Mağopolskim) oraz wystŃpieŒ, 

oŜwiadczeŒ na potrzeby dziağaŒ informacyjnych i PR Wğadz Okrňgu 

- wsparcie w obsğudze medialnej organizator·w imprez na poziomie Okrňgu 

- nadz·r nad obsğugŃ medialnŃ wydarzeŒ na poziomie Okrňgu 

http://zhr.pl/
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- budowanie trwağych i pozytywnych relacji z mediami 

- aktywne uczestnictwo w waŨnych dla Okrňgu wydarzeniach 

- analiza doniesieŒ medialnych pod kontem planowania dziağaŒ komunikacyjnych  

i reakcji na krytykň - monitoring efekt·w ï monitoring medi·w 

- stworzenie pakietu informacji podstawowych (piguğka) dla grup odbiorc·w 

-  regularne kontakt  z kierownikami jednostek (ZO, Szczepowi, PrzewodniczŃcy Obwod·w, 

DruŨynowi samodzielnych jednostek) celem pozyskania informacji 

- reprezentowanie Okrňgu Mağopolskiego (uczestnictwo) w akcjach i programach 

redakcyjnych, udzielanie wywiad·w itp.é 

- zbudowanie zespoğu prasowego stanowiŃcego wsparcie dla pracy rzecznika ï wsp·ğtworzenie 

standard·w pracy i materiağ·w pomocniczych. 

 

3. Skğad Biura Prasowego Okrňgu Mağopolskiego ZHR w latach 2014-2016. 

 

2014-2016 

- hm. Aleksander Rychlik HR 

- phm. Ewa Marcinek wňdr. 

- phm. Paulina Ğabuzek HR 

- pwd. Maciej Sk·ra HO 

- wňdr. Barbara Przybyszewska 

- sam. Nadia świňtek 

2015-2016 

- wňdr. Joanna Bronka 

2016 

- pwd. Robert Dyjas HO 

 

4. Zadania i dziağania Biura Prasowego w latach 2014-2016 
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- prowadzenie strony internetowej Okrňgu (www.malopolska.zhr.pl). Osoba 

odpowiedzialna: phm. Ewa Marcinek wňdr. Zadania: publikowanie informacji  

w aktualnoŜciach, umieszczanie zdjňĺ i dokument·w, aktualizacja strony  

o nowe informacje. 

- prowadzenie strony Okrňgu na facebook-u (fanpage). Osoby odpowiedzialne: pwd. 

Tomasz Rompalski HO, phm. Paulina Ğabuzek HR., sam. Nadia świňtek. Zadania: 

umieszczanie post·w z aktualnymi informacjami, wstawianie zdjňĺ  

i dokument·w, zmiany zdjňcia w tle i zdjňcia profilowego, prowadzenie korespondencji, 

promowanie aktywnych druŨyn i Ŝrodowisk (umieszczanie informacji na osi czasu). 

Przykğadem moŨe byĺ promocja na facebook-u Okrňgu wyprawy rowerowej przed NowŃ 

Zelandiň pwd. Wisza Orğowskiego HO oraz Krzysztofa Michaluka o nazwie ĂBrothers In 

law NZô15ò.  

- promocja i obsğuga medialna wydarzeŒ Okrňgu (fotograficzna, dziennikarska). Biuro 

Prasowe kaŨde waŨne wydarzenie Okrňgu promowağo  

i  przygotowağo relacjň fotograficznŃ i notatkň informacyjnŃ, kt·re nastňpnie zostağy 

opublikowane na stronie internetowej oraz na facebookôu. Osoby odpowiedzialne za 

fotografowanie: hm. Aleksander Rychlik HR, pwd. Tomasz Rompalski HO, sam. Nadia 

świňtek. Osoby odpowiedzialne za notatki informacyjne: hm. Monika Domagağa HR, pwd. 

Maciej Sk·ra HO, sam. Nadia świňtek, wňdr. Barbara Przybyszewska. Przykğadowe 

wydarzenia, kt·re promowaliŜmy i z kt·rych przygotowaliŜmy relacje:  

- Zğazy Stowarzyszenia Szarych Szereg·w na Lubogoszczy (wrzesieŒ 2014, 2015) 

- Obchody 75 rocznicy powstania Szarych Szereg·w, otwarcie wystawy ĂHarcerze Szarych 

Szereg·w w okupowanym Krakowieò. 

- Obchody 75 i 76 rocznicy powstania Polskiego PaŒstwa Podziemnego. 

- spotkania wigilijne Stowarzyszenia Szarych Szereg·w (styczeŒ 2015 i 2016) 

- obchody 70-lecia ĂHuraganuò, otwarcie wystawy Jubileuszowej w lokalu Okrňgu. 

- świňto NiepodlegğoŜci 11 listopada (2014, 2015) 

- mianowania instruktorskie Mağopolskiej ChorŃgwi Harcerzy (2014, 2015) 

- harcerskie konferencje historyczne (2014, 2015) 

- Wigilia dla os·b ubogich, samotnych i bezdomnych u Franciszkan·w (2014, 2015) 

- uroczystoŜci pogrzebowe Ŝp. hm. Ryszarda Wcisğo (2015) 

- rekolekcje w koŜciele Ŝw. Idziego. 

- sprawdzenie stron internetowych Ŝrodowisk (druŨyn i szczep·w) pod kŃtem wizerunku, 

prezentowanych treŜci (teksty, zdjňcia), wyglŃdu, symboliki harcerskiej, estetyki oraz 



Sprawozdanie ZarzŃdu Okrňgu Mağopolskiego ZHR 18.05.2014-28.02.2016  

пп 

 

aktualnoŜci. Zadanie to jest w trakcie realizacji. Sprawdzonych zostağo okoğo 1/3 stron 

internetowych. Po zakoŒczeniu sprawdzania kaŨde Ŝrodowisko otrzyma plik z uwagami i 

zaleceniami odnoŜnie danej strony ï co trzeba zmieniĺ i poprawiĺ, jak to zrobiĺ. Ponadto 

zostanie utworzony poradnik prowadzenia stron internetowych wraz z przydatnymi plikami 

(np. aktualne logo ZHR i Okrňgu). 

- wsp·ğpraca z mediami ï udzielanie mediom informacji w razie potrzeby, komunikacja z 

nimi, rozsyğanie komunikat·w prasowych, udzielanie wywiad·w. Biuro Prasowe zajmowağo 

siň promocjŃ i rozsyğaniem informacji prasowych do medi·w w sprawie Obchod·w 75-

rocznicy Powstania Szarych Szereg·w  

i otwarcia wystawy ĂHarcerze Szarych Szereg·w w okupowanym Krakowieò (2014). Z tego 

wydarzenia w TVP Krak·w ukazağ siň materiağ. Rzecznik Prasowy pwd. Tomasz Rompalski 

wziŃğ udziağ w programie, kt·ry zostağ wyemitowany  

w TVP Krak·w z okazji 11 listopada (2014 r.) i dotyczyğ dŃŨenia Polak·w do odzyskania 

niepodlegğoŜci, obchod·w świňta NiepodlegğoŜci (w harcerstwie r·wnieŨ) oraz edukacji 

patriotycznej w Polsce (w rodzinie, szkole i harcerstwie). Biuro Prasowe byğo w kontakcie 

z mediami w kwestii pogrzebu Ŝp. hm. Ryszarda Wcisğo (2015) i udzielağo wszystkich 

potrzebnych informacji. Po pogrzebie w TVP Krak·w ukazağ siň materiağ o Druhu 

Ryszardzie.  

- akcja 1 % w Okrňgu. W 2015 roku z powodu nie otrzymania materiağ·w promocyjnych 

1% od Naczelnictwa, Biuro Prasowe zaprojektowağo  

i wydrukowağo ulotki 1% dla wszystkich Ŝrodowisk, kt·re zgğosiğy chňĺ ich otrzymania. W 

roku 2016 sytuacja jest podobna. Wszystkie chňtne Ŝrodowiska otrzymajŃ ulotki 1 % w 

zam·wionej przez siebie iloŜci.  

- wykonanie kartek okolicznoŜciowych Okrňgu z okazji świŃt BoŨego Narodzenia 2014 i 

2015, świŃt Wielkanocy 2015 oraz DMB 2015. 

- organizacja konkurs·w Okrňgu. W latach 2014 i 2015 Biuro Prasowe zorganizowağo 

kilka konkurs·w dla cağego Okrňgu Mağopolskiego. Byğy to kolejno:  

- konkurs na najlepsze zdjňcie Akcji Tabliczka (akcja zostağa zainicjowana przez 

Organizacjň Harcerzy i polegağa na tym, Ũe harcerze robili sobie zdjňcia  

z wydrukowanymi Ătabliczkamiò, na kt·rych widniağy r·Ũne harcerskie, motywujŃce hasğa). 

- konkurs na kartkň ŜwiŃtecznŃ na BoŨe Narodzenie 2014. 

- konkurs obozowy akcji letniej 2015 (filmowy i fotograficzny). Kategorie: najciekawszy 

film z obozu, najlepszy portret harcerki harcerza, najlepsze zdjňcie dowolne, najlepsze 

zdobnictwo puszczaŒskie, najlepsze urzŃdzenie obozowe.  

- udziağ w szkoleniu medialnym 25/3 organizowanym w 2014 r. przez Wydziağ 

Komunikacji ZHR w Warszawie. Zakres szkolenia: Public Relations, social media, 

dziennikarstwo, marketing, fotografia i inne powiŃzane tematy. Wziňli udziağ: pwd. Tomasz 

Rompalski HO, pwd. Maciej Sk·ra HO, wňdr. Barbara Przybyszewska.  
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- promocja Ŝrodowisk przy okazji akcji letnich i akcji zimowych Okrňgu. Podczas akcji 

letniej 2015 Biuro Prasowe ogğosiğo na facebook-u akcjň oznaczania zdjňĺ i post·w z 

mağopolskich oboz·w #ob·zmağopolska2015. Dziňki temu wszystkie publikowane posty i 

zdjňcia z oboz·w Okrňgu w 2015 roku moŨna znaleŦĺ na facebook-u w jednym miejscu. 

Biuro Prasowe publikuje r·wnieŨ zdjňcia i relacje z oboz·w i zimowisk mağopolskich 

Ŝrodowisk na swoim facebook-u.  

- praca nad nowŃ stronŃ internetowŃ Okrňgu. Biuro Prasowe podjňğo  

w paŦdzierniku 2014 r. dziağania majŃce na celu stworzenie nowej strony internetowej 

Okrňgu. Zrobienia strony za poğowň planowanego budŨetu podjŃğ siň ĺw. Janisğaw Juszczyk. 

W porozumieniu z czğonkiem ZarzŃdu Okrňgu phm. MagdalenŃ Drabik ustalono gğ·wne 

zağoŨenia przy tworzeniu nowej strony. Po kilku miesiŃcach szablon szablon strony byğ 

gotowy, Biuro Prasowe rozpoczňğo sprawdzanie i testowanie strony i przygotowywağo siň 

do zamieszczania na niej informacji. Po pewnym czasie jednak kontakt z Druhem 

Janisğawem urwağ siň, co niestety uniemoŨliwiğo kontynuowanie dalszych prac nad stronŃ 

(ze wzglňdu na bğňdy i niedopracowania, kt·rym Biuro Prasowe nie byğo w stanie zaradziĺ). 

Kontaktu z Druhem Janisğawem nie udağo siň odzyskaĺ. W listopadzie 2014 r. Biuro Prasowe 

poprosiğo o pomoc ĺw. Oskara Korzonka, kt·ry ma duŨe doŜwiadczenie zawodowe w 

projektowaniu stron internetowych. Po rozmowach zdecydowağ siň na wykonanie nowej 

strony Okrňgu (listopad 2015 r.). Nowa strona Okrňgu zostanie zaprezentowana do koŒca 

lutego 2016 r. Trwa jej sprawdzanie i przygotowania do umieszczenia przeniesienia danych 

i informacji z obecnej strony. 

 

5. Plany do zrealizowania: 

- warsztaty fotograficzne 

- warsztaty filmowe 

- warsztaty wizerunkowe, PR, social media 

- konkurs na puszczaŒskie zdobnictwo w lokalu Okrňgu, realizacja zwyciňskiego projektu 

- stworzenie mapy Ŝrodowisk w formie plastycznej w lokalu Okrňgu 

- organizacja wystaw dorobku harcerskiego Ŝrodowisk przy okazji okrŃgğych rocznic 

powstania Ŝrodowisk 

- stworzenie sp·jnego wizerunku w Okrňgu (wsp·lne elementy stron internetowych 

wszystkich Ŝrodowisk) 

- wypracowanie dobrej komunikacji w Okrňgu (gğ·wnie ze Ŝrodowiskami) 

- nawiŃzanie dobrych relacji z konkretnymi dziennikarzami i stağa wsp·ğpraca  

z nimi 
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2.4. Sprawozdanie Krakowskiego OŜrodka Studi·w nad Dziejami Harcerstwa  

przy ZarzŃdzie Okrňgu Mağopolskiego ZHR 2014-2016 ï hm. Wojciech Hausner 

PrzewodniczŃcy Rady Programowej  

1. Krakowski OŜrodek Studi·w nad Dziejami Harcerstwa (KOSnDH), jako zesp·ğ historyczny, 

byğ koordynowany przez Radň ProgramowŃ w skğadzie: 

¶ hm. Wojciech Hausner, przewodniczŃcy 

¶ phm. Marcin Kapusta, hm. Urszula Kret, hm. Bolesğaw Leonhard, hm. Katarzyna Onderko, 

Ŝ.p. hm. Katarzyna Ryblewska-Marewicz ï czğonkowie. 

2. W okresie od kwietnia 2014 roku do marca 2016 roku KOSnDH zrealizowağ nastňpujŃce 

przedsiňwziňcia: 

¶ przygotowanie i wydanie X tomu ĂKrakowskiego Rocznika Historii Harcerstwaò w 

nakğadzie 300 egz., liczŃcego 144 strony, z 11 artykuğami historycznymi (w tym kronikŃ 

Okrňgu Mağopolskiego ZHR za rok 2013); 

¶ przygotowanie i wydanie XI tomu ĂKrakowskiego Rocznika Historii Harcerstwaò w 

nakğadzie 300 egz., liczŃcego 168 stron, z 11 artykuğami historycznymi (w tym kronikŃ 

Okrňgu Mağopolskiego ZHR za rok 2014) 

¶ 15.11.2014 wsp·ğorganizacja konferencji "Krakowskie harcerstwo z lat 1939-1945 w 

sğuŨbie Polskiego PaŒstwa Podziemnego" 

¶ 21.11.2015 organizacja sesji historycznej "Harcerstwo niepokorne - w 35-lecie Krňg·w 

Instruktor·w Harcerskich im. A. Mağkowskiego" w Krakowie 

¶ 1-15.03.2015 organizacja wystawy "Harcerstwo niepokorne w sztafecie pokoleŒ walki o 

niepodlegğoŜĺ" 

3. W roku 2015 zakoŒczono prace i wydano przez IPN O/Krak·w i Wydawnictwo Avalon 

ksiŃŨkň M .Kapusty, W. Hausnera i M. Koniecznej ĂEpizody harcerskiej niepodlegğoŜciowej 

konspiracji na ziemi krakowskiej w latach 1944-1953. Wyb·r dokument·wò. 

4. W roku 2015 W. Hausner wsp·lnie z M. Wierzbickim zakoŒczyğ prace, a IPN wydağ ksiŃŨkň 

"Sto lat harcerstwa". 

5. M. Kapusta byğ zaangaŨowany we wsp·ğpracň ze Stowarzyszeniem Szarych Szereg·w.    
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Sprawozdanie z dziağalnoŜci  

Mağopolskiej ChorŃgwi Harcerek 

za okres  

18 maja 2014 ï 27 lutego 2016  
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KOMENDA CHORłGWI 

 

 
Komendantka ChorŃgwi ï hm. Mağgorzata Wczelik HR 

 
Wice komendantka ï hm. Hanna Feczko (Tucznio) HR  

 
Komendantka Mağopolskiej Szkoğy Instruktorek SILOE ï hm. Laura Rabiej HR  

 
Referentka ds. zuch·w ï phm. Karolina Kapica HR  

 
Referentka ds. organizacyjnych ï phm. Anna WarzyŒska HR 

 
Czğonkini Komendy - phm. Mağgorzata Porňbska HR (od maja 2015) 

Mağopolska ChorŃgiew Harcerek 
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 Mağopolska ChorŃgiew Harcerek skupia w swoich szeregach okoğo 300 zuchenek,  800 

harcerek, 85 wňdrowniczek i 116 czynnych instruktorek (18 harcmistrzyŒ, 26 podharcmistrzyŒ, 

72 przewodniczki), dziağajŃce w 16 gromadach zuchowych, 32 druŨynach harcerek i 7 

druŨynach wňdrowniczek. ChorŃgiew obejmuje druŨyny dziağajŃce w Krakowie, 

Niepoğomicach, SkarŨysku, Skawinie, Sromowcach i Nowym Targu. Na naszym terenie dziağajŃ 

2 hufce zuchowe, 5 hufc·w harcerek, 2 zwiŃzki druŨyn oraz 1 hufiec wňdrowniczek: 

¶ Hufiec Zuchowy Krak·w ï śr·dmieŜcie ï p.o. hufcowa: pwd. Iga Niemiec wňdr. 

¶ Hufiec Zuchowy Krak·w ï Krowodrza ĂTajemniczy Ogr·dò ï hufcowa: phm. 

Aleksandra ĞuszczyŒska wňdr. (do kwietnia 2015 phm. Karolina Kapica HR) 

¶ Hufiec Harcerek Krak·w ï śr·dmieŜcie II ĂOrle Gniazdoò ï hufcowa: phm. 

Emilia Sygulska HR 

¶ Hufiec Harcerek Krak·w ï śr·dmieŜcie III ĂFlankaò ï hufcowa: phm. Julia 

Bednarek wňdr. (do czerwca 2014 hm. Hanna Tucznio HR) 

¶ Hufiec Harcerek Krak·w ï Krowodrza ĂRzekaò ï hufcowa: phm. Karolina 

Frankowska HR (do stycznia 2015 phm. Mağgorzata Porňbska HR) 

¶ Hufiec Harcerek Krak·w ï Podg·rze ï hufcowa: phm. Barbara Mioduszewska 

HR 

¶ TatrzaŒski Hufiec Harcerek ĂWywierzyskoò ï hufcowa: phm. Renata Janczy 

wňdr.  

¶ Niepoğomicki ZwiŃzek DruŨyn Harcerek i Zuch·w Ăświtò ï p.o. hufcowa: pwd. 

Nina Wojda wňdr. (do grudnia 2014 hm. Aleksandra Popek HR) 

¶ SkarŨyski ZwiŃzek DruŨyn Harcerek i Zuch·w ĂJodğaò ï p.o. komendantka: 

pwd. Magdalena Bernat HR   

¶ Hufiec Wňdrowniczek Krak·w ï hufcowa: phm. Anna Hajduk wňdr. (do 

listopada 2014 hm. Estera Klima HR) 

 

SPRAWOZDANIE Z PRACY KOMISJI INSTRUKTORSKIEJ 

ZA OKRES OD MAJA 2014 DO LUTEGO 2016 R. 

hm. Aleksandra Popek HR 

 

1. Skğad Komisji 
¶ hm. Aleksandra Popek HR - PrzewodniczŃca, Czğonkini z wyboru 
¶ hm. Dominika Romanowicz HR - Czğonkini z wyboru 
¶ hm. Mağgorzata Wczelik HR - Komendantka ChorŃgwi, Czğonkini Komisji.  
¶ hm. Olga RzoŒca HR - Sekretarz Komisji, powoğana do skğadu przez Komendantkň 
ChorŃgwi w maju 2014 

¶ phm. Malwina BirczyŒska HR - Czğonkini Komisji powoğana do skğadu przez 
Komendantkň ChorŃgwi w maju 2014 

¶ hm. Estera Klima HR - Czğonkini Komisji, powoğana do skğadu przez Komendantkň 
ChorŃgwi w marcu 2015 

¶ hm. Anna Wr·bel HR - Czğonkini Komisji, powoğana do skğadu przez Komendantkň 
ChorŃgwi w marcu 2015, zwolniona na wğasnŃ proŜbň we wrzeŜniu 2015 
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2. Spotkania Komisji 

Od maja 2014 do stycznia 2015 odbyğy siň 33 spotkania Komisji Instruktorskiej, w tym 7 
spotkaŒ roboczych i  25 spotkaŒ z kandydatkami. Lista obecnoŜci poszczeg·lnych czğonkiŒ 
Komisji zostağa zamieszczona w tabelce poniŨej. Spotkania do wrzeŜnia 2015 odbywağy siň w 
prawie peğnym skğadzie, a od tego okresu w nieco mniejszym gdyŨ wiňkszoŜĺ z nas zmieniğa 
swoje obowiŃzki Ũyciowe.  

Skğad komisji przez ten okres zmieniağ siň nastňpujŃco: od maja 2014 do marca 2015 (10 
miesiňcy) pracowağyŜmy w 5 osobowym skğadzie. W marcu 2015 doğŃczyğy do nas: hm. Estera 
Klima i hm. Anna Wr·bel. Niestety hm. Anna Wr·bel musiağa zrezygnowaĺ we wrzeŜniu 2015.  

 

DATA 
SPOTKANIA 

Olga 
RzoŒca 

Dominika 
Romanowicz 

Aleksandra 
Popek 

Mağgorzata 
Wczelik 

Malwina 
BirczyŒska 

Estera 
Klima 

Anna 
Wr·bel 

2014-06-16 1 1 1 1 1     

2014-06-23 1 1 1 1 1     

2014-07-15 1 0 1 1 1     

2015-08-05 1 1 1 1 1     

2014-08-26 1 1 1 1 1     

2014-09-15 1 1 1 1 0     

2014-09-22 1 1 1 1 0     

2014-10-09 1 1 1 1 1     

2014-10-13 1 1 1 1 1     

2014-10-27 1 1 0 1 1     

2014-11-03 1 1 1 1 1     

2014-12-01 1 1 1 1 1     

2014-12-08 1 1 1 1 1     

2014-12-22 1 0 1 1 1     

2015-01-08 1 1 1 1 1     

2015-01-29 1 1 1 1 1     

2015-03-02 1 1 1 1 1     

2015-03-10 1 0 1 1 1 1 0 

2015-03-16 1 0 1 1 1 1 1 

2015-03-31 1 1 1 1 1 1 1 

2015-04-14 1 1 1 1 0 0 0 

2015-04-21 1 1 1 1 1 1   
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2015-05-12 1 1 1 1 1 0 0 

2015-05-19 1 0 1 1 1 1 0 

2015-05-26 1 1 1 1 1 0   

2015-08-04 1 1 1 1 1 1   

2015-09-14 0 0 1 1 1 1   

2015-09-28 1 0 0 1 1 1   

2015-10-12 1 1 0 1 0 1   

2015-11-23 1 0 0 1 1 1   

2015-11-30 1 0 1 1 0 1   

2015-12-07 1 1 0 1 1 1   

2015-12-21 0 0 0 1 1 1   

SUMA 31 23 27 33 28 13 2 

udziağ 
procentowy 94% 70% 82% 100% 85% 81% 33% 

 

 

3. Stopnie Instruktorskie 

Podczas 33 spotkaŒ odbyğo siň, aŨ 47 rozm·w z kandydatkami w tym 1 spotkanie w p·ğ drogi 
do stopnia przewodniczki, jedna konsultacja pr·by przewodniczki z opiekunkŃ oraz jedno 
spotkanie przywracajŃce do sğuŨby podharcmistrzyni. Komisja rozpatrzyğa pozytywnie 27 pr·b 
przewodniczek, a 3 pr·by sŃ w trakcie realizacji. StopieŒ podharcmistrzyni zdobyğo w tym 
czasie 8 instruktorek, 1 pr·ba jest skonsultowana, ale nie zostağa jeszcze rozpatrzona 
pozytywnie. 

Na spotkania Komisji Instruktorskiej mogŃ przychodziĺ jedynie osoby posiadajŃce stopieŒ 
wňdrowniczki. 

 

4. Dziağania Komisji 

Na poczŃtku swojej dziağalnoŜci postawiğyŜmy sobie kilka cel·w, kt·re w wiňkszoŜci udağo nam 
siň zrealizowaĺ. Oto one: 

 
 

Cele Formy realizacji, osoby odpowiedzialne 

polepszenie 
kontaktu z 
hufcowymi 

¶ warsztaty o stopniu pwd dla hufcowych - marzec 2015,  Malwina 
i Ola P. 

¶ wysğanie ŨyczeŒ noworocznych do hufcowych - 01.2015, 01.2016, 
Olga, Ola 
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¶ rozmowa z hufcowŃ - opiekunkŃ podczas spotkania z 
kandydatkŃ, 

nawiŃzanie 
kontaktu z 
opiekunkami 
phm 

¶ zbi·rka z opiekunkami o stopniu podharcmistrzyni - kwiecieŒ 
2015, Gosia i Dominika 

praca nad 
postawŃ 
instruktorek, 
integracja 
instrukorek 
MCHH 

¶ organizacja ognisk instruktorskich wraz z mianowaniami. 
Tematami byğy poszczeg·lne punkty prawa harcerskiego. Formy 
pracy dobierane byğy tak aby druhny potrafiğy siň otworzyĺ i aby 
moŨna byğo porozmawiaĺ na nurtujŃce nas tematy, a przy tym siň 
poznaĺ. Tematyka zostağa dobrana na podstawie rozm·w z 
kandydatkami o postawie instruktorskiej. 

     Tematy poszczeg·lnych mianowaŒ: 

¶ 1 wrzeŜnia 2014 - ostatnie 10 lat z Ũycia ChorŃgwi, przygotowanie 
do Jubileuszu XX - lecia - Ola i Olga 

¶ 11 listopada 2014 - spotkanie jubileuszowe - Gosia i Dominika 
¶ 16 stycznia 2015 -  Harcerka jest zawsze pogodna - Malwina 
¶ 3 maja 2015 - Harcerka jest oszczňdna i ofiarna - Ola i Olga 
¶ 1 wrzeŜnia 2015 - Harcerka jest karna i posğuszna rodzicom i 
wszystkim swoim przeğoŨonym - Gosia 

¶ 11 listopada 2015 - Harcerka kocha Boga i Polskň - Estera i Olga 
¶ 16 stycznia 2016 - Harcerka postňpujň po rycersku ï Malwina 

zmiana 
atmosfery/ 
wystroju 
spotkaŒ z 
kandydatkami 

¶ rozpoczňcie spotkania w kreatywny i przyjemny spos·b - udağo 
siň tylko czňŜciowo zrealizowaĺ, w okolicach ŜwiŃt byğy 
pierniczki, 

¶ podarowanie opiekunkom i kandydatkom ñpraktycznej 
pamiŃtkiò ze spotkania - harcerki dostawağy kartki z cytatami, 
kt·re mogğy gdzieŜ wykorzystaĺ, kartki byğy wybierane przez 
podopieczne podczas obrad KI - Ola, Gosia, 

¶ wystr·j piwnicy: zmiana kominka, przymocowane zostağy 
brzozowe klosze na Ũar·wkach, zrobiono p·ğeczki na Ŝwieczki 
oraz skrzyniň KI, zostağa pomalowana r·wnieŨ  czňŜĺ Ŝciany w 
liliň mağopolskŃ, uszyte zostağy zasğony w oknach. Posiadamy 
r·wnieŨ dwa kwiatki - Ola, Olga   

uczestnictwo w 
szkoleniu 
Instruktorek 

¶ udziağ czğonkiŒ KI w warsztatach (pwd, phm), w prowadzaniu 
zajňĺ na kursie pwd i phm - prowadzenie zajňĺ na kursie phm 
2014, 2015 o stopniu pwd i phm (Ola, Gosia, Estera)  

lepsza relacja 
/poznanie z 
kandydatkŃ 

¶ od wrzeŜnia 2015 podopieczna jest obecna podczas rozmowy KI 
z opiekunkŃ,  

¶ wz·r sprawozdania na stronie KI - nie zrealizowano 
¶ opis czğonkiŒ Komisji na stronie KI - w celu lepszego poznania 
czğonkiŒ przed spotkaniem - zrealizowano czňŜciowo, 

¶ odwiedziny zimowisk przed spotkaniem z kandydatkŃ - podczas 
akcji Al 2015 i 2016 czğonkiniň KI odwiedziğy przyszğy kandydatki 
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w celu lepszego poznania kandydatek, druhny te byğy wskazane 
przez hufcowe. 

 

5. Wnioski 

DobrŃ praktykŃ dla czňŜci z nas byğo umawianie siň na spotkania z maksymalnie dwiema 
osobami. OsobiŜcie uwaŨam, Ũe praktykň tň naleŨy kontynuowaĺ poniewaŨ rozmowy sŃ trudne 
i dğugie, a harcerki nie powinny przychodziĺ do dom·w p·Ŧno, czğonkinie komisji zaŜ powinny 
mieĺ jasny umysğ przy rozmowach.  

OptymalnŃ iloŜciŃ czğonkiŒ na spotkaniu jest liczna 5, poniewaŨ wraz z opiekunkŃ i kandydatkŃ 
jest juŨ to 7-osobowe grono i kandydatka moŨe czuĺ siň przytğoczona wiňkszŃ iloŜciŃ os·b 
(zostağo nam to zgğoszone w sytuacji kiedy byğo 7 czğonkiŒ KI na spotkaniu, razem 9 os·b). Aby 
zebraĺ 5 osobowy skğad dobrze mieĺ min. 7 os·b w komisji. Taki stan rzeczy podczas naszej 
kadencji byğ tylko przez moment, i wğaŜnie w tym kr·tkim czasie moŨna byğo siň czuĺ 
komfortowo umawiajŃc siň na spotkania.  

Kandydatki przychodzŃce na spotkania sŃ mocno zestresowane, aby rozluŦniĺ atmosferň, tak 
by rozmowa byğa dialogiem, a nie monologiem KI postanowiğyŜmy wdroŨyĺ kilka zmian, kt·re 
przytaczağam w tabelce powyŨej. Z najwiňkszym uznaniem spotkağ siň wystr·j naszej piwnicy, 
ale jak wiadomo to nie jedyne zmiany w tym kierunku. Komisja na spotkaniu obdarza goŜci 
kartkŃ z myŜlŃ, prowadzi rozmowň cağy czas przy kandydatce. Staramy siň odwiedzaĺ 
zimowiska i kursy pwd, po to, aby te najmğodsze harcerki poznağy nas i aby spotkanie z KI nie 
byğo im obce. Stwierdzam, Ũe powinno zwracaĺ siň duŨŃ uwagň na to, aby harcerka czuğa siň 
dobrze w miejscu, w kt·rym musi duŨo m·wiĺ o swoich dziağaniach, postawie. 

W czasie pracy Komisji tej kandencji kontynuowano zwyczaj przekazywania informacji 
zwrotnej kandydatce po spotkaniu, dodatkowo przekazujemy r·Ũne sugestie odnoŜnie dziağaŒ 
kandydatek (inspiracje, pomysğy, dobre rady) podczas rozmowy. 

W dalszym ciŃgu naleŨy prowadziĺ pracň z opiekunkami stopni. Zar·wno z hufcowymi 
(opiekunki stopnia pwd) jak i z harcmistrzyniami (opiekunki stopnia phm). Grono to czňsto siň 
zmienia (zwğaszcza hufcowe) dlatego dobrze, aby minimum raz w roku odbyğy siň warsztaty z 
prowadzenia stopnia pwd, oraz spotkanie z harcmistrzynami, aby wymieniĺ siň praktykami 
przy zdobywaniu stopnia phm. To ostatnie zostağo zapoczŃtkowane w tej kadencji i uczestniczki 
spotkania same poprosiğy o regularne (coroczne) spotkania.  

JakoŜĺ i iloŜĺ przewodniczek - druŨynowych w ogromnej mierze zaleŨy od prowadzenia pr·by 
pwd przez hufcowŃ, dlatego teŨ dziağania KI powinny byĺ mocno nakierowane na pracň z 
hufcowymi. Dodam, Ũe przez minionŃ kadencjň wiňkszoŜĺ pr·b rozpatrzonych pozytywnie to 
byğy pr·by przybocznych, lub ŜwieŨych druŨynowych. 

 

hm. Aleksandra Popek HR 

PrzewodniczŃca Komisji Instruktorskiej 

maj 2014- luty 2016 
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SPRAWOZDANIE MAĞOPOLSKIEJ SZKOĞY INSTRUKTOREK 
ĂSILOEñ 

hm. Laura Rabiej HR 

 

 

Naszym wsp·lnym zağoŨeniem ostatnich dw·ch lat pracy byğo uzyskanie wiňkszej 
sp·jnoŜci pomiňdzy poszczeg·lnymi kursami, przy jednoczesnym zachowaniu ich 
unikatowoŜci i dorobku. Dziňki wsp·lnemu planowaniu udağo nam siň zbliŨyĺ do siebie 
przyszğe mağopolskie instruktorki, nauczyĺ je lepszej wsp·ğpracy i pokazaĺ, Ũe wszystkie Ăgramy 
do jednej bramkiò, czyli razem wychowujemy w zgodzie z harcerskimi ideağami.  

 

NaszŃ mocnŃ stronŃ jest to, Ũe kadry kurs·w tworzŃ instruktorki zajmujŃce siň ksztağceniem 
od jakiegoŜ juŨ czasu. JednoczeŜnie sŃ to czňsto hufcowe ï osoby, kt·re w bardzo bezpoŜredni 
spos·b znajŃ potrzeby druŨyn i przyszğych instruktorek.  

OkreŜliğyŜmy wsp·lne postanowienia, kt·re byğy realizowane na kaŨdym z kurs·w: 
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1. Ksztağtowanie cech dobrego wodza, liderki, wzmocnienie poczucia odpowiedzialnoŜci wŜr·d 
przyszğych druŨynowych; 

2. Wykorzystanie form, kt·re bňdŃ wzorcowymi formami dziağania druŨyn i gromad, nacisk na 
doŜwiadczenie i uczenie siň w dziağaniu; 

3. UŜwiadomienie istoty wsp·ğpracy pomiňdzy poziomami (zuchy, harcerki, wňdrowniczki), 
wychowanie tej samej osoby na roŨnych poziomach, ŜwiadomoŜĺ ciŃgğoŜci pracy harcerskiej, 
ŜwiadomoŜĺ odpowiedzialnoŜci za cağoŜĺ wychowania na r·Ũnych etapach jej Ũycia (od zucha 
do harcerki); 

4. Zapoznanie z zasadami wychowania w ZHR, poğoŨenie nacisku na celowoŜĺ naszych dziağaŒ 
wychowawczych; 

5. Pokazanie przyszğym druŨynowym, jakie korzyŜci mogŃ czerpaĺ z bycia harcerkami 
(kompetencje, przygotowanie do Ũycia); 

6. Zapewnienie kursantkom dobrej zabawy i wsp·lnych przeŨyĺ; 

7. Poznanie historii Polski i Mağopolskiej ChorŃgwi Harcerek; 

8. Zbudowanie szerokiej perspektywy i kontekstu dziağania ZHR i harcerstwa w og·le. 

 

                                                                                                   KURSY INSTRUKTORSKIE 

W minionej kadencji odbyğo siň piňĺ planowanych kurs·w instruktorskich. Trzy kursy 
przewodniczek: W drodze 2014, W drodze 2015, W drodze 2016 oraz dwa kursy 
podharcmistrzyŒ: Watra 2014,  Watra 2015. W pracň nad ksztağceniem instruktorek wğŃczyğo 
siň dziesiňĺ os·b, kt·re kolejno tworzyğy kadry kurs·w (6 instruktorek tworzŃcych kadry 
kurs·w przewodniczek oraz 4 ï kadry kurs·w podharcmistrzyŒ) jak r·wnieŨ kilkadziesiŃt 
instruktorek prowadzŃcych poszczeg·lne zajňcia.  

Szczeg·ğowe sprawozdania oraz wnioski z kaŨdego kursu znajdujŃ siň w archiwum 
szkoğy. PoniŨej znajdujŃ siň informacje dotyczŃce kadr poszczeg·lnych kurs·w oraz termin·w 
ich realizacji. 

 

KURSY PRZEWODNICZEK 

 

Kurs przewodniczek W drodze 2014: 

Termin: 14.08- zbi·rka kursowa, 25-28.08 - biwak  
Miejsce: Krak·w, Ğazy 

Komendantka: phm. Karolina Wierzejska  

Czğonkinie kadry: phm. Karolina Kapica, phm. Renata Janczy, pwd. Paulina Ğabuzek, 
pwd. Aleksandra Kozik wňdr. 
 

Kurs przewodniczek W drodze 2015: 

Termin: 03.09.2015- zbi·rka rozpoczynajŃca kurs, 11-13.09- biwak, 02-04.10.2015-  biwak, 
18.10.2015- ostatnia zbi·rka kursu 
Miejsce: Krak·w, Lubomierz, Ğazy  
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Komendantka: phm. Karolina Kapica 

Czğonkinie kadry: pwd. Paulina Ğabuzek, pwd. Aleksandra Mr·z 

 

Kurs przewodniczek W drodze 2016: 

Termin:  12.02 - zbi·rka rozpoczynajŃca kurs, 19-21.02- biwak, 11-13.03- biwak 
Miejsce: YǊŀƪƽǿΣ [ǳōƻƳƛŜǊȊΣ  YǳŘƱŀŎȊŜ 

Komendantka: phm. Karolina Frankowska  

Czğonkinie kadry: phm. Renata Janczy, phm. Aleksandra Kozik 

 

 

KURSY PODHARCMISTRZYő 

 

Kurs podharcmistrzyŒ Watra 2014: 

Termin: 24.06, 1.09, 4-7.09,  24.10, 9.11, 15-16.11, 10.12 

Miejsce: Krak·w, Polana Malinowe, Krak·w, Dobra 

Komendantka: hm. Hanna Tucznio 

Czğonkinie kadry: phm. Ewa Staszewska, phm. Mağgorzata Porňbska 

 

Kurs podharcmistrzyŒ Watra 2015: 

Termin: 1-4.10,  23-25.10, 21-22.11, 5-6.12 

Miejsce: Krak·w, Lubomierz, Rudawy Janowickie, Ğ·dŦ 

Komendantka: hm. Hanna Feczko 

Czğonkinie kadry: phm. Mağgorzata Porňbska, hm. Estera Klima 

 

 

 

                                                                                                          KURSY METODYCZNE 

W minionej kadencji odbyğo siň piňĺ kurs·w metodycznych, po dwa kursy metodyki zuchowej 
i harcerek oraz jeden kurs metodyki wňdrowniczek. Do kadr dw·ch kurs·w (Polano ô14 oraz 
Pryzmat ô15)  doğŃczyğy instruktorki z innych chorŃgwi. Nad funkcjonowaniem kurs·w w 
ostatnich  dw·ch latach czuwağo w sumie 16 instruktorek (6- kurs metodyki zuchowej, 6- kurs 
metodyki harcerek, 4- kurs metodyki wňdrowniczek). Obecnie ciŃgğym wyzwaniem jest jednak 
zapewnienie ciŃgğoŜci kadry w przyszğoŜci (szczeg·lnie w przypadku kursu metodyki 
wňdrowniczek). Kursy metodyczne ksztağtujŃ myŜl metodycznŃ i odpowiadajŃ na  potrzeby 
poszczeg·lnych poziom·w, a na tej podstawie tworzŃ nowe rozwiŃzania.  
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Szczeg·ğowe sprawozdania oraz wnioski z kaŨdego kursu znajdujŃ siň w archiwum 
szkoğy. PoniŨej znajdujŃ siň informacje dotyczŃce kadr poszczeg·lnych kurs·w oraz termin·w 
ich realizacji.  

 

KURSY METODYKI ZUCHOWEJ 

 

Kurs Metodyki Zuchowej Pryzmat 2014: 

Termin: 31.05-1.06-biwak, 14-25.08- ob·z wňdrowny 

Miejsce: Krak·w, Bene, Maciejowa, Hala Ğabowska  

Komendantka: phm. Barbara Danecka 

Czğonkinie kadry: pwd. Katarzyna Sňk, pwd. Anna Heilman 

 

Kurs Metodyki Zuchowej Pryzmat 2015:  

Termin: 29-31.05- biwak, 15-26.08- ob·z wňdrowny  

Miejsce: Lubomierz, kolonie kursantek, Bystra, Bene, GorczaŒska 
Chata, Sromowce WyŨne 

Komendantka: phm. Katarzyna Sňk 

Czğonkinie kadry: pwd. Mağgorzata Boligğowa, pwd. Sylwia DomoŒ, phm. Maria Botor 
(G·rnoŜlŃska ChorŃgiew Harcerek) 

 

KURSY METODYKI HARCEREK 

 

Kurs Metodyki Harcerek Ekwinokcjum 2014: 

Termin: 30.05-1.06- biwak, 15-26.08- ob·z wňdrowny 

Mie jsce :  Krak·w, Wilkowice, Bucze, Sromowce WyŨne, Bene, Ğazy 
Komendantka: phm. Emilia Sygulska 

Czğonkinie kadry: phm. Barbara Mioduszewska, pwd. Magdalena Periy, pwd. Natalia 
Koğodziej, pwd. Julia Bednarek, pwd. Aleksandra ŧmuda 

 

Kurs Metodyki Harcerek Eufrazja 2015: 

Termin: 11.04- zbi·rka, 29-31.05- biwak, 16-27.08 ob·z wňdrowny 

Miejsce: Krak·w, Malinowe, Hala Krupowa, Bene, Szaflary 

Komendantka: phm. Barbara Mioduszewska  

Czğonkinie kadry: pwd. Julia Bednark, pwd. Natalia Koğodziej, pwd. 
Magdalena Periy, pwd. Aleksandra ŧmuda  
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KURSY METODYKI WŇDROWNICZEK 

 

Kurs Metodyki Wňdrowniczek Polano 2014: 

Termin: 15-25.08 

Miejsce: Bieszczady  

Komendantka: hm. Estera Klima 

Czğonkinie kadry: pwd. Anna Hajduk, pwd. Barbara Sabal, pwd. Maja Stelmach 
(Mazowiecka ChorŃgiew Harcerek) 

 

 

                                                                                             KURS KADRY KSZTAĞCłCEJ 

W ostatniej kadencji odbyğ siň jeden kurs dla kadry ksztağcŃcej oraz kilka spotkaŒ 
poŜwiňconych planowaniu przyszğoŜci szkoğy, a takŨe podsumowania dziağaŒ szkoğy na 
biwakach z hufcowymi. Spotkania te byğy przede wszystkim miejscem na wymianň 
doŜwiadczeŒ, dobrych praktyk kursowych i inspiracji na przyszğoŜĺ. W duŨej mierze wsp·lne 
spotkania byğy okazjŃ do planowania czňŜci wsp·lnych kurs·w, ustalania podziağu minimum, 
wsp·lnych zağoŨeŒ.  

 

KKK 2015 

Termin: 11-12 kwietnia 2015 

Miejsce: Niepoğomice 

Kadra: hm. Laura Rabiej, phm. Emilia Sygulska 

 

Podczas biwaku wszystkich kadr kurs·w, w dniach 11-12 kwietnia pochyliğyŜmy siň nad 
realizacjŃ naszych cel·w (spotkanie odbyğo pod hasğem: wsp·lne planowanie i uczenie siň). Ten 
czas byğ okazjŃ nie tylko do uwsp·lnienia program·w poszczeg·lnych kurs·w, ale takŨe 
moŨliwoŜciŃ rozwijania warsztatu metodycznego czğonkiŒ kadr i przygotowania ich do 
prowadzenia kurs·w i zajňĺ. RozmawiağyŜmy takŨe o optymalizacji czasu na kursie, co 
poğŃczone byğo z doŜwiadczeniem szukania 12 kluczy, o cyklu Kolba, szkoğach 
demokratycznych, czy o potrzebach kursantek. Wieczorem usiadğyŜmy przy watrze i 
wypracowağyŜmy wsp·lnie trzy potencjalne misje MSI Siloe: 

1) "Zapewniĺ ciŃgğoŜĺ ksztağcenia przyszğych i obecnych instruktorek, stwarzaĺ przestrzeŒ do 
wymiany doŜwiadczeŒ i poprzez przygodň motywowaĺ do osobistego rozwoju"  

2) "Budowanie w przyjaŦni zespoğu instruktorek ksztağtujŃcych dobrych wychowawc·w 
otwartych na Ŝwiat i ludzi"  
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3) "Dbamy o poziom ksztağcenia przyszğych i obecnych instruktorek- Ŝwiadomych i silnych 
kobiet, aby byğy gotowe do prowadzenia innych ku dobru i piňknu. Czynimy to pielňgnujŃc 
oraz zaszczepiajŃc wartoŜci oraz przekazujŃc wiedzň poprzez doŜwiadczenie."  

Po kursie dla kadry ksztağcŃcej powstağ materiağ, kt·ry zostağ rozesğany uczestniczkom. 

 

                                                                                               CZŇśCI WSPčLNE KURSčW  

CzňŜci wsp·lne to miejsca przeciňcia siň kursowych szlak·w. Za kaŨdym razem szukağyŜmy jak 
najodpowiedniejszej formy do dyskusji nad tematem wsp·ğpracy, kt·ry stanowi myŜl 
przewodniŃ zgrupowaŒ. W ostatnich dw·ch latach udağo siň zorganizowaĺ spotkanie na szlaku 
trzech kurs·w (metodyki harcerek, metodyki wňdrowniczek, metodyki zuchowej), kt·re byğo 
pr·bŃ nowego podejŜcia do kursu przewodniczek (2014), spotkanie kursu metodyki harcerek z 
kursem metodyki zuchowej (2015) oraz kursu przewodniczek i kursu podharcmistrzyŒ (2015). 
Zar·wno w roku 2014, jak i w roku 2015 udağo nam siň uzyskaĺ dotacjň na kursy z Fundacji 
Harcerstwa Drugiego Stulecia. Nasze wsp·lne spotkania zaowocowağy stworzeniem jednego 
projektu szkoleniowego pt. W drodze do bycia druŨynowŃ. DzieliğyŜmy siň takŨe naszymi 
dobrymi praktykami z innymi kadrami podczas konferencji w Warszawie, na kt·rej 
reprezentowağa nas phm. Zuzanna Wollny. 

CzňŜĺ Wsp·lna Kurs·w Polano- Ekwinocjum- Pryzmat 
Termin: 14 sierpnia 2014 
Miejsce: Krak·w 

CzňŜĺ Wsp·lna Kurs·w Pryzmat- Eufrazja 
Termin: 22-23 sierpnia 2015 
Miejsce: Bene 

 

CzeŜĺ Wsp·lna Kurs·w: W drodze-Watra 

Termin: 3 paŦdziernika 2015 

Miejsce: Lubomierz 
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PODSUMOWANIE 

NajwiňkszŃ mocŃ kursu jest to, Ũe moŨemy 
razem posiedzieĺ, pobyĺ i po prostu od 
siebie czerpaĺ. Nawet najlepiej 
przemyŜlane tematy i formy zajňĺ sŃ 
jedynie bazŃ, bez kt·rej kurs nie m·gğby 
istnieĺ, ale nie jest ona wartoŜciŃ 
samoistnŃ -> pwd. Aleksandra Mr·z 
(czğonkini kadry kursu przewodniczek) 

MyŜlň, Ũe z tego, Ũe udağo nam siň stworzyĺ 
kadrŃ zesp·ğ - kt·ry w tym roku r·wnieŨ 
bňdzie taki sam. To waŨne, aby rokrocznie 
kontynuowaĺ jakŃŜ wizjň. WaŨne jest to, 
aby z kadrŃ kursu metodyki byğo jak ze 
swojŃ kadrŃ w druŨynie - naleŨy 
przygotowywaĺ nastňpczyniň, kt·ra w 
przyszğoŜci przejmie obowiŃzki 
komendantki-> pwd. Mağgorzata 
Boligğowa (czğonkini kadry kursu metodyki 
zuchowej)  

MyŜlň, Ũe podczas kursu zdecydowanie 
powinien byĺ kğadziony nacisk na 
PRZYGODŇ i przeŨycia - takŨe 
krajoznawcze. To doŜĺ zabawne, Ũe ciŃgle 
to odkrywamy choĺ wydaje siň takŃ 
oczywistoŜciŃ. Kolejne zadania, pisane do 
p·Ŧnych godzin nocnych, a nawet 
porannych nie zrobiŃ z kursantek 

lepszych druŨynowych, a pokonywanie wğasnych sğaboŜci w czasie wňdr·wki, otwarcie na 
nowe miejsca i przyrodň juŨ moŨe-> phm. Barbara Mioduszewska (komendantka kursu 
metodyki harcerek) 

Bardzo waŨne byğo dla mnie to, Ũe znalazğy siň osoby, kt·re zdecydowağy siň utworzyĺ nowŃ 
kadrň kursu metodyki zuchowej-> pwd. Anna Pyzik (czğonkini kadry kursu metodyki 
zuchowej) 

 

Bardzo waŨny na kursie jest czas na "Ũyciowe rozmowy", o harcerstwie, ale nie tylko. Takie... 
spoza programu, wynikajŃce z potrzeby chwili. UwaŨam, Ũe naleŨy zaplanowaĺ na nie czas- 
tzn. zaplanowaĺ czas "luŦny" na dany wyjazd, kt·ry w razie potrzeby bňdziemy 
wykorzystywaĺ (nie przeznaczajŃc na to czasu z zajňĺ)-> phm. Paulina Ğabuzek (czğonkini 
kadry kursu przewodniczek)  
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Najbardziej jestem dumna z wňdrownej formy, kt·rŃ coraz lepiej udaje siň wprowadziĺ-> 
phm. Katarzyna Sňk (komendantka kursu metodyki zuchowej) 

Jestem dumna z tego, Ũe kadry kurs·w ze sobŃ wsp·ğpracujŃ i wypracowağyŜmy sp·jny 
proces ksztağcenia na kursach metodyki i kursie przewodniczek-> phm.  Karolina Kapica 
(komendantka kursu metodyki przewodniczek) 

 

Jestem dumna z wprowadzenia zasady, Ũe kursantki same wymyŜlajŃ zadania za swojŃ 
nieobecnoŜĺ i nie spoczywa to juŨ na kadrze-> hm. Hanna Feczko (komendantka kursu 
podharcmistrzyŒ) 

Wyzwania to rozw·j ksztağcenia instruktorek na etapie miňdzy przewodniczkŃ a 
podharcmistrzyniŃ (poza kursami) - ciŃgğe doskonalenie ich metody, poszerzanie wiedzy, 
stworzenie pola do wymiany doŜwiadczeŒ-> phm. Karolina Frankowska (komendantka kursu 
przewodniczek) 

Wyzwania to kontynuowane i rozwiniňcie wsp·ğpracy z innymi szkoğami w zakresie szkoleŒ 
dla druŨynowych wňdrowniczek. Wymiana doŜwiadczeŒ, kadr, ksztağtowanie-> hm. Estera 
Klima (komendantka kursu metodyki wňdrowniczek) 

Mam poczucie, Ũe szkoğň tworzŃ instruktorki, kt·re sŃ szczerze i autentycznie zaangaŨowane w 
proces tworzenia kurs·w i ksztağcenia. Co roku powstajŃ ŜwieŨe plany pracy, kt·re zaskakujŃ 
obfitoŜciŃ przemyŜleŒ, zağoŨeŒ i form. To bardzo budujŃce. Wymiana myŜli na Kursie Kadry 
KsztağcŃcej wiele mi osobiŜcie dağa, grono z kt·rym mam zaszczyt pracowaĺ to bardzo 
profesjonalne i Ŝwiadome osoby.  

Cieszň siň, Ũe cağy czas poszukujemy nowych form dla realizacji cel·w i zastanawiamy siň, jak 
moŨemy je najlepiej speğniĺ. Nie chodzimy utartymi ŜcieŨkami, co jest czasami bardzo trudne, 
jak pr·ba znalezienia najlepszej formuğy dla kurs·w przewodniczek, ale daje moŨliwoŜĺ 
wyciŃgniňcia wniosk·w i ponownej weryfikacji. PodejŜcie do ksztağcenia jako procesu jest mi 
bardzo bliskie i tak teŨ widzň szkoğň- jako miejsce gdzie cağy czas siň coŜ dzieje, a my wğaŜnie o 
ten proces staramy siň zadbaĺ. Cieszň siň takŨe, Ũe podczas ostatniej kadencji udağo nam siň 
dwukrotnie pozyskaĺ Ŝrodki finansowe, co na pewno przyczyniğo siň r·wnieŨ do jakoŜci naszych 
dziağaŒ.   

Wyzwaniem jest zachowanie ciŃgğoŜci wypracowanych rozwiŃzaŒ przy jednoczesnej otwartoŜci 
na zmiany. W chwili obecnej tylko jeden kurs ma zachwianŃ ciŃgğoŜĺ pracy ï kurs metodyki 
wňdrowniczej, ale mam nadziejň, Ũe Polano zapğonie jeszcze i przy jego blasku spotkajŃ siň 
instruktorki, kt·re znajŃ go najlepiej. Wyzwanie stanowi takŨe cağoŜciowe podejŜcie do rozwoju 
poszczeg·lnych harcerek, czyli to, co siň dzieje z nimi poza czasem spňdzonym na kursie- o 
czym rozmawiajŃ, co robiŃ, czym siň interesujŃ i czy to, co przeŨyğy na kursie ma odniesienie w 
ich codziennym Ũyciu.  

Mam teŨ poczucie, Ũe szkoğa potrzebuje ŜwieŨego powietrza i wydaje mi siň, Ũe to bardzo dobry 
moment na oddanie jej, po prawie szeŜciu latach, w dobre rňce. ŧağujň, Ũe w ostatniej kadencji 
ze wzglňdu na nowe obowiŃzki rodzinne, miağam ograniczonŃ moŨliwoŜĺ uczestnictwa/bycia 
na Waszych kursach- w por·wnaniu z poprzednimi latami, tego mi najbardziej brakowağo, ale 
mam nadziejň nadrobiĺ tŃ kwestiň w przyszğoŜci.  

To teŨ pierwsza moja kadencja (z trzech), w kt·rej nie byğam komendantkŃ/w kadrze Ũadnego 
kursu (metodycznego czy instruktorskiego), co teŨ pozwoliğo mi popatrzeĺ z dystansem na to, 
co siň dzieje. I dumna jestem z tego, Ũe inne osoby jeszcze lepiej, niŨ ja kiedyŜ, prowadzŃ kursy, 
a ja mogň staĺ obok, byĺ i rozmawiaĺ, o tym, co siň wydarzy, czy wydarzyğo.  
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Dziňkujň Wam dziewczyny- bardzo. 

 

hm. Laura Rabiej (komendantka MSI Siloe) 

 

SPRAWOZDANIE PRZEWODNICZłCEJ KAPITUĞY STOPNIA 

HARCERKI RZECZYPOSPOLITEJ 

hm. Kinga Adamusik HR  
 

Za okres: maj 2014 ï styczeŒ 2016. 

 

Opis zrealizowanego zadania: 

Odbyğo siň 13 spotkaŒ w Krakowie, 1 na Wykusie i 2 zbi·rki okolicznoŜciowe oraz 2 spotkania 
indywidualne. 

 

Zesp·ğ:  

hm Kinga Adamusik HR,  

hm Agnieszka Dorosz HR,  

hm Barbara Danecka HR, 

phm Mağgorzata Porňbska HR,  

phm Justyna Gutowska HR. 

 

Wprowadzone zmiany/decyzje /uchwağy kapituğy: 

 

1. Wprowadzono zmiany na stronie internetowej ChorŃgwi w zakğadce Kapituğa. 

 

2 . Utrzymano miejsce spotkaŒ w domu prywatnym. Mieszkanie takie, kt·re moŨe byĺ 
inspiracjŃ dla instruktorek. Wprowadzono drugie miejsce spotkaŒ (utrzymujŃc zağoŨony 
klimat)- wersja letnia. 

 

3. W kolejnym roku, w ramach Ăponiedziağk·w u Mağopolskiej Kapituğyò, utrzymağyŜmy 
tematy rozm·w przy stole. Instruktorka prowadzŃca spotkanie przygotowuje pole do dyskusji 
na zaplanowany temat. Cel, to nauka sztuki rozmowy, dyskusji. Uğatwia to nawiŃzanie 
kontaktu, wymianň myŜli z kandydatkŃ i opiekunkŃ. Po analizie dotychczasowych spotkaŒ 
zostağo ustalone, Ũe kolejne tematy rozm·w bňdŃ nawiŃzywağy do idei harcerskiej. Temat zostağ 
skonstruowany w formie pytania. To trudne wyzwanie. Przykğadowe rozmowy przy stole: 
"Harcerskie doŜwiadczenie wiary", "Co mogň, co muszň? ", "Tam, gdzie anioğ m·wi dzieŒ 
dobry", "Kto myŜli o sobie, traci z oczu Ŝwiat", 



Sprawozdanie ZarzŃdu Okrňgu Mağopolskiego ZHR 18.05.2014-28.02.2016  

сп 

 

"Czego nie znajdziesz w Internecie/w sieci? ", "Ile z nich jest w nas? ", "Jak harcerstwo 
odpowiada na potrzeby spoğeczne?", "Lady Ambicja".  

 

4. Wszystkie czğonkinie kapituğy dokonağy analizy realizowanych pr·b stopni HR. Celem 
naszym byğo spisanie najczňŜciej powtarzajŃcych siň zadaŒ, problem·w i kierunk·w 
wybieranych przy tworzeniu pr·b przez kandydatki. Po "burzy m·zg·w" wnioski zostağy 
spisane i przekazane Komendzie Mağopolskiej ChorŃgwi Harcerek jako wskaz·wki do pracy z 
instruktorkami lub inspiracje do gawňd, komink·w. 

 

5. W wyniku rozm·w cağego zespoğu Kapituğy zostağo ustalone, Ũe "trzecia minigawňda", kt·ra 
m·wiona jest przy obrzňdzie zamkniňcia stopnia HR zostaje zmieniona na temat "Harcerstwo 
zakorzenione w Bogu". Jest to wniosek wynikajŃcy z trudnych rozm·w na temat 1pkt PH. 

 

Rezultaty: 

 

Otwarto: 18 pr·b harcerkom, 1 czğonkini KPH, 

Zamkniňto: 8. 

 

Akcje: 

 

1. Kapituğa uczestniczyğa w corocznym spotkanie Ũoğnierzy ZgrupowaŒ Partyzanckich Ponury-
Nurt, a takŨe ich potomk·w i sympatyk·w. Miejscem uroczystoŜci byğa polana na Wykusie.  

 

2. W ramach jubileuszu ChorŃgwi Kapituğa organizowağa zbi·rkň Krňgu HR "Czar obozowych 
dni". W zbi·rce licznie uczestniczyğy Harcerki Rzeczypospolitej nie bňdŃce w czynnej sğuŨbie. 
Swoimi wspomnieniami przybliŨyğy historie z oboz·w letnich. WŜr·d pamiŃtek nie zabrakğo: 
list·w obozowych, proporc·w zastňp·w, kronik, biağo-czarnych zdjňĺ i niesamowitych, 
wesoğych opowieŜci. Jako zadanie miedzyzbi·rkowe podjňğyŜmy siň wziňcia udziağu w akcji 
"Pigwinek". 

 

3. Akcja "Pingwinek" - to zadanie, kt·rego celem byğo zebranie podarunk·w dla si·str 

Benedyktynek ze StaniŃtek. Zadanie to "przypomnienie -proŜba abyŜ pomyŜlağa przy kolejnej 
kawie lub kubku ciepğej herbaty o siostrach, kt·rym mr·z i chğ·d doskwiera w klasztornych 
murach". Kolejny krok, to pomysğ na taki podarunek na Ŝwiňta, kt·ry naprawdň mniszkom 
moŨe siň przydaĺ. HR-ki okazağy siň bardzo oryginalne. Zadziağa prawdziwa sieĺ alarmowa od 
Zakopanego przez Krak·w aŨ do Niepoğomic. W zimowy wiecz·r dwa duŨe pudğa peğne 
prezent·w zostağy zawiezione pod klasztornŃ furtň. 

 

4. Przedstawicielki Kapituğy uczestniczyğy w Poznaniu, w Programowym ZjeŦdzie 
Strategicznym, kt·ry zostağ zwoğany w celu ustalenia priorytet·w na XV Zjazd ZHR.  
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Wnioski: 

 

"Dostajemy kamieŒ i to od nas zaleŨy czy zbudujemy mur czy most..." 

Za tw·rcze wieczory i wsp·lne budowanie dziňkujň cağemu zespoğowi Kapituğy Harcerki 
Rzeczypospolitej, a w szczeg·lnoŜci Agnieszce Dorosz za niezmienne, mocne fundamenty. 

 

Czuwaj! 

hm. Kinga Adamusik HR  

przewodniczŃca Kapituğy stopnia HR 

 

 

 

SPRAWOZDANIE Z DZIAĞALNOśCI KOMISJI STOPNIA 
WŇDROWNICZKI ĂPRZEĞŇCZò 

 

Za okres: 09.2014-06.2015 

 

           We wrzeŜniu 2014 roku do komisji wňdrowniczki ĂPrzeğňczò naleŨağy druhny:  

 

¶ phm. Magdalena Drabik HR,  

¶ pwd. Ewa Makieğa wňdr., 

¶ pwd. Katarzyna Wağek wňdr.,  

¶ pwd. Agata Andrzejewska HR, 

¶ pwd. Paulina ŧak wňdr.  

¶ pwd. Joanna Chachurska wňdr.  

PoniewaŨ wňdrowniczka wňdruje w sensie dosğownym i przenoŜnym jako komisja 
postanowiğyŜmy wsp·lnie zdobyĺ wğasnŃ przeğňcz, a podczas wňdr·wki zastanowiĺ siň nad 
planem dziağania na najbliŨszy czas. Udağo siň nam zdobyĺ ĂPrzeğňcz Lilioweò i tym samym 
zdobyĺ proporzec, kt·ry towarzyszyğ nam podczas kolejnych spotkaŒ. Niestety tylko poğowa z 
czğonkiŒ wziňğa udziağ w wňdr·wce. Gğ·wnym problemem z jakim zmagağa siň ĂPrzeğňczò w tym 
okresie to liczebnoŜĺ czğonkiŒ podczas spotkaŒ, niestety nie kaŨdy z hufc·w wydelegowağ osobň 
do podjňcia tego zadania co sprawiağo nam duŨy problem. NajczňŜciej podczas spotkaŒ 
uczestniczyğy Ewa Makieğa oraz Katarzyna Wağek, kt·rym dziňkujň za wkğad i pomoc w 
prowadzeniu komisji.  
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Plan komisji zakğadağ, Ũe po roku czasu druhny wchodzŃce w jej skğad podejmŃ siň 
utworzenia nowych kapituğ we wğasnych hufcach, niestety ze wzglňdu na mağe zaangaŨowanie 
wszystkich czğonkiŒ pomysğ upadğ.   

UwaŨam, Ũe warto w przyszğoŜci zorganizowaĺ zajňcia dla opiekunek stopnia 
wňdrowniczki jak rozgryŦĺ pewne zadania tak, aby stopieŒ byğ na najwyŨszym poziomie i 
najbardziej dopasowany do podopiecznej. Oraz jeszcze raz podjňcia tematu powstania komisji 
wňdrowniczki w hufcach. 

 

phm. Magdalena Drabik HR  

 

Za okres:  09.2015-01.2016 

 

Komisja wňdrowniczki ĂPrzeğňczò zostağa powoğana w nowym skğadzie rozkazem L9/2015 z 
dnia 01.09.2015: 

¶ PrzewodniczŃca pwd. Aleksandra Mr·z HR 

¶ Pwd. Agnieszka Adamczyk wňdr. 

¶ Pwd. Magdalena Gancarczyk wňdr. 

¶ Pwd. Julia Ğucka wňdr. 

¶ Pwd. Michalina Kğeczek wňdr. 

¶ Pwd. Anna Pyzik wňdr. 

Z poprzedniego skğadu w komisji pozostağa pwd. Katarzyna Wağek wňdr. RL 10/2015 z dnia 
01.10.2015 do komisji zostağa powoğana pwd. Magdalena Czajka wňdr. 

Naszym celem na pierwsze p·ğrocze roku byğo wprowadzenie stağej formy spotkaŒ komisji, 
kt·ra umoŨliwi pokazywanie przychodzŃcym na niŃ harcerkom nieznanych im zakŃtk·w 
Krakowa, jednoczeŜnie dajŃc im coŜ wiňcej, aniŨeli tylko miejsce do om·wienia pr·by. Od 
wrzeŜnia do stycznia odbyğo siň 6 spotkaŒ komisji, otwarto 10 pr·b na stopnie, zamkniňto 12. 
KaŨde spotkanie odbyğo siň w innym miejscu, nierzadko nowym nie tylko dla harcerek, ale teŨ 
i dla samych czğonkiŒ komisji. Dokğadny opis  

Celem, na kt·rym chciağabym siň skupiĺ w kolejnym p·ğroczu, jest wyr·wnanie i ustalenie 
poziomu zdobywanych stopni w chorŃgwi. Pierwszym krokiem ku temu byğo wprowadzenie 
zasady, Ũe opiekunkŃ wňdrowniczki moŨe byĺ mianowana instruktorka lub harcerka, kt·ra 
posiada ten stopieŒ od co najmniej roku. Kolejnym dziağaniem bňdzie rozszerzenie 
znajdujŃcej siň na stronie bazy materiağ·w dla opiekunek stopni. Wyzwaniem stojŃcym przed 
nami jest stopniowe sprowadzanie zdobywania stopnia wňdrowniczki na poziom hufc·w. Na 
obecnŃ chwilň, gdy stopieŒ wňdrowniczki jest otwierany najczňŜciej przez 16-letnie 
przyboczne, niezbňdne jest organizowanie 2 spotkaŒ komisji miesiňcznie, aby byĺ w stanie na 
bieŨŃco umoŨliwiaĺ otwarcie i zamykanie stopni. 

 

pwd. Aleksandra Mr·z HR 

PrzewodniczŃca KW ĂPrzeğňczò 
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ZağŃcznik 1 ï sprawozdanie z przebiegu spotkaŒ komisji 

 

Data Osoba 
odpowiedzialna 

Miejsce Bonus Pr·by 

10.09.2015 Ola Mr·z Strych Natalii 
Horak - ul. 
Mikoğajska 3 

Losowanie 3 obiekt·w, kt·re 
nastňpnie rozpoznawano w 
panoramie miasta, oglŃdanej z 
klapy wychodzŃcej na dach 

Otwarcie 

sam. Emilia ślusarczyk - 
opiekunka pwd. Katarzyna Spağek 
wňdr. 

sam. Weronika Sp·lnik - 
opiekunka pwd. Aleksandra Mr·z 
HR 

trop. Monika Smaza (st. wňdr.) - 
opiekunka pwd. Magdalena 
Gancarczyk wňdr. 

sam. Joanna JarzyŒska - 
opiekunka phm. Magdalena 
Drabik HR 

14.10.2015 Kasia Wağek Helc·w 23a Ukğadanie martwej natury, 
kt·ra miağa symbolizowaĺ 
pr·bň 

Otwarcie: 

sam. Julia Skrzypek  

opiekunka pwd. W.Kleemann 
wňdr. 

sam. Ewa Antonowicz 

opiekunka pwd. M.Czajka wňdr. 

 

Zamkniňcie: 

sam. Martyna RzŃsa 

opiekunka phm. J.Bednarek wňdr. 

09.11.2015 Magda Gancarczyk Staromiejskie 
centrum kultury 
mğodzieŨy 

Zajňcia teatralne - mağe formy 
powiŃzane z graniem 

Otwarcie: 

¶ sam. Nadia świňtek 
opiekunka phm. Bernadeta 
BirczyŒska HR 

¶ sam. Michalina 
Sieniawska 

opiekunka pwd. Aleksandra 
ŧmuda wňdr. 

 

Zamkniňcie: 
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¶ sam. Mağgorzata 
Ojczenasz 

opiekunka pwd. Aleksandra 
ŧmuda wňdr. 

¶ sam. Urszula TomoŒ 

09.12.2015 Ania Pyzik Biblioteka 
MOCAKu 

dddd 

Domalowywanie dalszej czňŜci 
obrazu z rybŃ (jeden z 
warsztat·w organizowanych 
przez muzeum) 

Zamkniňcie: 

¶ sam. Alicja Moskal 
opiekunka pwd. 
Katarzyna Wağek wňdr. 

¶ sam. Urszula Skubik 
opiekunka pwd. Anna 
Pyzik wňdr. 

¶ sam. Anna Czesak 
opiekunka pwd. 
Magdalena Peryi HR 

¶ sam. Magdalena 
Suğkowska 
opiekunka pwd. 
Katarzyna Wağek wňdr. 

14.12.2015 Agnieszka 
Adamczyk 

Klasztor 
Kapucyn·w 

Wsp·lne tworzenie opowieŜci 
w oparciu o Story Cubes i 
postaci Ŝw. Franciszka oraz św. 
Klary. 

Zamkniňcie: 

¶ sam. Klaudia BanaŜ 
opiekunka pwd. Nina 
Wojda wňdr. 

¶ sam. Emilia Janik  
opiekunka phm. 
Aleksandra Kozik wňdr. 

¶ sam. Agata Tucznio 
opiekunka phm. Julia 
Bednarek wňdr. 

13.01.2016 Ola Mr·z / Ania 
Pyzik 

Mieszkanie 
Pyzik·w, os. 
Centrum A 

ZejŜcie do schronu w piwnicy Otwarcie: 

¶ sam. Monika Murzyn  
opiekunka pwd. Anita 
śliwiŒska wňdr. 

¶ sam. Agnieszka 
TerczyŒska 
opiekunka pwd. 
Aleksandra PoğŃczak HR 
 

Zamkniňcie: 

¶ sam. Natalia Szopa 
opiekunka pwd. 
Agnieszka DŃbrowska 
HR 

¶ sam. Dominika Mamczur  
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opiekunka phm. Julia 
Bednarek wňdr. 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

ZağŃcznik 2 ï lista obecnoŜci na komisjach 

Osoba 10.09 14.10 09.11 09.12 14.12 13.01 

Agnieszka 
Adamczyk 

- + + + - + 

Magdalena 
Czajka 

- + + - + + 

Magdalena 
Gancarczyk 

+ - + - +/- - 

Julia Ğucka - + - - - + 

Michalina 
Kğeczek 

+ + - - - + 

Aleksandra 
Mr·z 

+ + + + + + 

Anna Pyzik - + - + - + 

Katarzyna 
Wağek 

+ + - + +/- - 

 

 

SPRAWOZDANIE Z DZIAĞALNOśCI REFERATU 

ZUCHOWEGO 

phm. Karolina Kapica HR  

 

W momencie rozpoczňcia kadencji, na referat zuchowy skğadağ siň tylko jeden hufiec zuchowy, 
do kt·rego przynaleŨağy wszystkie gromady z Krakowa i gromada ze Skawiny, 5 Niepoğomicka 
Gromada Zuchowa ĂZielone Iskierkiò oraz 1 SkarŨyska Gromada Zuchowa ĂLeŜne Duszkiò. W 
latach 2014-2016 zostağa rozwiŃzana gromada ze SkarŨyska, natomiast powstağy cztery nowe 
gromady. W roku 2015 udağo siň utworzyĺ Hufiec Zuchowy Krak·w ï śr·dmieŜcie i podzieliĺ 
liczŃcy w·wczas 13 gromad Hufiec Zuchowy Krak·w ï Krowodrza ĂTajemniczy Ogr·dò. W 
kwietniu 2015 zuchmistrzynie spotkağy siň na Akademii Zuchmistrzowskiej, kt·rej 
komendantkŃ byğa pwd. Aleksandra ĞuszczyŒska. Obecnie Hufiec Zuchowy Krak·w ï 
Krowodrza ĂTajemniczy Ogr·dò liczy 9 jednostek, a hufiec Zuchowy Krak·w ï śr·dmieŜcie 6 
jednostek, w Niepoğomickim ZwiŃzku DruŨyn Harcerek i Zuch·w Ăświtò dziağa jedna gromada 
zuchowa. 



Sprawozdanie ZarzŃdu Okrňgu Mağopolskiego ZHR 18.05.2014-28.02.2016  

тл 

 

 
W obecnej kadencji odbyğy siň trzy kursu przybocznych i dwa kursy metodyki zuchowej, 
kt·rych kadrň stanowiğy: 
 
- Kurs Przybocznych Gromad Zuchowych ĂPromieŒò 2014 (wiosna) 
pwd. Iga Niemiec, pwd. Weronika Kleemann i sam. Zuzanna Radziszewska 
 
- Kurs Przybocznych Gromad Zuchowych ĂPromieŒò 2014 (jesieŒ) 
pwd. Mağgorzata Boligğowa, pwd. Sylwia DomoŒ i wňdr. Agnieszka WitczyŒska 
 
- Kurs Przybocznych Gromad Zuchowych ĂPromieŒò 2015 
 pwd. Zofia Merecik, pwd. Gabriela Kongstad i sam. Julia Skrzypek 
 
- Kurs Metodyki Zuchowej ĂPryzmatò 2014 
hm. Barbara Danecka, pwd. Katarzyna Sňk i pwd. Anna Heilman 
 
- Kurs Metodyki Zuchowej ĂPryzmatò 2015 
phm. Katarzyna Sňk, pwd. Mağgorzata Boligğowa i pwd. Sylwia DomoŒ 
 
 MyŜlň, Ũe przez ostatnie dwa lata udağo siň wyksztağciĺ mocnŃ kadrň hufc·w i kadrň 
ksztağcŃcŃ. Dziňki temu powstağa teŨ kadra referatu, kt·ra tworzy wsp·lnŃ strategiň pracy 
metodycznej z druŨynowymi w chorŃgwi. Dziňki wsp·ğpracy tego zespoğu udağo siň sprawnie 
wprowadziĺ zmiany zwiŃzane z Regulaminem Gromady Zuchenek w 2015 roku. W przyszğoŜci 
widzň przestrzeŒ do dalszej pracy referatu w wypracowaniu z hufcowymi hufc·w harcerek 
wsp·lnej wizji wsp·ğpracy gromada ï druŨyna i pracy z przybocznymi gromad. Mağopolskie 
gromady sŃ stosunkowo liczne i tu pojawia siň odwrotny niŨ dotychczas problem ï 
ograniczenia iloŜci zuchenek w gromadzie i odpowiedzialnego podejŜcia druŨynowych do 
planowania zaciŃgu  
i moŨliwoŜci kadry. Zdarza siň r·wnieŨ, Ũe do gromad jako opiekunki sz·stek trafiajŃ zbyt 
mğode harcerki, dlatego w dalszej perspektywie potrzebne jest podniesienie wieku harcerek, 
kt·re majŃ wziŃĺ udziağ w kursie przybocznych, oraz zwracanie uwagi na to, Ũe funkcja 
przybocznej w gromadzie, to takŨe funkcja wychowawcza i trzeba mieĺ do niej odpowiedniŃ 
dojrzağoŜĺ oraz doŜwiadczenie. 
 
Serdecznie dziňkujň wszystkim instruktorkom, druŨynowym, przybocznym i harcerkom, za 
zaangaŨowanie i pracň metodycznŃ na Ŝwietnym poziomie: 
 
- phm. Oli ĞuszczyŒskiej za Tajemniczy Ogr·d, za TňczowŃ Gromadň, ŜwietnŃ Akademiň 
ZuchmistrzowskŃ, wszystkie spotkania i dğugie rozmowy, determinacjň w pracy z druŨynowymi  
i autentycznoŜĺ w kontakcie z zuchenkami 
 
- pwd. Idze Niemiec za kurs ĂPromieŒò, za Hufiec śr·dmieŜcie, za konkret, jasnoŜĺ w myŜleniu, 
dziağaniu i oczekiwaniach, za to, Ũe zawsze wiem na bieŨŃco co siň dzieje, za wsp·lne wizytacje  
i zbi·rki 
 
- pwd. Ani Pyzik, za Tajemniczy Ogr·d, za TňczowŃ Gromadň, ŜwietnŃ, peğnŃ wraŨliwoŜci i 
empatii pracň z druŨynowymi, za wszystkie wychowane zuchmistrzynie, szczeroŜĺ i 
autentycznoŜĺ  
w dziağaniu 
 
- phm. Kasi Sňk, za wszystkie absolwentki Pryzmatu, za nowe spojrzenie na sprawy, kt·re 
wydajŃ siň oczywiste, za ŜwietnŃ organizacjň i nieoceniony wkğad w ksztağcenie 
 
- hm. Basi Daneckiej za kurs ĂPryzmatò 2014 i ksztağcenie przyszğych podharcmistrzyŒ 
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- pwd. Weronice Kleemann ï za ĂPromieŒò, za pracň wğoŨonŃ w tworzenie Hufca śr·dmieŜcie, 
zaangaŨowanie i uŜmiech, oraz wsp·lne podr·Ũe 
 
- pwd. Zosi Merecik za wychowywanie kadry przez wğasny, autentyczny przykğad, za wsp·lnŃ 
koloniň, za kurs ĂPromieŒò 2015, za TňczowŃ Gromadň i wsparcie dla innych druŨynowych 
 
- pwd. Gosi Boligğowie i pwd. Sylwii DomoŒ za kurs ĂPryzmatò 2015 i ĂPromieŒò 2014 i 
ogromny wysiğek wğoŨony w ksztağcenie 
 
- pwd. Asi Chachurskiej za wszystkie kolonie, za wsparcie, kt·re nie rzuca siň w oczy, a jest 
ogromnie potrzebne 
 
- pwd. Agnieszce WitczyŒskiej za wyzwanie, za kurs ĂPromieŒò 2014, za wsp·lnŃ koloniň, za 
Bluszcz i motywacjň do dziağania 
 
- hm. Gosi Wczelik ï za wsparcie w kaŨdej trudnej sprawie, rozmowie i motywacjň do dziağaŒ, 
do kt·rych trudno siň zabraĺ 
 
- hm. Anettcie Herdzinie za nieocenionŃ wiedzň i doŜwiadczenie, kt·rym siň ze mnŃ podzieliğa 
 
- pwd. Paulinie Ğabuzek za wsp·lnŃ koloniň, wszystkie wizytacje i wsparcie dla druŨynowych 
gromad 
 
 

Czuwaj! 
phm. Karolina Kapica HR 

 

SPRAWOZDANIE Z HARCčW SAMARYTANEK CHORłGWI 

 

Harce samarytanek organizowane przez chorŃgiew to waŨny element pr·by kaŨdej 
samarytanki. Choĺ harce wpisağy siň juŨ w kalendarz dziağaŒ, myŜlň, Ũe nie mamy niestety 
wypracowanego dobrego systemu by harce byğy sprawne i speğniağy sw·j cel ï sprawdzenia siň 
w umiejňtnoŜciach i wiedzy harcerskiej. We wrzeŜniu 2014 r. podczas spotkania komendy i 
hufcowych podjňğyŜmy decyzjň o wprowadzeniu zmian poprzez przeğoŨenie akcentu z Ămusisz 
zaliczyĺò na  Ăharce to moment kiedy moŨesz siň sprawdziĺ, zobacz co potrafisz, a czego nieò. 
Celem tej zmiany miağo byĺ wpğyniňcie na podejŜcie uczestniczek do harc·w ï by nie 
podchodziğy do tego jak do testu, a by wyzwoliğa siň w nich wğasna motywacja i chňĺ 
sprawdzenia swojego poziomu, by otrzymağa informacjň zwrotnŃ kt·ra i uczestniczce i jej 
druŨynowej pozwoli oceniĺ na jakim etapie jest i czego brak jeszcze do zakoŒczenia pr·by. 
ZaproponowağyŜmy formň realizacji tego celu:  

- punktowy razem z harcerkŃ podsumowuje dany punkt: jasny komunikat ï to zrobiğaŜ 
Ŧle, to dobrze, to potrafisz, tego nie  

- wizualizacja ï indeks z technikami/dziedzinami i miejscem na informacjň zwrotnŃ + 
forma oceny zielone, Ũ·ğte, czerwone (indeksy kursantki mogŃ dostaĺ w zaproszeniu na 
harce). 

 

PodsumowujŃc efekty tego zağoŨenia po trzech edycjach harc·w mam takie wnioski: 
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- bardzo trudno jest tak zorganizowaĺ harce, by uczestniczka otrzymağa rzetelnŃ 
informacjň zwrotnŃ ï problematyczne w tym jest: brak czasu na takŃ informacjň, p·Ŧny 
i czasem losowy dob·r os·b bňdŃcych na punktach gry harcowej 

- zmiana podejŜcia organizatorek harc·w i przestawienie siň na system informacji 
zwrotnej, bez Ărygoruò niezaliczenia harc·w nie wzbudziğa motywacji w druhnach ï 
wrňcz przeciwnie, niekt·re jadŃ na nie z nastawieniem, Ũe przecieŨ nie muszŃ ich 
zaliczyĺ, wiňc nie bňdŃ siň staraĺ 

Jednym sğowem przed nami jeszcze bardzo duŨo do zrobienia. Zwğaszcza, Ũe problematyczne 
jest r·wnieŨ znalezienie za kaŨdym razem kadry harc·w, kt·ra poradzi sobie dobrze z tym 
zadaniem. 

PoniŨej wszystkie edycje harc·w odbywajŃce siň w minionej kadencji: 

 

 

Harce Samarytanek Impossible 2014 

Termin: 24-25.05.2014 

Miejsce: MyŜlenice - Kudğacze 

Kadra:  

pwd. Anna Nenko wňdr - komendantka 

pwd. Natalia Koğodziej - wicekomendantka 

sam. Katarzyna Spağek - oboŦna 

 

Tegoroczne harce odbyğy siň czerwonym szklakiem z MyŜlenic na Kudğacze. Trasa wedğug 
harcowniczek byğa mňczŃca, ale piňkna. Miejsce og·lnie bardzo fajne. BiorŃc pod uwagň 
zeszğoroczne wnioski punktowana byğa tylko konkretna wiedza harcerek (punktowe przed grŃ 
dostağy konkretnŃ ocenň punktu). Przed harcami odbyğy siň dwa spotkania z  punktowymi na 
kt·rych wszyscy wypowiadali siň na temat zadaŒ. WiňkszoŜĺ punkt·w zostağa zmodyfikowana. 
Na harcach druhny mogğy uzyskaĺ 79 pkt z 13 technik harcerskich. Zaliczağy  druhny majŃce 
55pkt. W harcach wziňğo udziağ 21 harcerek. 9 os·b nie zdağo. 4 osoby zrezygnowağy w dniu 
wyjazdu. 

 

Na przyszğoŜĺ: 

śpiewniki (piosenki, kt·re bňdŃ na ognisku ). 

PomyŜleĺ o stopniowaniu zadaŒ na punktach poniewaŨ sŃ harcerki z 2 gimnazjum i z 2 liceum. 

WymyŜleĺ indywidualny bieg dla harcowniczek by nie szğy w patrolach (poniewaŨ osoby, kt·re 
trafiŃ na  mocnŃ osobň, majŃ ğatwiej. 

 

pwd. Anna Nenko 
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Harce samarytanek Iluminacja 2014 

Termin: 25-26.10.2014 

Miejsce: Park Krajobrazowy Dolinki Krakowskie 

Kadra:  

pwd. Paulina Ğabuzek HR- komendantka 

pwd. Zofia Merecik wňdr.- wicekomendantka 

wňdr. Anna Suğkowska - kwatermistrzyni 

sam. Natalia Szopa - oboŦna 

pwd. Natalia Koğodziej wňdr.- pomoc 

 

Podczas harc·w wprowadzona zostağa innowacja ï uczestniczki poruszağy siň po 
trasie w patrolach na rowerach. 

Wnioski i spostrzeŨenia kadry: 

2. uczestniczki nie byğy zmotywowane do harc·w, bo wiedziağy, Ũe wszystkie je zaliczŃ; nie 
czuğy presji, Ũeby poruszaĺ siň szybko na i miňdzy punktami 

3. zaliczenie: naleŨy rozwaŨyĺ jednak jakŃŜ formň zaliczania harc·w, moŨe dobrym 
pomysğem jest pr·g zaliczonych punkt·w na grze (iloŜĺ punkt·w, na kt·re dotrŃ); po 
niezaliczeniu harc·w druhna dostaje propozycje zadaŒ do nadrobienia (z danych 
dziedzin) w druŨynie lub hufcu, dopiero po ich wykonaniu moŨe mieĺ przyznany 
stopieŒ 

4. cel opis·w zadaŒ nie zostağ zrealizowany: druhny nie pisağy sobie w indeksach uwag 
przekazywanych im przez punktowych, poniewaŨ czuğy, Ũe nie majŃ na to czasu; 
punktowi powinni sami wpisywaĺ uwagi do indeks·w, jednak ci, kt·rzy wpisywali nie 
pisali ich rzeczowo; dobrym pomysğem jest wysğaĺ na kaŨdy punkt przykğadowŃ 
konkretnŃ informacjň zwrotnŃ dla uczestniczki, na kt·rej bňdŃ mogli siň wzorowaĺ  

5. w kaŨdej moŨliwej okazji zwracaĺ uwagň, gdy ktoŜ jest nieodpowiednio umundurowany 
(na harcach byğy sytuacje z: zbyt kr·tkimi sp·dnicami, spodniami zamiast sp·dnic, 
brakiem nakrycia gğowy, kolorowymi paznokciami, nieodpowiednimi okryciami 
wierzchnimi) 

6. zawsze musi byĺ przygotowany plan B, do kaŨdego dziağania 

7. brakowağo na miejscu os·b z kadry (komendanta + oboŦna + kwatermistrz + ktoŜ 
jeszcze), do samej organizacji harc·w optymalne jest piňĺ os·b 

8. czas na harce byğ zbyt kr·tki (24 godz), proponowany czas: dwa dni (pt wieczorem- sob 
wieczorem lub sob rano- nd popoğudniu) 

9. komendantka miağa sğaby kontakt z druŨynowymi, problemem byğo uzyskanie 
odpowiedzi na maile  

10. punktowi r·Ũnie odpowiadali na wiadomoŜci: czňŜĺ od razu, czňŜĺ po przypomnieniu, a 
czňŜĺ wcale nie odpowiadağa 

11. czňŜĺ punktowych (tych, kt·rzy wpisywali uwagi) nie zrozumiağa ich celu: moŨe naleŨy 
spotkaĺ siň z kaŨdym indywidualnie i to om·wiĺ, skoro nie przyszli na odprawň, a mail 
to zbyt mağy konkret? 

12. bardzo dobry pomysğ ze stworzeniem grupy na facebook'u: szybki kontakt z 
uczestniczkami; fb sprawdzany czňŜciej niŨ mail 
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13. koordynator powinien wiedzieĺ cağy czas, co dzieje siň na kaŨdym polu dziağania (jak 
wyglŃda organizacja, co jest wykonane, co nie, co jeszcze trzeba zrobiĺ)- nie wszystkie 
pr·by kontaktu zakoŒczyğy siň sukcesem mimo Ũe Paulina starağa siň dowiadywaĺ jak 
sytuacja na wszystkich obszarach. Trzeba odpowiednio wczeŜniej sprawdzaĺ gotowoŜĺ 
ludzi do akcji 

14. trasa musi byĺ dostosowana do dziewczyn, czyli poziom uŜredniony; moŨna sugerowaĺ 
trasy (szlaki zamiast dr·g naokoğo, ale ostateczny wyb·r naleŨy do uczestniczek) oraz 
najlepiej jak bňdzie Ăna koleò z punktem z kuchniŃ polowŃ w Ŝrodku, wtedy moŨna tam 
dotrzeĺ kiedy siň chce, a nie zaburza to planu drogi 

15. reklama harc·w, szerokie info: w MBI, na fb, osobiŜcie mailem do wszystkich 
druŨynowych (nie przez hufcowe, gdyŨ nie do wszystkich hufcowych dotarğa 
informacja) 

16. waŨna jest konsekwencja- kto nie zapğaciğ, nie zgğosiğ siň w terminie, nie wykonağ 
zadaŒ- nie jedzie 

17. naleŨy podawaĺ termin z duŨym wyprzedzeniem, gdyŨ druŨyny (i punktowi!) planujŃ 
swoje dziağania, nie chcemy, Ũeby terminy na siebie nachodziğy 
 

pwd. Paulina Ğabuzek 

 

Harce Samarytanek ĂImpugnatioò 

Termin: 20-21.03.2015 

Miejsce: Skağa (koğo Krakowa) 

Kadra: 

pwd. Ewelina Lisowska HR - komendantka 

pwd. Anna Suğkowska - kwatermistrzyni 

sam. Jagna Olejniczak - oboŦna 

pwd. Natalia Koğodziej - czğonek kadry 

pwd. Aleksandra Mr·z - czğonek kadry 

 

SĞABE STRONY HARCčW 

1. Liczba os·b ï ZA DUŧO- niestety nie dağo siň na tych harcach zmniejszyĺ tej liczby poniewaŨ 
wiňkszoŜĺ z tych dziewczyn zamyka pr·bň w maju, czerwcu lub na obozie i gdyby nie pojechağy 
na te harce to nie miağy by tej moŨliwoŜci. Przez tak duŨŃ liczbň os·b (46) byğ duŨy tğok, korki 
na grze (niekt·re patrole bardzo dğugo czekağy na dany punkt, nawet 45 min), problem ze                                              
sprawnym przygotowaniem obiadu, brak wystarczajŃco indywidualnego podejŜcia, na pewno 
nie byğo ono takie o jakie nam chodziğo.  
  Proponowane rozwiŃzanie: 

¶ na poczŃtku roku druŨynowe dostajŃ proponowane terminy  harc·w i juŨ wtedy 
zapisujŃ swoje harcerki,  

¶ na poczŃtku roku hufcowe zbierajŃ informacje od druŨynowych ile harcerek i kiedy 
zamyka pr·by i wtedy ustalajŃ kiedy te druhny bňdŃ brağy udziağ w harcach i jeŨeli 
okaŨe siň Ũe na wiosenne jest bardzo duŨo chňtnych to moŨe warto zrobiĺ dwa razy 
harce, znaleŦĺ dwie kadry 



Sprawozdanie ZarzŃdu Okrňgu Mağopolskiego ZHR 18.05.2014-28.02.2016  

тр 

 

2. Punktowe nie postawiğy na komunikacjň z uczestniczkami, informacjň zwrotnŃ, ale na 
punktowanie i ocenianie pomimo Ũe zwracağyŜmy im na to uwagň oraz dostağy dokğadne 
wytyczne czym siň majŃ kierowaĺ. 
  RozwiŃzanie: 

¶ dğuŨsze spotkanie ze wszystkimi punktowymi, dokğadne osobiste  wyjaŜnienie na czym 
polega Ăpunktacjaò i jak powinny udzielaĺ informacji zwrotnej.  

¶ harcowniczki dostajŃ tylko komunikat jak im poszğo, na jakim poziomie jest ich wiedza 
ale nie wiedzŃ ile dostajŃ punkt·w (skala jest dla nich nieznana) 

3. Po zestawieniu wniosk·w punktowych i przygotowaniu informacji dla druŨynowych pojawiğ 
siň wniosek, kt·ry wysnuğa Natalia, Ũe w sumie to z tych informacji nie dowiedziağa siň niczego 
nowego o wiedzy swoich druhen , w zwiŃzku z tym zastanawiamy siň czy robienie takiego 
zestawienia ma sens? Tutaj nie przyda siň opinia innych druŨynowych. 

4. Nie wszystkie punktowe oceniağy rzetelnie, obiektywnie,  
5. Nie pomyŜlağyŜmy o wodzie do picia dla harcowniczek (mogğyŜmy same zorganizowaĺ lub 
powiedzieĺ dziewczynom, Ũeby sobie wziňğy). 

6. Nie wszystkie osoby z kadry poinformowağy punktowe wczeŜniej co bňdzie na ich punktach, 
punktowe nie widziağy wczeŜniej materiağ·w na punkty. 

 

PLUSY HARCčW 

1. Na grze znaczna wiňkszoŜĺ druhen dotarğa na wszystkie punkty(tylko jeden patrol nie dotarğ 
na jeden punkt)- z tego  jesteŜmy bardzo zadowolone poniewaŨ przy takiej liczbie os·b 
ciňŨko byğo optymalnie rozğoŨyĺ trasň ale na szczňŜcie siň udağo. 

2. Udağo nam siň zrealizowaĺ cağy program, zgodnie z planem pracy. Maksymalne poŜlizgi 
czasowe to 15-20 min, zapewniona zostağa odpowiednia iloŜĺ snu dla uczestniczek (ok. ok. 
7,5 h). 

3. Udağo nam siň zorganizowaĺ po kilka punktowych na jeden punkt ï dobra komunikacja z 
punktowymi, z kaŨdŃ z nich skontaktowağam siň osobiŜcie przed harcami. 

4. Wykorzystanie terenu- na punktach nawiŃzywağyŜmy do miejsca. 
5. Bardzo dziewczynom podobağ siň termin harc·w ï zaczŃĺ harce po szkole w piŃtek, a 
skoŒczyĺ p·Ŧnym popoğudniem/wieczorem w sobotň. Dziňki temu nie opuŜciğy szkoğy i  
miağy niedziele dla siebie. 

6. Panowağa miğa, przyjazna atmosfera. 
7. Harcowe koszulki ï bardzo wszystkim podobağy siň koszulki i to Ũe same rysowağy sobie na 
nich logo. 

8. Gra nocna- pozytywne to Ũe rozpoczynağa siň tuŨ po kominku, byğa doŜĺ kr·tka ğŃcznie 40 
min i Ũe mogğy zdobyĺ na niej rzeczy na grň. 

9. Gra nocna od razu po zakoŒczeniu ogniska ï Nie wybijamy dziewczyn ze snu w Ŝrodku nocy. 
Po za tym 15/16 letnim dziewczynom nie podoba siň wstawanie w Ŝrodku nocy i bieganie po 
lesie 

10. Szybka, sprawna, efektywna komunikacja w kadrze, dobry nadz·r komendantki. 
11. Udağo siň stworzyĺ informacje zwrotne dla druŨynowych.  
12. Bardzo dobrze zorganizowane sprawy kwatermistrzowskie (kwatermistrzyni zajmowağa siň 
tylko tym, a reszta kadry przygotowaniem pozostağych element·w harc·w). Ania Suğkowska 
jest super kwatermistrzyniŃ. 

13. Dodatkowe harce- bardzo podobağy siň harcowniczkom, zdecydowana wiňkszoŜĺ 
zrealizowağa prawie wszystkie . 
 

POZOSTAĞE 

1. Trzeba opracowaĺ konkretne szczeg·ğowe wytyczne, czego oczekujemy od harcowniczek i 
jakŃ wiedzň chcemy sprawdzaĺ na punktach poniewaŨ hasğa z regulaminu np. Wiedza o 
Polsce sŃ zbyt og·lne. Niekiedy sprawdzana wiedza nie moŨe byĺ zbyt og·lna ale teŨ zbyt 
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szczeg·ğowa (np. to czy harcerka wie, kto napisağ nasz hymn narodowy, nie m·wi nam o jej 
faktycznym poziomie wiedzy i umiejňtnoŜci. Ale taka wiedza oczywiŜcie r·wnieŨ jest waŨna.  

2. Na zorganizowanie super  harc·w potrzebny jest czas min 2 miesiŃce. My miağyŜmy tylko 
miesiŃc to zdecydowanie za mağo. 

3. UwaŨamy , Ũe na naszych harcach zabrakğo formy jakŃ jest wyczyn, byğa natomiast Ŝwietna 
komunikacja i koordynacja dziağaŒ. Jakby poğŃczyĺ te dwie rzeczy to wyszğy by super harce. 

Przepis na super harce: wyczyn + sprawna komunikacja w kadrze oraz koordynacja zadaŒ 
przez komendantkň, trzymanie siň termin·w (plus pomoc kogoŜ z pionu wňdrowniczego ) 

4. Uczestniczki bardzo pozytywnie nastawione do harc·w jednak mimo to przewinŃğ siň temat 
zaliczenia. 

5. Pojawiğ siň problem umundurowania- harcerki miağy za kr·tkie sp·dnice, nosiğy duŨe 
sğoneczne okulary do munduru i nie widziağy w tym problemu, jedna druhna miağa czerwone 
paznokcie. 

6. Wsp·ğpraca poprzedniej komendantki z nastňpnŃ- mimo wielu pr·b nie udağo mi siň 
skontaktowaĺ z PaulinŃ a myŜlň, Ũe takie spotkanie jest potrzebne. 

 

pwd. Ewelina Lisowska 

 

 

Harce Samarytanek Impossible 2015 

Termin: 21-22 listopada 2015r. 

Miejsce: Ğazy 

Kadra:  

pwd. Magdalena Gawin wňdr. - komendantka 
sam. Dominika Mamczur - kwatermistrzyni 
Ewa Kaleta - oboŦna 
sam. Anna Czesak - czğonkini kadry 
pwd. Marta ZajŃc wňdr. - czğonkini kadry 
 

PODSUMOWANIE: 

Harce odbyğy siň w terminie 21-22.11.2016r. w miejscowoŜci Ğazy. PoczŃtkowo chciağyŜmy 
jechaĺ do Skağy, lecz okazağo siň, Ũe schronisko jest zamykane na okres zimowy. W kadrze byğo 
5 os·b: komendantka: pwd. Magdalena Gawin wňdr., pwd. Marta ZajŃc wňdr., sam. Anna 
Czesak, sam. Dominika Mamczur, sam. Ewa Kaleta (oboŦna). Niestety Zuza Bert i Karolina 
Krzeptowska - Sabağa nie mogğy z nami pojechaĺ, aczkolwiek wğoŨyğy sw·j wkğad w organizacjň 
harc·w. Niestety bardzo ciňŨko byğo skompletowaĺ listň uczestniczek w terminie. Hufcowe, 
mimo iŨ je o to prosiğam nie zrobiğy tego w terminie (nie wszystkie). JeŜli ustaliğyŜmy z kadrŃ 
jakiŜ termin to chciağabym, ŨebyŜmy wszystkie siň go trzymağy, bo jak wiadomo przykğad idzie 
z g·ry :). Ostatecznie w harcach wziňğo udziağ 20 harcerek (reszta nie potwierdziğa udziağu, nie 
wiemy dlaczego). Niestety wiňkszoŜĺ z nich nie byğa przygotowana z wiňkszoŜci dziedzin 
harcerskich/podstawowej wiedzy co nas zasmuciğo. MyŜlň, Ũe dobrym pomysğem jest, by 
druŨynowa rzeczywiŜcie sprawdzağa przed harcami na jakim poziomie jest harcerka, kt·rŃ 
zgğasza lub by zadbağa o odpowiednie przygotowanie. Harcerka, kt·ra uzyskağa najwyŨszy 
wynik to trop. Bogusğawa WroŒska, kt·rej zaangaŨowanie widoczne byğo przez cağe harce. Tak 
wiňc to ona otrzymağa przywilej peğnienia funkcji oboŦnej na kolejnych harcach. Wiele 
dziewczyn nie byğo odpowiednio przygotowanych na harce. WiňkszoŜĺ nie miağa ze sobŃ 
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kompas·w (co moŨe byĺ przyczynŃ dotarcia na tak mağŃ liczbň punkt·w). Uczestniczki, kt·re 
zdobyğy poniŨej 17 punkt·w doszğy na max. 2 punkty. Trasa byğa wyjŃtkowo prosta (pňtla), 
urozmaicona - dobre usytuowanie punktu z samarytanki pozwoliğo na przeprowadzenie 
r·Ũnych inscenizacji. Punkty na mapie jasno zaznaczone (jednak jedna punktowa nie mogğa 
trafiĺ), a nam przejŜcie cağej trasy zajňğo 1,15h. Na przyszğoŜĺ warto trasň wyznaczyĺ min. 
tydzieŒ wczeŜniej, juŨ wtedy mieĺ gotowe mapki. Bardzo fajnym pomysğem jest zorganizowanie 
nocnej gry. W naszym wypadku nie byğa ona planowana, aczkolwiek dziewczynom bardzo siň 
spodobağa. Na przyszğoŜĺ warto jednak pomyŜleĺ nad jeszcze wnikliwszŃ organizacjŃ. Niestety 
nie do wszystkich uczestniczek dotarğy listy (choĺ Zuza wysyğağa je w jednym terminie). Na 
punktach tworzyğy siň kolejki, mimo iŨ wypuszczağyŜmy dziewczyny w dwie strony w r·Ũnych 
odstňpach czasowych. Dobrym pomysğem byğ r·wnieŨ samodzielny dojazd harcowniczek na 
miejsce, wykazağy tym r·wnieŨ swojŃ samodzielnoŜĺ (i umiejňtnoŜĺ organizacji). 5 os·b w 
kadrze to bardzo dobra liczba, poniewaŨ kaŨdy miağ ciŃgle coŜ do roboty (choĺ podziağ zadaŒ 
ustalağyŜmy jeszcze w pierwotnym skğadzie), szybciej sprawdzağo siň zadania. Tym co 
najmocniej mi przeszkadzağo jako komendantce byğo to, Ũe do samego koŒca nie wiedziağam, 
ile os·b tak naprawdň pojawi siň na harcach, na tydzieŒ przed dostawağam telefony od 
druŨynowych (i dziewczyn, kt·re chciağyby pojechaĺ, a nie zostağy zgğoszone). Bardzo czňsto 
sğyszağam wtedy tekst: ñA czy coŜ siň stanie jak przyjmiesz jeszcze jednŃ osobň?ò. Niestety 
takich os·b byğo ponad 5. UwaŨam, Ũe to bardzo waŨne, aby na kolejnych harcach taka sytuacja 
siň nie zdŃŨyğa, a komendantka mogğa spokojnie wszystko z kadrŃ przygotowaĺ (zdecydowanie 
ğatwiej byğoby nam to zrobiĺ znajŃc min. 2 tygodnie przed dokğadnŃ iloŜĺ os·b). Po harcach, 
podliczeniu wszystkich zadaŒ, hufcowe otrzymağy informacjň (mam nadziejň, Ũe druŨynowe 
r·wnieŨ) z dokğadnŃ iloŜciŃ punkt·w kaŨdej druhny, a takŨe informacje od punktowych 
odnoŜnie poziomu wiedzy. Kadra byğa r·wnieŨ zgodna co do tego, Ũe dobrze byğoby wprowadziĺ 
zasadň harc·w na zaliczenie. Mogğoby to byĺ dodatkowŃ motywacjŃ do zdania harc·w (czňŜĺ 
dziewczyn miağa podejŜcie - wezmň udziağ, zamknň stopieŒ), a chciağybyŜmy, Ũeby dziewczyny 
r·wnieŨ coŜ wyniosğy z tych harc·w, nie jechağy z przymusu. 

PoniŨej znajdujŃ siň wnioski, kt·re przekazağy nam dziewczyny na zakoŒczenie harc·w:  

 

Plusy Minusy 

¶ integracja 

¶ chodzenie pojedynczo (ale niekoniecznie przy 
tej liczbie uczestniczek) x2 
ñPo raz pierwszy brağam udziağ w patrolu sama 
ze sobŃ. Pokazağo mi to, a takŨe innym, co 
potrafimy, co nam jeszcze nie do koŒca 
wychodziò 

¶ fajna gra nocna, nie za dğuga, nie za kr·tka, 
ciekawa forma x9 

¶ ciekawie prowadzone punkty podczas gry, 
dobrze przygotowane zadania x4 

¶ ekstra komienk x3 
----------------------------------------------------------------
-------------------------------- 

¶ dobry obiad x3 

¶ super ludzie i atmosfera x5 

¶ ğadne koszulki x5 

¶ piňkne miejsce x3 

¶ Marta ZajŃc x2 

¶ brak integracji 

¶ chodzenie pojedynczo, a nie w patrolach x7 

¶ brak gry nocnej (to napisağa ta, co nie chciağa 
wstaĺ) 

¶ sğabe niekt·re punkty 

¶ kominek powinien byĺ trochň spokojniejszy - 
myŜlň, Ũe powinno siň okazywaĺ wiňkszy 
szacunek ogniowi, nawet jeŜli to tylko Ŝwieca 

---------------------------------------------------------------
------------------------------------- 

¶ pogoda, bğoto x3 

¶ kolejki na punktach x13 

¶ mogğaby byĺ lepsza organizacja 
przedwyjazdowa, zğe informowanie, nie 
wszyscy dostali listy x3 

¶ bieganie w sp·dnicach na zimnie 

¶ p·Ŧne otwarcie niekt·rych punkt·w 

¶ zanim skoŒczyğyŜmy jeŜĺ ŜpiewağyŜmy 
piosenkň na dziňkujň 
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¶ kadra harc·w x6 

¶ wymiana doŜwiadczeŒ 

¶ gdy czegoŜ siň nie wiedziağo na punkcie to 
zostağo wytğumaczone przez punktowŃ 

¶ dobrze rozplanowany dzieŒ 

¶ moŨna poznaĺ nowe osoby 

¶ powr·t z gry przed zmrokiem 

¶ organizacja Magdy x2 

¶ atmosfera w kadrze 

¶ same zağatwiağyŜmy sobie dojazd 

¶ harcerki, kt·re posiadajŃ bardzo mağŃ wiedzň 
x2 

¶ zdawalnoŜĺ przez kaŨdŃ harcerkň x2 

¶ harcowniczki z 2 gimnazjum sŃ za mğode x2 

¶ nieterminowoŜĺ harcowniczek 

¶ punktowe nie potrafiğy trafiĺ na sw·j punkt 
x2 

¶ trochň za mağo ciszy 

 
Uwagi i wnioski kadry: 

 
Ewa Kaleta: Moim zdaniem dobrymi stronami tegorocznych harc·w byğy pojedyncze patrole, kt·re 
stanowiğy okazjň do wyczynu i sprawdzenia samych siebie, samodzielny dojazd i okolica, kt·ra 
wypadğaby niesamowicie gdyby nie warunki pogodowe, na kt·re nie miağyŜmy wpğywu. DuŨym plusem 
byğa r·wnieŨ gra nocna, zgranie komendy i og·lna atmosfera. Negatywnymi stronami byğy kolejki na 
punktach podczas gry oraz sam niesprawiedliwy system oceniania, kt·ry wymaga zmiany- myŜlň, Ũe w 
pozostağych uwagach zostağ juŨ wystarczajŃco opisany i nie muszň go jeszcze raz tu przytaczaĺ.  

Marta ZajŃc: Bardzo zgrana komenda, niekt·re druhny nie powinny w og·le braĺ udziağu w harcach ze 
wzglňdu na poziom wiedzy, nie wszystkie harcerki powinny je zdawaĺ-przykre Ũe najwyŨszy wynik 34, 
najniŨszy 3 i i tak zdaje, sp·ŦniajŃca siň harcerka (3h!) r·wnieŨ.  Bardzo pyszny obiadek, super koszulki, 
ekstra ğadne miejsce. Mimo pogody, najbardziej chodzi o zimno, to wynagradzağ humor, bo byğo bardzo 
wesoğo. Bardzo duŨy minus wedğug mnie, to to, Ũe harcerki, kt·re byğy na harcach w wiňkszoŜci NIE 
wiedziağy jak nazywa siň komendantka chorŃgwi, co szğo za tym, Ũe nie umiağy wymieniĺ jej 
poprzedniczek. 

Dominika Mamczur: UwaŨam podobnie jak Marta, Ũe komenda byğa bardzo zgrana przez co 
harcowniczki r·wnieŨ dobrze siň bawiğy. Na harce nie powinny jeŦdziĺ osoby kt·re sŃ w drugiej 
gimnazjum sŃ zdecydowanie za mğode (nie radziğy sobie z orientacja mapy przez co nie doszğy na 
wszystkie punkty). Harce powinny byĺ na zdawanie i nie zdawanie, bo uwaŨam Ũe to jest trochň nie fair 
w stosunku do dziewczyn kt·re uzyskağy powyŨej 20 punkt·w Ũe zdağy osoby kt·re miağy 3 punkty albo 
mogğoby byĺ tak, Ũe to druŨynowa/hufcowa decyduje o tym czy druhna powinna jechaĺ drugi raz na 
harce, a my komenda harc·w albo daje wynik pozytywny albo negatywny. Bardzo dobre miejsce na harce 
i blisko Krakowa (nie ma kğopotu z dojazdem punktowych) minusem byğo teŨ to Ũe mağo os·b znalazğo 
czas Ũeby nam pom·c w obstawie gry, reszta wszystko na ogromny plus. 

Magda Gawin: 

Plusy Minusy 

- miejsce dobre, bliski dojazd z Krakowa, bardzo 
fajna okolica pozwalajŃca uğoŨyĺ fajnŃ trasň 
- razem z osobami z kadry udağo nam siň 
ostatecznie obsadziĺ wszystkie punkty na grze 
- gra zaczňğa siň trochň wczeŜniej niŨ 
planowağyŜmy, ale zakoŒczyğa siň zgodnie z 
planem  16. Idealnie przed zmrokiem 
- bardzo dobra komunikacja miňdzy 
dziewczynami, a DomŃ - wpğacağy pieniŃdze w 
terminie (gorzej z samymi zgğoszeniami) 
- przez to, Ũe nocleg wyszedğ nam taniej niŨ 
liczyğyŜmy, mogğyŜmy kupiĺ rzeczy obiadowe 

¶ nie wszystkie zgğaszajŃce kogoŜ zaangaŨowağy siň w pomoc 
przy harcach 

¶ punktowe z jednego punktu nie potrafiğy trafiĺ na miejsce, 
mimo bardzo prostej drogi 

¶ brak czasu ze strony kadry - trasň wyznaczağyŜmy rano w 
dzieŒ harc·w, na przyszğoŜĺ wypadağoby siň tam wczeŜniej 
przejechaĺ lub kogoŜ o to poprosiĺ 

¶ niekt·re dziewczyny nie wiedziağy podstawowych 
informacji, r·wnieŨ miağy problem z orientacjŃ w terenie. 
MyŜlň, Ũe na przyszğoŜĺ warto weryfikowaĺ na jakim 
poziomie harcerka jest rzeczywiŜcie, czy nie warto np. 
poczekaĺ na kolejne harce, by druhna mogğa siň jeszcze 
doszkoliĺ 
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- dziewczyny ucieszyğy siň z koszulek - fajnie, Ũe 
coŜ im zostanie po harcach (chociaŨ mam 
nadziejň, Ũe dowiedziağy siň teŨ czegoŜ nowego) 
- fajnie, Ũe na punkt z samarytanki przyjechağy 
osoby aŨ z Zakopanego. Mieli super 
przygotowany punkt, fajne insceniazcje i dobrŃ 
charakteryzacjň 
- 20 druhen, bardzo dobra liczba, nie za duŨo, 
nie za mağo, ale mogğyŜmy lepiej zorganizowaĺ 
odwiedzanie po punktach, by nie byğo takich 
kolejek 

¶ baaardzo zimno siň potem zrobiğo, na pewno punktowym, 
dziewczyny nie narzekağy. Ale przed grŃ postanowiliŜmy z 
punktowymi, Ũe wszyscy bňdziemy w mundurach 

¶ mapň zağatwiğyŜmy w noc przed harcami, poniewaŨ ta, 
kt·rŃ miağyŜmy mieĺ jednak nie wypaliğa. Takie rzeczy 
trzeba zağatwiaĺ minimum tydzieŒ wczeŜniej 

¶ byğo bardzo duŨo zamieszania przez to, Ũe listy nie dotarğy 
do kursantek na czas (nawet z dwutygodniowym 
op·Ŧnieniem), przez co dziewczyny miağy do nas pretensje 
(w sumie uzasadnione, ale nie mamy niestety wpğywu na 
pocztň, a wysğağyŜmy tydzieŒ przed 1.11) 

¶ okazağo siň, Ũe dwie osoby z kadry jednak nie mogŃ 
pojechaĺ, ale w ostatniej chwili zgodziğa siň nam pom·c 
Marta 

¶ bardzo niesprawiedliwe jest to, Ũe osoby, kt·re dotarğy na 
wszystkie punkty sŃ traktowane teoretycznie na tym 
samym poziomie co druhny, kt·re doszğy tylko na jeden 
(lub sp·Ŧniğy siň znaczŃco na harce) 

¶ szkoda, Ũe nie wymyŜliğyŜmy czegoŜ fajnego dla druhny, 
kt·ra wygrağa. Tak sobie teraz myŜlň, Ũe poza przywilejem 
bycia oboŦnŃ na kolejnych harcach i otrzymaniem 
dyplomu moŨna by jeszcze o czymŜ pomyŜleĺ. MoŨe 
przywilej przechowywania proporca do nastňpnych 
harc·w? (JeŜli bňdŃ pod nazwŃ Impossible) 

¶ mağo kt·ra druhna miağa ze sobŃ apteczkň, juŨ o kompasie 
nie wspominajŃc 

¶ zdarzağy siň na punkcie kolejki nawet do godziny. Niestety 
nie wiemy z czego to wynikğo, poniewaŨ druhny byğy 
wypuszczane w dw·ch kierunkach co 5 minut. Mimo to 
zdarzağ siň zator 

¶ bardzo duŨo hufcowych i druŨynowych nie zgğosiğo 
harcerek w terminie. Potem dostawağam telefony, czy 
mogň jeszcze kogoŜ przyjŃĺ. Nawet na kilka dni przed 
harcami. 

 

pwd. Magdalena Gawin 

 

SPRAWOZDANIE Z HARCčW ZASTŇPčW ZASTŇPOWYCH 

 

HARCE Zastňp·w Zastňpowych 

Termin: 7-8.03.2015 

Miejsce: Rzepiska 

Kadra: 

pwd. Bernadeta BirczyŒska HR - komendantka  

pwd. Agnieszka Musiağowicz wňdr. 

pwd. Joanna StrumiŒska wňdr. 

pwd. Aleksandra ŧmuda wňdr. 
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phm. Malwina BirczyŒska HR ï kwatermistrzyni 

 

PLUSY: 

ÅPoprosiĺ o pomoc wiele os·b, kaŨdy zrobi coŜ Ŝwietnie (np. pudeğeczka, karty patrolowe, ciasto 
na pierogi, znalezienie poroŨa, é) 

ÅDobrze pomyŜleĺ o goŜciu ï specjaliŜcie (Kinga Adamusik, Bartek Szpak (g·ral, do fabuğy gry), 
Piotrek Radkiewicz (specjalista od LARP)) 

Åświetne miejsce! Warto pojechaĺ gdzieŜ dalej, dla takich piňknych widok·w! 

ÅMiejsce znane kadrze ï ğatwiej wykorzystaĺ jego walory, warto pamiňtaĺ o moŨliwoŜci 
google street view w zwiadzie 

ÅSuper, by kadra byğa na miejscu dzieŒ wczeŜniej i czekağa juŨ od rana na harcerki 

ÅDobrze, Ũe wszystkie informacje harcowniczkom przekazywağa tylko oboŦna ï zapobiegğo to 
chaosowi 

ÅW domu byğo bardzo duŨo miejsca na szkolenia w grupach, jedzenie posiğk·w, miejsce 
kominkowe byğo dogodne dla tak duŨej grupy, panie w kuchni byğy bardzo elastyczne do 
naszych szalonych pomysğ·w 

ÅDobrze wziŃĺ r·Ũne dziwne rzeczy uniwersalne ï dobrze ğatajŃ niedomyŜlne sprawy 

ÅDobre ğazienki 

ÅBardzo pozytywnie wpğywa na klimat harc·w jednolita, stylizowana oprawa graficzna 

ÅFajny element jednoczŃcy ï totem harc·w, kt·ry ma byĺ przechodnim elementem 

ÅBardzo dobrze zorganizowany pierwszy dzieŒ ï drugi powinien byĺ luŦniejszy, bo stworzyğ 
wraŨenie przesytu 

 

MINUSY: 

ÅWiňcej snu dla kadry! 

ÅBrak czasu dodatkowego 

bardzo uwaŨaĺ na obsuwy wyjazd z harc·w op·Ŧniony godzinň; bardziej realnie planowaĺ czas 
ï pytanie, czy byğa to raczej konsekwencja sp·Ŧnienia ZZ-t·w na grň? Na samym koŒcu 
zabrakğo wyraŦnej informacji, Ũe siň spieszymy 

- bez sensu przejŜcie 3 razy tym samym asfaltem 

- Ŧle wskazane miejsce LARPU (przyczyna op·Ŧnienia powrotu do Krakowa) 

- oboŦna sğabo znağa plan harc·w 

PROPONOWANE ROZWIłZANIA: 

- wiňcej os·b w zapleczu kwatermistrzowskim 

- znany termin harc·w dla kadry minimum p·ğ roku wczeŜniej 

- osoby z kwatermistrzostwa NIE ROBIł PROGRAMU (drugi kierowca?) 
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ÅWczeŜniejszy termin na realizacjň zadaŒ przez Ăpodwykonawc·wò;), informowaĺ od razu po 
ustaleniu, Ũe jest jakaŜ rzecz do zrobienia przez kogoŜ innego, potrzeba minimum 2 tygodnie 

ÅZağoŨyĺ w planie pracy czas na zdjňcie grupowe (i inne niby kr·tkie rzeczy) 

 ÅWiňcej czasu na wytğumaczenie druhnom zasad, gdy gra jest nowa i doŜĺ skomplikowana (daĺ 
zasady dzieŒ wczeŜniej?) 

Å Sprawdzanie porzŃdku? Bo byğ straszny bağagan w pokojach, no i nie byğo zbyt czasu na 
sprzŃtanie, ale nie byğo teŨ jasno powiedzianego Ũe ma byĺ porzŃdek 

- planowaĺ czas na obsuwy ï planowaĺ autobus wczesniej, a informacje podaĺ, ze bňdzie 
p·Ŧniejszy powr·t 

- zaplanowaĺ czas na mycie 

- zaplanowaĺ ciszň 

- moŨe moŨna byğo zağatwiĺ transport na miejsce LARPU? 

- trzeba wskazaĺ precyzyjnie na mapie, a nie tğumaczyĺ jak tam dojŜĺ, Ew. dodatkowo 
tğumaczyĺ 

- dobrze by byğo Ũeby oboŦna byğa przy wsp·ğtworzeniu planu, ale dobrze Ũe nic nie 
przygotowywağa, uğatwiğoby jej to pilnowanie planu dnia i liczenie punktacji, odpowiadanie na 
pytania 

 

INNE: 

ÅPlanowanie wsp·lne ï od poczŃtku do koŒca, powoduje bardzo sp·jny plan, kaŨdy z kadry 
jest w stanie prawidğowo wsp·ğtworzyĺ, dlatego teŨ udağo siň bardzo gňsty plan zrealizowaĺ, 
natomiast pochğania to ogrom czasu i moŨna by r·wnoczeŜnie wymyŜlaĺ kilka zajňĺ na raz 
niezaleŨnie. Pozwoliğo to na integracjň kadry, kt·ra wczeŜniej nie wsp·ğpracowağa. 

ÅPilnowaĺ czasu przez cağe harce 

ÅDojazd na harce mimo obaw nie okazağ siň duŨŃ trudnoŜciŃ ï dobrze sprawdza samodzielnoŜĺ 
ZZ-tu w organizacji 

ÅFajnie mieĺ na miejscu komputer i drukarkň, pytanie czy jeŜli nie jest to konieczne, to czy nie 
zrezygnowaĺ ze wzg na to, Ũe jest to mağo puszczaŒskie ï w zaleŨnoŜci od planu 

ÅoboŦna harcowa  

+sprawdza siň spos·b Ăulotek z informacjŃ o planie dniaò dla druŨynowych  

+ super, jeŜli moŨe to byĺ osoba zajmujŃca siň tylko tym 

- powinna znaĺ regulamin musztry  

ÅkaŨda gra i zajňcia powinny byĺ organizowane przez minimum 2 osoby dla tylu os·b, lepiej na 
harcach wyszğy te elementy, kt·re organizowağy minimum 2 osoby 

ÅŦle jest prowadziĺ kilka zajňĺ pod rzŃd ï bardzo wyczerpujŃce dla kadry 

 

Kadra harc·w 
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SPRAWOZDANIA Z TURNIEJčW ZASTŇPčW CHORłGWI 

 

Turniej Zastňp·w Mağopolskiej ChorŃgwi Harcerek ĂZastňp Moich MarzeŒò 
2014 

Termin: 31.05-01.06.2014 

Miejsce: Zawoja-Markowa 

Kadra: 

Komendantka - pwd. Aleksandra Mr·z HR 

OboŦna - pwd. Paulina ŧak wňdr. 

Instruktorka programowa - wňdr. Natalia Kowalewska 

Kwatermistrz - pwd. Aleksandra Kozik wňdr. (nie bierze udziağu w turnieju w jego trakcie) 

 

Kadra przed turniejem odbyğa 3 spotkania planujŃce pracň oraz zwiad kwatermistrzowski na 
miejscu turnieju. Problemem byğ sğaby kontakt z NataliŃ, kt·ra nie brağa udziağu w 
przygotowaniach i do tygodnia przed turniejem nie wiadomo byğo, czy na niego pojedzie. Ola 
Kozik ze wzglňdu na waŨne wesele przygotowağa turniej od strony kwatermistrzowskiej oraz 
przekazağa materiağy do przeprowadzenia zwiadu na terenie skansenu, natomiast nie wziňğa 
udziağu w turnieju. Na jej miejsce na sam turniej pojechağa pwd. Aleksandra PoğŃczak HR, 
kt·ra przygotowağa r·wnieŨ czňŜĺ programu turnieju. Wieczorem przed wyjazdem na turniej 
Paulina ŧak napisağa, Ũe niestety nie moŨe pojechaĺ (prawdopodobnie z przyczyn 
zdrowotnych), nie przesğawszy jednak materiağ·w, kt·re miağa przygotowaĺ. Kadra 
przeprowadziğa zatem turniej w skğadzie 3osobowym (Ola, Ola, Natalia). 

 

W turnieju wziňğo udziağ 25 os·b z 5 zastňp·w: 

Turniej wygrağ zastňp Wrzosy. 

 

Wnioski po turnieju: 

Organizacyjne: 

- turniej powinien odbywaĺ siň w miejscu, do kt·rego da siň dojechaĺ w wiňkszŃ iloŜĺ os·b 
pociŃgiem bŃdŦ autokarem. Gdy na miejsce moŨna jechaĺ wyğŃcznie busem, w·wczas 
wynajňcie transportu kt·ry pomieŜci harcerki znacznie podnosi koszty 

- zadbaĺ o estetykň spoŨywania posiğk·w i przemyŜleĺ kwestiň, aby posiğki (poza ew drugim 
obiadem) byğy przygotowywane przez zastňpy i wchodziğy w skğad punktacji, dajŃc moŨliwoŜĺ 
zwiňkszonego udziağu oceny za przygotowania 

-  koszt turnieju w wysokoŜci 50 zğ + dofinansowanie z chorŃgwi jest zbyt wysoki, cena 35 zğ jest 
takŃ do kt·rej utrzymania powinno siň dŃŨyĺ (nocleg w namiotach, duŨo przygotowaŒ przed 
ï najwiňkszy wpğyw ma dojazd) 
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- plan turnieju zdecydowanie powinien zostaĺ wysğany wczeŜniej; moŨna byğo w·wczas uniknŃĺ 
sytuacji w kt·rej nie wszystkie zajňcia byğy przygotowane i brak obecnoŜci jednej osoby z 
kadry spowodowağ niemoŨnoŜĺ przeprowadzenia elementu programu 

-  ksiŃdz Andrzej Klem jest osobŃ, kt·rŃ moŨna prosiĺ o odprawienie polowej mszy Ŝwiňtej 
podczas wyjazd·w odbywajŃcych siň w okolicy Zawoi oraz Makowa w razie braku kapelana 
harcerskiego, warto zanotowaĺ cenny kontakt na przyszğoŜĺ 

- lepszym pomysğem jest rozdzielenie oprawy mszy Ŝwiňtej miňdzy zastňpy do przygotowania 
w Krakowie i przywiezienie przez nie rzeczy ze sobŃ 

Programowe: 

- plusem turnieju jest pojawienie siň motywu 25-lecia chorŃgwi oraz toŨsamoŜci mağopolskiej 
poprzez obecnoŜĺ loga 25-lecia na zadaniach, dyplomach oraz zwiad historyczno-
etnograficzny na terenie noclegu 

-  zadania na temat innych zastňp·w i hufc·w do przedstawienia na kominku przez zastňpy byğy 
mağo interesujŃce dla zastňp·w, stŃd teŨ prezentacje nie wyszğy atrakcyjnie. Lepszym 
pomysğem jest np.dowiadywanie siň konkretnych informacji na temat os·b z zastňpu. 

-  zabrakğo elementu nowoŜci, wyzwania dla harcerek (ze wzglňdu na nieodbycie siň 
warsztat·w, ale na przyszğoŜĺ warto zaangaŨowaĺ do przeprowadzenia ich eksperta-goŜcia, a 
nie kadrň turnieju) 

-  wyznaczyĺ w kadrze jednŃ osobň odpowiedzialnŃ za udzielanie informacji zwrotnej po 
kaŨdym zadaniu zastňpowym 

-  dziewczynom podobağa siň duŨa liczba dziağaŒ (por·wnujŃc z zeszğym rokiem ï 2 gry zamiast 
jednej) 

-  gra Oli PoğŃczak wykazağa sğabe umiejňtnoŜci terenoznawcze w zastňpach 

- ostateczny wynik odzwierciedliğ faktyczny poziom zastňp·w, natomiast w punktacji duŨŃ rolň 
odgrywağy gry, zaŜ mniejszŃ dziağania bieŨŃce (kuchnia polowa, obozowisko, dokumentacja 
itp.) ï w przyszğym roku naleŨy lepiej zbalansowaĺ tň proporcjň 

- mocniej podkreŜliĺ w punktacji dziağanie zastňpu bez jego zastňpowej ï kadra jest w stanie to 
zaobserwowaĺ w trakcie, ale musi to znajdowaĺ odzwierciedlenie w punktach w wiňcej niŨ 1 
zadaniu 

- dobrym pomysğem jest przygotowanie siň przez zastňp na turniej/przeglŃd musztry jako 
zadanie przedturniejowe ï w tym roku nie miağo to miejsca, ale jeden z zastňp·w przygotowağ 
sobie pokaz, kt·ry wprowadziğ do swojego zadania na turnieju 

- warto utrzymywaĺ na turniejach formň zwiadu w miejscu w kt·rym siň on odbywa ï w tym 
roku byğ to skansen 

- zadbaĺ o element wyzwania na turnieju w postaci choĺby podchodzenia na miejsce biwaku, 
wsp·lnŃ wňdr·wkň harcerek ï jest to r·wnie waŨne jak dziağania stricte metodyczne, a 
wzmacnia element integracji; sprawdzi siň to lepiej niŨ Ŝpiewogranie 

 

Turniej Zastňp·w Mağopolskiej ChorŃgwi Harcerek ĂZastňp Moich MarzeŒò 
2015 

Termin: 30-31.05.2015 
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Miejsce: Bňdkowice 

Kadra: 

Komendantka - pwd. Agnieszka DŃbrowska HR 

OboŦna - wňdr. Klaudia BanaŜ. 

Instruktorka programowa - pwd. Michalina Kğeczek wňdr. 

Instruktorka programowa - sam. Aleksandra Lenczowska 

Instruktorka programowa - sam. Barbara Przybyszewska 

Instruktorka programowa - sam. Martyna RzŃsa 

Kwatermistrz - sam. Weronika Karska 

 

ZwyciňŨyğ zastňp Szara GraŒ z X ZDH ĂOrla Perĺò 

 

Wnioski og·lne. 

¶ 7 os·b w kadrze to trochň za duŨo, optymalnŃ liczbŃ przy takiej iloŜci harcerek byğoby 5 
os·b. 

¶ Koszt turnieju w wysokoŜci 20 zğ od osoby ï dla harcerek byğ okej, natomiast 
musiağyŜmy trochň do turnieju doğoŨyĺ z wğasnych funduszy, poniewaŨ w ostatniej 
chwili wycofağ siň zastňp z Podg·rza. 

¶ Kapelan bardzo lubi do nas przyjeŨdŨaĺ i warto wykorzystaĺ :) 

¶ Lokalizacja blisko Krakowa jest dobra, aby koszt turnieju nie byğ zbyt wysoki dla 
harcerek. 

¶ Z ankiet po turnieju wynika, Ũe zastňpy i zastňpowe sŃ zadowolone z udziağu w turnieju. 

¶ Warto, Ũeby jedna osoba z tegorocznego turnieju wğŃczyğa siň w przygotowania 
nastňpnego. Organizacyjnie na pewno bňdzie jej ğatwiej niŨ nam w tym roku :) Matury 
nie majŃ tylko Klaudia i Misia. Klaudia ma bardzo duŨy potencjağ, Ũeby zbudowaĺ wok·ğ 
siebie zgrany i dobry zesp·ğ z harcerek, kt·rych nie zna. Dla Misi dobre byğoby 
pokierowanie zespoğem pod wzglňdem otwarcia siň na osoby z kt·rymi wczeŜniej nie 
pracowağa. 

 

W imieniu kadry turnieju 

pwd. Agnieszka DŃbrowska HR 

 

 

SPRAWOZDANIE Z OBCHODčW JUBILEUSZU XXV LECIA 
MAĞOPOLSKIEJ CHORłGWI HARCEREK 

 

2014 rok byğ rokiem jubileuszu XXV-lecia Mağopolskiej ChorŃgwi Harcerek ZHR, do kt·rego 
rozpoczňğyŜmy przygotowania 11 listopada 2013 r. W ramach przygotowaŒ od listopada 2013 
do koŒca wrzeŜnia 2014 zuchny, harcerki i instruktorki mogğy zdobyĺ odznakň jubileuszowŃ 
realizujŃc zadania Ŝr·droczne, zimowiskowe i obozowe. 
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Ponadto przez rok poprzedzajŃcy jubileusz (listopad 2013 r. - listopad 2014 r.) 

mağopolskie instruktorki i mağopolskie druŨyny publikowağy swoje wpisy na blogu 
Mağopolanek (malopolanki25.blogspot.com). 

 

Same obchody jubileuszowe skoncentrowağy siň w dniach 8-11 listopada 2014 r. i byğy to: 

 

SOBOTA, 08.11.2014 SPOTKANIE NA SZLAKU 

Spotkanie komendantek chorŃgwi, czğonkiŒ komend chorŃgwi i hufcowych 25-
lecia 

Miejsce: Lubomierz, Gorce, ROZPOCZŇCIE g. 9:00 

  

NIEDZIELA, 09.11.2014 CZAR OBOZOWYCH DNI 

KrŃg HR-ek 25-lecia - Spotkanie wszystkich druhen posiadajŃcych stopieŒ 
Harcerki Rzeczypospolitej 

Czas trwania: 9:00 do 12:00 - koŜci·ğ Ŝw. Idziego, nastňpnie spotkanie przy herbacie w 
piwnicach ksiňgarni Bona. 

Spotkanie byğo prowadzone przez Kapituğň  stopnia Harcerki Rzeczypospolitej. 

  

PONIEDZIAĞEK, 10.11.2014 SPOTKANIE, INSPIRACJA, PRZYGODA 

Warsztaty dla zastňp·w zastňpowych, druŨyn wňdrowniczek i kadr gromad 
zuchowych Mağopolskiej ChorŃgwi Harcerek 

Czas trwania: 9:00 do 20:00, Miejsce warsztat·w: Krak·w i okolice 

Warsztaty zakoŒczone zostağy kominkiem dla ZZ·w poprowadzonym przez phm. Basiň 
MioduszewskŃ. 

  

WTOREK, 11.11.2014 

9:00 - Msza Ŝwiňta w koŜciele Ŝw. Anny 

10:00 - Uroczysty apel ï harcerki i instruktorki Mağopolskiej ChorŃgwi Harcerek, 
Komendantki Mağopolskiej ChorŃgwi Harcerek 

18:00 - Kominek instruktorski poğŃczony z mianowaniami instruktorskimi ï dla 
instruktorek Mağopolskiej ChorŃgwi Harcerek w Kamienioğomie Jana Pawğa II przy 
koŜciele Ŝw. J·zefa w Podg·rzu. 

  

  

http://malopolanki25.blogspot.com/
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SPRAWOZDANIE Z DZIAĞALNOśCI HUFCA 
WŇDROWNICZEK - KRAKčW 

phm. Anna Hajduk wňdr. 

  

Hufiec Wňdrowniczek Krak·w tworzy aktualnie  7 druŨyn.  ĞŃcznie to ok. 85 
wňdrowniczek, w tym 9 instruktorek. UwaŨam, Ũe duŨym sukcesem jest to, Ũe wiňksza czňŜĺ 
druŨyn (4) w tym roku podlegağa kategoryzacji. AŨ 3 druŨyny otrzymağy miano Czerwonego 
Pğomienia, natomiast jedna PomaraŒczowego Pğomienia. Pozostağe druŨyny nie podlegajŃ 
kategoryzacji, gğ·wnie ze wzglňdu na to, Ũe druŨynowe nie sŃ instruktorkami.  Z pewnoŜciŃ jest 
to jedno z waŨniejszych wyzwaŒ hufca na przyszğoŜĺ ï rozwijaĺ kadrň i dŃŨyĺ do tego, Ũeby 
wszystkie druŨynowe byğy instruktorkami. WaŨne jest r·wnieŨ to, aby poszerzyĺ grono 
instruktorskie dziağajŃce na poziomie hufca. 

UwaŨam, Ũe najwiňkszym naszym sukcesem jest rozw·j druŨyn. W ostatnim czasie praca i 
integracja odbywağa siň gğ·wnie na poziomie jednostek. Efektem tego jest bardzo zadawalajŃcy 
wzrost liczebnoŜci druŨyn ï kaŨda z nich posiada wiňkszŃ niŨ regulaminowŃ iloŜĺ 
wňdrowniczek. UwaŨam, Ũe z druŨynowymi tworzymy zgrany zesp·ğ, peğen ciekawych os·b.  Ta 
wyjŃtkowoŜĺ ludzi i ich aktywnoŜĺ, wiŃŨe sie z pewnŃ niedogodnoŜciŃ jeŜli chodzi o dziağanie 
na poziomie hufca, poniewaŨ kaŨdy jest bardzo zajňty. Mimo wszystko udağo nam siň znaleŦĺ 
czas na wsp·lne dziağanie, m.in. poprzez spotkania i wyjazd kadry (na kt·re zapraszane byğy 
r·wnieŨ przyboczne), a takŨe pomiňdzy druŨynami na akcjach hufca podczas 11.11 i 3.05 a takŨe 
balach wňdrowniczych.  

W tym roku kolejnym wyzwaniem bňdzie Akademia Wňdrownicza, kt·ra niestety w 
poprzedniej edycji nie przyniosğa dobrych rezultat·w. ChciağybyŜmy dziňki temu wydarzeniu 
stworzyĺ przestrzeŒ do spotkania z harcerkami w wieku wňdrowniczym na poziomie ChorŃgwi, 
oraz przybliŨyĺ zainteresowanym specyfikň pionu wňdrowniczego.  Bogatsza o doŜwiadczenia 
z ubiegğych lat, wiem na co naleŨy zwr·ciĺ szczeg·lnŃ uwagň przy organizacji tegorocznej 
Akademii. 

Problemem z kt·rym od dawna boryka siň Hufiec Wňdrowniczek sŃ wizytacje. Niestety, na 
przestrzeni lat, bardzo rzadko siň one odbywağy.  Jednak od roku wystňpuje delikatny progres  
ï na poprzedniej akcji zimowej wszystkie jednostki byğy zwizytowane, w tym roku r·wnieŨ 
kilka siň odbyğo.  Liczň na to, Ũe wzrost aktywnoŜci w tym kierunku siň utrzyma. 

 

         phm. Anna Hajduk wňdr. 
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SPRAWOZDANIE FINANSOWE 

pwd. Joanna Bugajska HR  

 

 

 

Funkcjň skarbnika  MChH-ek objňğam z dniem 3.05.2015r. 

Saldo poczŃtkowe na dzieŒ 1.01.2015r.  ksiŃŨki finansowej wynosiğo: 3064,04 zğotych sğownie: 
trzy tysiŃce szeŜĺdziesiŃt cztery zğote 04/100 groszy, a ksiŃŨki bankowej 8435,84 zğotych 
sğownie: osiem tysiňcy czterysta trzydzieŜci piňĺ zğotych 84/100 groszy. 

Wyszczeg·lnienie skğadek instruktorskich i czğonkowskich za rok 2015: 

 

KSIłŧKA FINANSOWA GOTčWKOWA 

Rodzaj skğadki wpğywy Przekazane do Okrňgu w 
2015  

INSTRUKTORSKA 4005,00 zğ 1553,5 zğ 

CZĞONKOWSKA 39681,5 zğ 34605,5 zğ 

PROGRAMOWA 160,00 zl - 

KSIłŧKA BANKOWA 

INSTRUKTORSKA 8876,00 zğ 1794,00 zğ 

CZĞONKOWSKA 51395,50 zğ 31848,50 zğ 

PROGRAMOWA 165,00 zğ 385,00 zğ 

 




